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مسوول گروه امانی اداره کل میراث فرهنگی اصفهان:

خودروهای اصفهان بر اساس میزان آلایندگی برچسب دریافت می کنند

ریزشکاشیهایمسجدامام)ره(اصفهانپایانمییابد

ورودخودروهایدارایبرچسبآبیوسبز
بهمحدودهمرکزیمجازاست
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رییس مجلس در مراسم روز گرامیداشت خبرنگار:

مجموعه نظام با بررسی 
تمام ابعاد پیشنهاد مذاکره 

هسته ای راپذیرفت

2

وی���������ژهن���ام���ه
ح��������م��������ل��������ه

مدیرکل استاندارد استان اصفهان:

اجازه تخلف به کسی 
نمی دهیم

مدیرکل استاندارد استان اصفهان گفت: استاندارد با قوت به وظایف 
خود عمل می کند؛ چراکه مردم به استاندارد اعتماد دارند، زمانی که 
علامت استاندارد بر روی کالایی درج می شود مردم با آسایش از آن 
 استفاده می کنند، به همین دلیل اجازه تخلف به کسی نمی دهیم. 

غلامحسین شفیعی با اشاره به اقدامات استاندارد در چند ماه اخیر 
اظهار کرد: مردم توجه داشته باشند کولرهایی خریداری... 

استاندار با اشاره به رفع نیازهاي واحدهاي صنعتي:

اجـازه نخواهیـم داد
حتی یک کارگر اخراج شود

8

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان:
مردم و دستگاه ها برای 

استقبال و تشییع باشکوه 
شهدا به میدان بیایند

3

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: از 
مردم و همه دس��تگاه ها اداری دولتی و غیردولتی 

مراکز فعال مردم��ی و بخش های مختلف 
فرهنگی شهر انتظار می رود با همه قدرت...

معاون اول رییس جمهور:

کمبود آب و خشکسالی
 در کشور مساله ای 

جدی است

2

معاون اول رییس جمهور یکی از مس��ائل جدی 
کش��ور را کمبود آب و خشکس��الی عنوان کرد و 

گفت: در حال حاضر برخی از ش��هرهای 
کشور با مشکل جدی تامین آب...

شهردار اصفهان در دیدار صمیمانه با خبرنگاران:

4پذیرای نقد خبرنگاران هستم

]مهدی جانی پور/ ایمنا[

سرعتی باور نکردنی
پاسخی به نیاز اینترنت پر سرعت شما
حتی اگر خط تلفن نداشته باشید
یا مشکل مخابراتی داشته باشید
اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه
با کمترین تعرفه،کیفیت بالاو نصب سریع
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تلفن تماس : 36205196
www.shabakieh.com

لطفا کمربند های ایمنی خود را ببندید

تعهد به دانایی و آگاهی رساندن، 
مسوولیتی سخت است که 

خبرنگاران و اصحاب رسانه با 
معجزه قلم، آن را رقم می زنند.

روز خبرنگار و گرامیداشت یاد و 
نام شهید اهل قلم، محمود صارمی، 
را بر تلاشگران عرصه رسانه تبریک 

عرض می نماییم.  

گرامی باد



رییس مجلس شورای اسللامی مذاکرات هسته ای را 
» سخت ترین مذاکرات« در طول تاریخ پس از انقاب 
اسللامی توصیف کرد و گفت: 12سال پیش مجموعه 
نظام با بررسی تمام ابعاد پیشللنهاد مذاکره را پذیرفت. 
علی لاریجانی شنبه در مراسم گرامیداشت روز خبرنگار 
گفت: پس از انقاب اسامی ما فراز و فرودهای زیادی را 
طی کردیم و بحران های داخلی و درگیری با گروهک ها 
و جنگ داشتیم، ولی همیشه برای این موضوعات تدبیر 
می شده و زندگی ما با این مسائل و مشکات عجین بوده 
است. وی افزود: در مساله هسته ای و توافقی که امروز 
بحث آن در جامعه ما مطرح است در یک شرایط گذار 
قرار داریم که جامعه ما از 12سللال چالش وارد صحنه 
دیگری می شللود. رییللس مجلس اظهارداشللت: این 
مقطع که ایران مذاکرات را جللدی تر دنبال کرد از یک 
نگاه تاکتیکی صورت گرفت. در جلسات مختلف بحث 
شد که چرا پیشنهاد مذاکرات جدید را بپذیریم، البته 
مذاکرات بود، اما این مذاکرات جنس جدیدی داشت و 
اینها هم بحث شد. چیزی نبود که یک نفر تصمیم بگیرد، 
مجموعا در نظام تمام ابعاد آن مورد توجه قرار گرفت و 
این مذاکرات را پسندیدیم که از این مسیر ادامه دهیم. 
لاریجانی افزود: مذاکرات هسته ای یک مذاکرات سخت 
و پرتنش بود و بارها در خصوص آن در جلسات مختلف 
بحث شد. از طریق مختلف پیگیری شد و اینطور نبود 
که یک جاده یک طرفه باشللد؛ گفت و گوی پرچالشی 

بود. آنچه الان شللما روی کاغد می بینید وجهی از آن 
بود. وی ادامه داد: سوال این است که آیا این خاتمه کار 
است؟ خاتمه دوره است، اما آغاز یک دوره پر مساله است. 
اینطور نیسللت که اگر این مذاکرات حتی اگر در ایران 
تصویب شود راهی شسته و هموار داشته باشیم، بلکه یک 
مسیر پرمساله را پیش رو خواهیم داشت؛ چون موجودات 
موذی که 12 سال چالش ایجاد کرده اند در مقابل این 
سللند نیز رفتاری خواهند داشللت که در همین روزها 
مشاهده کردیم و یک جنجال تصنعی به وجود می آورند.

   پارچین و ناراحتی رژیم صهیونیستی
رییس مجلس شورای اسامی با تاکید بر اینکه پارچین 
منطقه مهمی اسللت، گفت: اینکلله در پارچین رفت و 
آمدهایی وجود دارد و سر و صداهایی درست می کنند 
کاری طبیعی نیست و داسللتانی است که می خواهند 
تاثیر بگذارند. وی افزود: در این تردیدی نیست که رژیم 
صهیونیستی از این مذاکرات بسیار ناراحت است و بنا دارد 
در این راستا پول هایی را نیز خرج کند. وی تاکید کرد: ما 
باید به این مساله واقف باشیم که مسیر پس از مذاکرات 
مسیری جدید، با چالش هایی نو است که باید ابعاد آن 
مورد توجه قرار گیرد. لاریجانی با تاکید بر اینکه باید سند 
برجام را به خوبی بفهمیم، گفت: یکی از مسللائل مهم 
این است که سند را به خوبی درک کنیم. طبعا در این 
سند داد و ستد رخ داده و کسی نمی گوید ما به حداکثر 

موضوعات مور نظر خود دست یافته ایم. رییس مجلس 
شورای اسامی اضافه کرد: این تیزهوشی در تدوین سند 
بود که نکات اصلی مورد نظر ایران حفظ شللد. در این 
 راستا نکته اصلی حفظ غنی سازی و دوم برداشته شدن 
تحریم ها بود که طبعا حواشی دارد. لاریجانی در ادامه 
این سللوال را مطرح کرد که آیا می تللوان پس از توافق 
به غنی سللازی ادامه داد و افزود: این اولین باری است 
که کشللورهای گردن کلفت در جهان پذیرفته اند که 
 ایران غنی سللازی داشته باشللد، البته یک مقدار سطح 
 غنی سللازی محللدود شللده کلله ایللن موضللوع نیز 

پیچیدگی هایی دارد.

   توافق، دستاوردی مهم برای ایران است 
لاریجانللی توافللق را دسللتاوردی مهللم بللرای ایران 
دانسللت و گفت: ما بایللد قللدر کاری که کللرده ایم را 
 بدانیللم؛ زیللرا همیشلله در این شللرایط نمللی مانیم. 
رییس مجلس افزود: در همین سللند آمللده که پس از 
یک مدت ایران به سمت صنعتی شدن می رود و اینکه 
چرا این مدت زمان محدودیت را پذیرفته ایم، دقت نظر 
فنی در آن وجود دارد فکر می کنم ایران در این موضوع 
قوی وارد شده است. وی با تاکید بر اینکه برداشته شدن 
تحریم های اقتصادی در سللند و قطعنامه آمده است، 
گفت: البته در برخی موارد لغو می شللود، اما در برخی 
موضوعات کشللورها توان لغو نداشللتند و گفته اند که 

متوقف می شود که این موضوع قابل درک است. عضو 
شورای عالی امنیت ملی در ادامه این سوال را مطرح کرد 
که آیا لغو تحریم ها محقق خواهد شللد؟ و در پاسخ به 
سوال گفت: بسیاری از سندها روی کاغذ می آید، اما در 
عمل به درستی جلو نمی رود. لاریجانی تاکید کرد: باید 
هم بسترهای لازم را برای اجرا فراهم کنیم و هم تاش 
کنیم که به درستی اجرا شود. همچنین برای آینده باید 
مسیرهای مناسبی برای ورود به سرمایه گذاری فناورانه 

فراهم شود. 

   رسانه ها در جامعه بسیار تاثیرگذارند
 وی در بخش دیگری از سخنان خود خطاب به رسانه ها

 گفللت: ایللن روزهللا متعلللق بلله شماسللت و شللما 
 نقش آفرینان در ایجاد فکر در جامعه هسللتید. شللما 
می توانید ذهللن ها را فعللال کنید و جایگاه شللما در 
 جامعه بسیار تاثیرگذار است. لاریجانی اضافه کرد: شما 
واسللطه هایی برای اطاعات به مردم هسللتید و یک 
حکومت خوب اگر بخواهد با مردم خود صادقانه برخورد 
 کند، احتیاج به واسطه های صادقانه ای مثل شما دارد. 
رییس مجلس ادامه داد: رسانه ها باید بیان کنند که این 
قوانین پس از تصویب چگونه در جامعه اجرایی می شوند، 
هر چه فهم مردم نسبت به قوانین بالاتر رود ارتباط مجلس 
با مردم آسان تر می شود. در این راستا ما هر پیشنهادی 
 که خبرنگاران و رسللانه ها داشته باشللند، می پذیریم. 

   طرح جامع رسانه اگر بار مالی داشته باشد، 
قابل طرح نیست 

وی اضافه کللرد: طللرح جامع رسللانه هم اکنللون در 
کمیسیون فرهنگی مجلس مطرح اسللت، ولی اگر بار 
مالی داشته باشللد قابل طرح نیسللت و باید به صورت 
لایحه از دولت به مجلس ارائه شللود. با وزارت فرهنگ 
و ارشللاد اسللامی صحبت می کنم تا اگر لازم اسللت 
در این مللورد لایحه ای ارائه شللود. لاریجانللی با بیان 
اینکه یک بیماری بزرگ در سیسللتم دیوانی کشللور 
 وجود دارد، گفت: حجیم شدن سیستم دیوانی کشور 
می تواند مخللل اقتصاد باشللد که باید چابک سللازی 
سرلوحه کارها قرار گیرد. سیستم دیوانی باید پوست اندازی 
کند و چابک سللازی؛ یعنی پرسللنل ما از یک رفتاری 
به رفتللار دیگللر روی بیاورند. رییس مجلس شللورای 
اسللامی با بیان اینکه بودجه سللال جدید )94( بیش 
از 90 درصد صرف مسائل جاری می شللود، ادامه داد: 
امسللال هیچ پولی برای صرف بودجلله عمرانی هزینه 
نشده اسللت، البته بنده دیده ام از خارج مجلس فشار 
وارد می کنند تا استخدام های جدیدی انجام شود، اما 

این باعث می شود که بار جدیدی به دولت وارد شده و 
 باعث سنگین شدن بار کشتی دیوانی کشور می شود. 

   از  300 پ�رواز روزهای اخیر فقط س�ه پرواز 
داعش را هدف قرار داد 

عضو شللورای عالی امنیت ملی با بیان اینکه تحولاتی 
چشللمگیری در منطقه در حال رخ دادن است، گفت: 
بیشللتر این تحولات ناشی از ناشللی گری کشورهای 
قدرتمند در منطقه اسللت و همین ائتافی که رخ داده 
نشانه تیزهوشی در منطقه نیست. تعجب می کنم که 
می گویند با داعش در حال جنگ هستیم، اما بیش از 
300 پروازی که طی روزهای اخیر بر فراز سوریه انجام 
شده فقط سه پرواز آن داعش را هدف قرار داده و مابقی 

کردها را نشانه گرفته است. 
وی گفت: اگر آمریکایللی ها فکر می کنند کلله با این 
روش ناشللیانه، سللوریه را به لیبی جدیدی می توانند 
تبدیل کنند، باید گفت چنین کاری امکانپذیر نیست. 
باید شرایط منطقه ای را شللناخت و وفاق و همدلی در 
داخل کشور ایجاد کرد که این کار برعهده رسانه هاست. 
لاریجانی ادامه داد: در رسللانه ها دیدیللم که دعواهای 
کوچک را بسللیار بزرگ می کنند که با این کار مسائل 
اصلی دیده نمی شللود. هنگامی که مسائل مهم وجود 
دارد، باید ذهن جامعه را به سمت شناخت و وفاق در این 
زمینه سوق داد. عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی 
مجلس با اشاره به انتخابات مجلس شورای اسامی نیز 
گفت: انتخابات چالش های خاص خود را دارد و باید در 
این زمینه مسائل ملی را بر منافع جناحی سبقت دهیم 
و به مسائل حاشیه ای توجه نکنیم که این مستلزم نگاه 
رسانه ها به درون خود اسللت تا بتوانند صحنه را برای 

دیگران بهتر ترسیم کنند. 

   نباید آنقدر به هم ظن داشته باشیم 
وی ادامه داد: لازم نیست آنقدر به هم ظن داشته باشیم. 
 جامعه ای کلله در آن گرفتللاری روحللی رخ می دهد،

نمی تواند حرکت کند. گرفتاری روحی جمعی در جامعه 
باعث منقبض شدن می شللود و مردم نیز نمی توانند 
 احساس کنند که باید با درستی و صداقت حرکت کرد. 
وی با بیان اینکه در کابینه های مختلف در دولت های 
گذشته حضور داشته و هرگز احساس نکرده در سطوح 
بالای جامعه بی صداقتی وجود دارد، گفت: این که افراد 
به کارهای عجیب و غریب متهم می شوند روح جامعه 
را تخریب می کنند. ما در فضای کنونی احتیاج به کار 
جمعی و روحی داریم. نماینده مللردم قم در مجلس با 
اشاره به اینکه این تیراندازی ها در جامعه فکر جامعه را 
منحرف می کنند، اظهار داشت: مسایل انحرافی باعث 
منحرف شدن افکار جامعه از مسللائل اصلی می شود. 
خبرنگاران در جایگاه حکیمانی هستند که باید مشکات 
 را با نللگاه طبیبانه به جامعلله منتقل و افللکار آنها را به 

سمت و سوی حل مسائل سوق دهند. 

با صدور اطلاعیه ای از سوی وزارت خارجه:
ایرانیان تا اطلاع ثانوی از مسیر زمینی 

به ترکیه سفر نکنند
وزارت امللور خارجه جمهوری اسللامی ایللران در اطاعیه ای به 
هموطنان ایرانی اعام کرد که تا اطاع ثانوی از سللفر به ترکیه از 
مسللیر زمینی پرهیز کنند. در این اطاعیه آمده است: با توجه به 
برخی تحرکات و ناامنی های اخیر در منطقه شرق ترکیه، وزارت 
امور خارجه به شهروندان محترم کشللورمان که قصد عزیمت به 
ترکیه را دارند توصیه می کند که تا اطاع ثانوی از مسللیر زمینی 
اجتناب کرده و حتی الامکان مسللیر هوایی را برای سللفر به آن 

کشور انتخاب کنند.

سخنگوی شورای نگهبان تاکید کرد:

هیچ کسی از جانب شورا حرف نزند
سخنگوی شللورای نگهبان دیروز در نشسللت خبری خود درباره 
اظهار نظر برخی نمایندگان که گفته اند اصاح طلبان خط قرمز 
 شورای نگهبان اسللت و رد صاحیت می شللوند، گفت: خواهش 
می کنم هیچ کسی از جانب شورا حرف نزند.  نجات الله ابراهیمیان 
افزود: خطوط قرمز شورای نگهبان را قانون معلوم و تعریف کرده و 
به موقع بر موضوعات تطبیق داده و در مقام رسیدگی به اعتراضات 
به طور رسللمی اعام می کند که صاحیت چه کسی احراز شده 
اسللت. وی تاکید کرد: هیچ یک از عزیزان با هیچ انگیزه ای اقدام 
به ذهن خوانی شللورای نگهبان نکنند؛ معیارهللای ما معیارهای 
قانونی است. شورای نگهبان به وظایف قانونی خود عمل می کند 
و ان شاءالله تاش می کند تحت تاثیر فضاسللازی ها از جانب هیچ 

کسی قرار نگیرد.

سفر بی سابقه یک مقام بین المللی به دمشق

معاون »بان کی مون« به سوریه می رود
معاون فعلی دبیر کل سللازمان ملل و معاون سللابق وزیر خارجه 
آمریکا به زودی به سوریه سللفر می کند. »جفری فلتمن« معاون 
»بان کی مون« دبیر کل سللازمان ملل در امور سیاسی، به زودی 
به سوریه سللفر خواهد کرد. این سللفر فلتمن در صورت اجرایی 
شدن، یکی از بی سابقه ترین سفر مقامات بین المللی از زمان آغاز 
بحران امنیتی-نظامی سللوریه از سال 2011 خواهد بود. روزنامه 
»الاخبار« لبنان با بیان این خبر، نوشللت: احتمالا این سفر اواخر 
ماه جاری میادی یا اوایل ماه آتی انجام شود. شاید سفر همراه با 

بان کی مون باشد، اما هنوز روشن نیست.

پنتاگون اعلام کرد:

نیمی از نیروهای آموزش داده آمریکا 
برای جنگ در سوریه ناپدید شدند

برخی مسللوولان در وزارت دفاع آمریکا )پنتاگللون( اعام کردند 
که نیمللی از نیروهایی که این کشللور بللا همللکاری ترکیه برای 
اعزام به سوریه آموزش داد، ناپدید شللدند.به گزارش خبرگزاری 
فارس، شللبکه خبری »سللی.ان.ان« )CNN( گللزارش داد که 
مقامات وزارت دفاع آمریکا می گویند، »نیمی از افراد سللوری که 
آمریکا ]در خاک ترکیه برای اعزام به سوریه[ آموزش داد، ناپدید 
شده اند.به گفته این مسوولان که سللی ان ان به هویت آنان اشاره 
نکرد، نیمی از این افراد یا پس از اتمللام آموزش ها فرار کرده اند یا 
گروهک جبهه النصره شاخه القاعده در سوریه آنان را ربوده است. 
یکی از مسللوولان پنتاگون به سللی ان ان گفت: این نیروهایی که 
آموزش داده شللدند، یگان نظامی منسجم و یکپارچه ای نیستند. 
این شیوه ای که با آن مسوولان نظامی آمریکا با این نیروها تعامل 
می کنند باید تغییر یابد. به نوشته سی ان ان، ارتش آمریکا صدها 
نفر از افراد مسلللح و تروریسللتی که آنان را »معارضان میانه رو« 

می نامد، با همکاری ترکیه آموزش داده است.

سخنگوی وزارت امور خارجه پاکستان:

ظریف به زودی به پاکستان سفر می کند
سخنگوی وزارت امور خارجه پاکسللتان روز شنبه گفت که وزیر 
امور خارجه جمهوری اسامی ایران در آینده نزدیک برای انجام 
گفت و گوهای دوجانبه و منطقه ای به اسللام آباد سفر می کند. 
قاضی خلیل الله روز شللنبه در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار 
ایرنا در اسام آباد گفت: تایید می کنم که محمد جواد ظریف وزیر 
امور خارجه جمهوری اسللامی ایران در آینده نزدیک به اسللام 
 آباد خواهد آمد. سللخنگوی وزارت خارجه پاکسللتان افزود: فعا 
نمی توان چیزی درباره زمان دقیق و دسللتور کار سفر ظریف به 
اسام آباد گفت. دستگاه های ذیربط دو کشور در تماس با یکدیگر 
برای نهایی کردن زمان انجام این سفر هستند.به نظر می رسد سفر 
قریب الوقوع ظریف به پاکستان که سومین سفر وی به این کشور 
همسایه محسوب می شود، بخشللی از سفر دوره ای وی به برخی 

کشورهای همسایه و منطقه در هفته جاری باشد.

اخبار کوتاه
رییس مجلس در مراسم روز گرامیداشت خبرنگار:گروه ایران

مجموعه نظام با بررسی تمام ابعاد پیشنهاد مذاکره هسته ای راپذیرفت

معاون اول رییس جمهور، یکی از مسائل جدی کشور را کمبود 
آب و خشکسللالی عنوان کرد و گفت: در حللال حاضر برخی از 
شهرهای کشور با مشکل جدی تامین آب روبرو هستند، کیفیت 
آب نیز از مشکاتی اسللت که به نگرانی ها در این زمینه افزوده 
است. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطاع رسانی معاون 
اول رییس جمهوری، اسحاق جهانگیری در جلسه شورای عالی 
ستاد مدیریت بحران که دیروز به ریاست وی برگزار شد، افزود: 
برخی حوادث و بایای طبیعی به دغدغه ای برای کشور تبدیل 
 شده اسللت. وی اظهار داشللت: این حوادث نظیر زلزله، سیل و 
 آتش سللوزی جنگل ها موجب خسارت به سللرمایه های ملی

می شللود که باید با اتخاذ تدابیر لازم از این سللرمایه ها و منابع 
 ملی حفاظت کنیم. معللاون اول رییس جمهللور همچنین به 
آتش سوزی های اخیر در جنگل ها اشاره کرد و گفت: اقدامات 
جدی برای حراست و حفاظت از این سرمایه ها باید انجام شود؛ 
زیرا این سرمایه ها طی سالیان طولانی و با صرف هزینه های زیاد 
 ایجاد می شوند که لازم است از آسیب رسیدن به این سرمایه ها

جلوگیری کنیم. جهانگیری، سللتاد مدیریت بحران کشللور را 
مسوول اصلی رسیدگی به حوادث و بحران های کشور دانست و 
یادآور شد: معمولاً وقتی بحران و اتفاقی در کشور رخ می دهد، 
چشم مسللوولان کشللور به تدابیر و اقدامات این ستاد دوخته 
 شده اسللت. وی با قدردانی از اقدامات ستاد مدیریت بحران در

سال های اخیر تصریح کرد: کشور ما با حجم زیادی از حوادث 
و بایای طبیعی مواجه است و این سللتاد در سال های اخیر به 
رغم کمبود منابع و امکانات، عملکرد خوبی را از خود نشان داده 
اسللت. معاون اول رییس جمهور همچنین بسللیج و نیروهای 
 مسلح را از ظرفیت های مهم در مدیریت بحران و رسیدگی به 
آسیب دیدگان ارزیابی کرد و افزود: بسیج، سپاه و نیروهای مسلح 
در حوادث و بایای طبیعی که تاکنون رخ داده عملکرد مثبتی 
را در امدادرسانی به آسیب دیدگان داشللته اند. وی با یادآوری 
مسائلی در کشور از جمله خشکسالی، مشکل ریزگردها از ستاد 
مدیریت و بحران خواست تمرکز بیشللتری را بر این مسائل که 

امروز گریبان گیر کشور است، داشته باشد.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری دیروز در اولین نشست مطبوعاتی 
خود کلله در محللل ایللن وزارتخانه برگللزار شللد در خصوص 
شفاف سازی بورسللیه ها، گفت: دانشللجویان بورسیه به همین 
سه هزار دانشجو ختم نمی شوند. شش هزار دانشجوی بورسیه 
دیگر نیز داشللته ایم که پنج هزار نفر آنهللا در دولت قبل بورس 
شده و همچنان بدون مشکل به تحصیل خود ادامه  می دهند و 
تنها یک هزار نفر از این بورسیه ها مربوط به دولت فعلی هستند. 
دکتر محمد فرهادی افزود: سه هزار بورسیه ای که مطرح شدند، 
وضعیت خاص داشتند و در مورد آنها چند نوع تصمیم گیری شد. 
وی تصریح کرد:  عده ای از آنها بدون امتحان پذیرش شده بودند، 
تعدادی حکم بورس نداشتند که باید تعیین تکلیف و عده دیگر 
باید جایابی می شللدند. تاش های لازم برای بورسیه هایی که 
باید جایابی می شدند، صورت گرفت. اگر عده ای جایابی نشدند، 
وزارت علوم راسللا پیگیری کرد تا این افراد جایابی شللوند. وی 
خاطرنشان کرد: عده ای از این بورسیه ها مربی رسمی و عده ای 
دیگر مربی پیمانی هستند که مربی های رسمی مشکلی نداشته 

و مشغول تحصیل هستند، ولی مربیانی که پیمانی هستند باید 
مصوبه هیات امنای دانشللگاه را کسللب کنند. فرهادی با بیان 
اینکه حدود 1۵0 نفر از این افراد مصوبه هیات امنای دانشگاه ها 
را کسللب کرده اند، افزود: عده دیگری نیز باقی مانده اند که هر 
چه سریع تر به وضعیت آنها رسیدگی می شود. وزیر علوم ادامه 
داد: برخی از بورسیه ها کارمند هستند و بورس نیز شده اند، لذا 
از دو جا حقوق می گیرند که از آنها خواسته ایم یا کارمند شوند و 
دیگر بورس نباشند یا بورس بوده و کارمند نباشند. وی ادامه داد: 
بورسیه های ایثارگر نیز تعیین تکلیف شدند و با هماهنگی بنیاد 
شهید مقرر شد هزینه تحصیلی این افراد پرداخت شود و مشکلی 
نداشته باشند. بورسللیه هایی که در خارج از کشور نیز تحصیل 
می کنند بر اسللاس ضوابط به تحصیل خود ادامه می دهند. وی 
در خصوص اینکه عللده ای با مطرح کردن بحث بورسللیه ها به 
این افراد ظلم کردند و چه برخوردی با آنها خواهد شللد، گفت: 
ما نیز معتقدیم باید با افرادی که به حیثیت افراد بورسیه آسیب 

رسانده اند و در حق آنها ظلم کرده اند، برخورد شود.

معاون اول رییس جمهور:

کمبود آب و خشکسالی در کشور مساله ای جدی است
وزیر علوم تاکید کرد:

در حق دانشجویان بورسیه ظلم شده است
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بزرگ ترین خط تولید عایق لوله های نفت و گاز در خاورمیانه با حضور مقامات صنعت نفت به 
بهره برداری رسید. به گزارش ایرنا، خط تولید غاف های حرارتی انقباضی که در پوشش صنایع 
مرتبط با نفت، گاز، آب، نیروگاه و انرژی هسته ای کاربرد دارد،دیروز به طور رسمی افتتاح شد.  
با تولید این محصول جدید پلیمری مهندسی شده، پیش بینی می شود که سالانه از خروج 
بیش از ۵0 میلیون دلار ارز از کشور جلوگیری شود.  ایران نخستین کشور در منطقه خاورمیانه 
است که به دانش فنی تولید این محصول دست یافته و تخمین زده می شود که سالانه بیش از 
یکصد میلیون دلار از طریق صادرات آن برای کشور درآمد کسب شود.  پیش از این، نیاز صنایع 

داخل به این محصول باید از کشورهای آمریکا و کانادا تامین می شد.  در طول سال های اخیر 
محصولات مشابه مربوط پوشش خطوط لوله و مخابرات به کشورهای عراق، هند، ترکمنستان، 
ترکیه، عمان، بنگادش، کویت، پاکستان، آذربایجان و گرجستان صادر می شده است. هزینه 
تمام شده این عایق های صنعتی در ایران در مقایسه با نمونه های آمریکایی و اروپایی 30 درصد 
و نسبت به نمونه های چینی 10 درصد ارزان تر است، اما کیفیت آن به دلیل استفاده از تجربیات 
 مربوط به نمونه های گذشته بالاتر است.  ظرفیت تولید این محصول در داخل کشور حدود 

2۵ هزار تن پیش بینی می شود.

رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور از تنظیم سند راهبردی پدافند شیمیایی خبر داد.  
سردار غامرضا جالی، رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور در مراسم افتتاح فاز 4 و ۵ 
اورژانس شیمیایی)NBC( بیمارستان بقیه الله)عج( عمل انقابی و جهادی را از ویژگی های 
کار سپاه برشمرد و گفت: سپاه پاسداران انقاب اسامی این شاخصه مهم را از دوران دفاع 
مقدس به همراه داشته و دارد. وی تشکیل پدافند سایبری، پرتویی، زیستی و شیمیایی را 
تقسیمات سازمان پدافند غیرعامل عنوان و تصریح کرد: قرارگاه پدافند شیمیایی مسوولیت 
مدیریت کنترل و پاسخگویی به پیامدهای حوادث شیمیایی را بر عهده دارد. سردار جالی 

با تاکید بر اینکه در حوزه پدافند شیمیایی تاش کردیم نگاه جامعی را به موضوع داشته 
باشیم، گفت: حوادث و حمله نظامی جزو ماموریت هایی است که در این حوزه می بایست 
دنبال شللود؛ تشللخیص و هشللدار، آموزش عمومی و تخصصی، برگزاری رزمایش های 
تخصصی، امداد و نجات، تحقیق و توسعه از محورهای کار در حوزه پدافند شیمیایی است.

وی از تنظیم سند راهبردی پدافند شیمیایی کشللور خبر داد و گفت: با تقسیم بندهای 
صورت گرفته پس از بررسی، ارزیابی و شناخت ظرفیت های موجود، دانشگاه علوم پزشکی 

بقیه الله )عج( به عنوان قطب درمان مصدومان شیمیایی انتخاب شد.

با حضور مقامات صنعت نفت انجام شد؛

بهره برداری از بزرگ ترین طرح تولید عایق های خطوط لوله نفت در خاورمیانه
رییس سازمان پدافند غیرعامل کشور:

سند راهبردی پدافند شیمیایی تنظیم شد

نیویورک تایمز با نوشتن اینکه »هیچ یک از اهداف آمریکا 
در توافق هسته ای به طور کامل محقق نشده و این توافق 
بعد از جنگ ویتنام و عراق، سومین شکست استراتژیک 
ایالات متحده طی چند دهه اخیر است«، تاکید کرد: 
آمریکا و متحدانش در واقع، جنگ علیه ایران را باخته اند. 
دیوید بروکس روزنامه نگار محافظه کار در تفسیری در 
 این روزنامه آمریکایی نزدیک به دمکرات ها درباره توافق 
هسللته ای وین، با عنوان »سه شکست آمریکا: ویتنام، 
عراق و اکنون ایران« نوشت: هدف از جنگ چه اقتصادی 
باشد و چه نظامی، این است که دشمن خود را به کاری 

وادار کنید که نمی خواهد انجام دهد. 
وی در اداملله تفسللیر خللود افللزود: طی سللال های 

اخیر، ایالات متحللده و سللایر قدرت هللای غربی در 
جنگی اقتصادی و سیاسللی درگیر شللده اند تا ایران 
را وادار کنند از برنامه هسللته ای خود دسللت بکشد. 
سیاسللت گللذاران آمریکایی آشللکارا اهللداف خود 
را در ایللن باره بیللان کرده انللد که نخسللتین و مهم 
 ترین آنهللا جلوگیللری از تبدیل ایران بلله یک قدرت 
هسللته ای بوده اسللت. هدف دوم به گفته جان کری 
 )وزیللر امللور خارجه آمریللکا( ایللن بوده کلله بخش 

عمده ای از زیرساخت های هسته ای ایران برچیده شود 
و هدف سللوم این بوده که توان غنی سازی ایران از این 
کشور گرفته شود. هدف چهارم به گفته اوباما تعطیلی 
تاسیسات غنی سازی فردو و هدف پنجم به گفته وندی 
شرمن مذاکره کننده ارشللد آمریکا، این بوده که ایران 
 را وادار کنند دربللاره تمامی فعالیت های هسللته ای

 نظامللی خللود در گذشللته شللفاف سللازی کنللد. 
هدف ششم تعطیلی برنامه موشکی ایران و هدف هفتم 

دسترسی کامل و تمام عیار به هر تاسیسات هسته ای 
موجود در این کشللور بوده اسللت. هدف هشتم نیز به 
گفته کری، این بوده که بعد از اینکه ایران از قابلیت های 
هسته ای نظامی خود دست کشید، لغو مرحله به مرحله 
تحریم ها آغاز شود.گزارش نهاد رسمی آمریکایی ابتکار 
 سیاست خارجی درباره توافق هسللته ای ایران و غرب 
می گوید»آمریکا به هیچ یک از اهداف فوق به طور کامل 
دست نیافته است«. توافق موجود، برنامه هسته ای ایران 

را کند می کند، اما به آن پایان نمللی دهد و به ایران به 
عنوان یک کشور هسته ای مشروعیت می بخشد. ایران 
تعدادی از سللانتریفیوژهای خود را به انبار منتقل می 
کند، اما هیچ کدام از آنها را بر نخواهد چید و هیچ یک از 
تاسیسات خود را تعطیل نخواهد کرد و برنامه تحقیق و 
توسعه هسته ای نیز ادامه خواهد داشت. ایران حق غنی 
سازی را به دست آورد و بازرسی در هر زمان و از هر مکان 
 نیز در کار نخواهد بود. محدودیت های برنامه موشک های

 بالسللتیک نیز بعد از 8 سللال برداشللته خواهد شللد. 
تحریم ها نیز زمانی که ایران اقدامات ابتدایی را انجام داده 
باشد، لغو خواهد شد.این روزنامه در پایان تاکید کرد: در 

واقع، آمریکا و متحدانش جنگ علیه ایران را باختند.

نیویورک تایمز:

آمریکا و متحدانش جنگ علیه ایران را باختند

؟؟؟؟

؟؟؟

؟؟
؟؟

؟؟

؟؟
؟؟

اخبار کوتاه
؟؟گروه ایران

؟؟؟

؟؟
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؟؟؟

روابط عمومی 
شرکت توزیع برق 

استان اصفهان
در روزهای بلند تابستان از روشنایی طبیعی استفاده کنیم، خورشید روشنایی بخش جها ن است، با استفاده از نور طبیعی شکر گذار این نعمت الهی باشیم. 
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رییس شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: 

ورا
ش��

وه 
��ر

گ

از م��ردم و همه دس��تگاه ه��ا اداری دولتی و 
غیردولتی مراکز فعال مردم��ی و بخش های 
مختلف فرهنگی ش��هر انتظار می رود با همه 
قدرت و قوت در مهیا کردن شهر برای مراسم 
استقبال و تشییع باشکوه ش��هدا به میدان بیایند و 
ش��هرداری اصفهان نیز به صورت ویژه زمینه های 

حضور باشکوه مردم را در این آیین فراهم کند.
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان در نطق پیش 
از دستور جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان، 
ش��هادت رییس مذهب جعفری و صادق آل محمد 
حضرت امام جعفر ص��ادق ) ع( را تس��لیت گفت و 
عنوان کرد: ش��هادت آن حضرت در 25 شوال سال 
148 هجری قمری، در 65 سالگی، به دستور منصور 

دوانیقی، خلیفه س��تمگر عباس��ی، به وسیله سمی 
که ب��ه آن بزرگوار خوراندند، در ش��هر مدینه اتفاق 
 افتاد و مضجع ش��ریف ایش��ان در قبرس��تان بقیع

س��ال هاس��ت که زیارتگاه میلیون ها زائر عاشق و 
دلسوخته است.

مهندس امینی گفت: امام ص��ادق )ع( در مدت 34 
س��ال امامت پربرکت خویش نقش شایسته ای در 
گس��ترش فرهنگ حیاتبخش اس��لام داشت و در 
دانش��گاه آن حضرت حدود چهارهزار نفر ش��اگرد 
پرورش یافتن��د که برخی از آن��ان از رهبران فکری 

تشیع به شمار می آیند.   
وی به تشییع شهدای غواص در اصفهان همزمان با 
سالروز شهادت حضرت امام جعفرصادق )ع( اشاره 
کرد و افزود: اصفهان بار دیگر میهمان شهداس��ت و 

ش��هدای عزیز غواص میزبان اصفه��ان در ضیافتی 
معنوی هستند. 

رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان افزود: سفره 
معنوی را ش��هدا برای ما زمینیان پهن کردند تا در 
دفاع از انقلاب اس��لامی و ارزش های آن هوشیاری 

لازم را داشته باشیم.
مهندس امینی با بیان اینکه مردم ش��ریف، مومن، 
ش��هیدپرور و انقلا بی اصفهان در ش��ب ش��هادت 
شش��مین پیش��وای ش��یعیان جهان حضرت امام 
جعفرصادق ) ع( برگ زرین دیگری را بر افتخارات 
خود خواهند افزود، عنوان کرد: استقبال تاریخی از 
فرشتگان آسمانی، شهدای عزیز و مظلوم غواص که   
با حضور پیکرهای پاکش��ان فضای کش��ور را تغییر 
 دادند و روح امید و مقاوم��ت در برابر زورگویی های

 اس��تکبار را ب��ه جامع��ه دمیدن��د، در واقع کمک 
به ما وامان��دگان از قافله شهداس��ت و انش��اءالله با 
تشییع باش��کوه این ش��هیدان روزی به یادماندنی 
 در تاریخ ای��ران اس��لامی و اصفهان س��رافراز رقم

خواهد خورد.
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان عنوان کرد: از 
مردم و همه دس��تگاه ها اداری دولتی و غیردولتی 
مراکز فعال مردمی و بخ��ش های مختلف فرهنگی 
ش��هر  انتظار داریم ب��ا همه قدرت و ق��وت در مهیا 
کردن شهر برای مراسم اس��تقبال و تشییع باشکوه 
 ش��هدا به میدان بیاین��د و ش��هرداری اصفهان هم 
به طور ویژه زمینه های حضور با ش��کوه مردم را در 

این آیین فراهم کند.
وی به هفده��م مردادماه س��ال 1377، ش��هادت  
محم��ود صارم��ی خبرنگارخبرگ��زاری جمهوری 
اسلامی، به همراه هش��ت نفر از اعضای کنسولگری 
ایران در مزارش��ریف افغانس��تان به دست گروهک 
تروریس��تی طالبان اش��اره کرد و گف��ت: به همین 
مناسبت، شورای فرهنگ عمومی، هفدهم مرداد ماه 

هرسال را به عنوان» روزخبرنگار « نامگذاری کرد.
مهندس امین��ی ای��ن روز ارزش��مند اجتماعی را 
برهمه خبرن��گاران، روزنامه نگاران و نویس��ندگان 

تبریک گفت.
رییس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان گفت که  
خبرنگار کس��ی اس��ت که با اتکا به خداوند منان و 
با قلم و بیان خویش به بررس��ی مس��ائل، مشکلات 
و نارس��ایی ه��ای جامع��ه می پ��ردازد ت��ا زمینه 
 احق��اق حق��وق قش��رهای مختلف جامع��ه فراهم

 ش��ود.وی عنوان کرد: خبرنگاران و تصویربرداران 
بسیاری در طول هشت سال دفاع مقدس در جبهه های 
نبرد حق علیه باطل حضور یافتند و با انعکاس خبرها 
 و بیان حقایق، ج��ان خویش را ف��دای آرمان های

والای انقلاب شکوهمند اسلامی کردند.
رییس شورای اسلامی ش��هر اصفهان با بیان اینکه 
درروزگاری ک��ه از آن به عصراطلاع��ات وفن آوری 
نام م��ی برند، قطعا نق��ش خبرنگار به عن��وان ابزار 
اطلاع رس��انی، نقش��ی حیاتی و انکارنشدنی است، 
عنوان کرد: در دنیای کنونی با وجود فن آوری های 
ارتباطی پیش��رفته و متعدد در ا مر دستیا بی سریع 
به اطلاعات و منابع مختلف و با وجود درگیری هایی 
که به طور آش��کار در بیش��تر نقاط این کره خاکی 
فراگیرشده،کسب اطلاعات صحیح و قابل اطمینان، 

تنها از راه خبرنگارانی درستکار، شدنی است.
مهندس امینی تاکید کرد: ام��روزه که عموم مردم 
س��رگرم کارخویش اند و بعضا به دلیل عدم ارتباط 
با مس��وولان چندان به عملکرد و نقد و بررسی آنها 
نمي پردازند، این خبرنگاران رسانه ها هستندکه با 
تیزهوشی و دقت، نقش واسطه بین مردم و مسوولان 

را ایفا می کنند.
به گفته وی، آنها ازیک سو درددل مردم را می شنوند 
و به مقام��ات بالا انتقال می دهند و از س��وی دیگر، 
پاسخ های مسوولان را به آگاهی مردم می رسا نند.

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان بیان کرد: نقد 
عملکرد خوب یا بد مس��وولان در رسانه ها، از دیگر 
وظایف خبرنگاران اس��ت که به بالندگی نظام و نیز 

پاسخگو بودن مسوولان یاری می رساند.
 وی به بیست وسوم مردادماه روز مقاومت اسلامی 
اشاره کرد و افزود: نامگذاری بیست وسوم مرداد ماه 
از سوی شورای عالی انقلاب فرهنگی کشورمان به 
مناس��بت پیروزی جنبش حزب الله لبنان، پیش از 

هر چیزی، تجلیل از واژه مقدس »مقاومت« است.
 به گفت��ه مهندس امین��ی، مردم لبن��ان در نبردی 
سی و سه روزه، ارتش رژیم اشغالگر قدس را به خاک 
سیاه مذلت نشاندند و باردیگر، واژه مقاومت را برای 
محرومان و ستم دیدگان جهان معنا کردند و به همه 
یادآور شدند که مقاومت، س��لاحی است که صلاح 
در پ��ی دارد و به س��خن دیگر، ص��لاح کار در برابر 
دشمن متجاوزی مانند رژیم نابکار اسرائیل، سلاح 

و مقاومت است. 

قاچاق از چالش های اقتصاد ایران است 
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: یکی از چالش ها در 
برابر اقتصاد ایران، پدیده زشت قاچاق است که به گفته رییس گمرک 

ایران 25 میلیارد دلار در سال است.
سردار کریم نصر گفت: بنابراین باید با  این پدیده که  ضدتولید و ضد 
اشتغال و سبب گسترش بیکاری و مختل کردن اقتصاد کشور است 
و سودهای باد آورده و بهم خوردن نظم اقتصادی و  ورود نوکیسه ها 
 به  اقتصاد کشور از نتایج آن است و ناهنجاری های اجتماعی به وجود 
می آورد و باعث رواج روحیه راحت طلبی و یک شبه ره صد ساله را 

رفتن و اسراف و فخر فروشی می شود، مبارزه کرد. 
وی تاکید کرد: همه دستگاه ها مسوول هستند؛ از دولت و مجلس و 
قوه قضاییه گرفته تا  نیروهای امنیتی، دانشگاهی و نظارتی، اما نقش 

مردم مهم تر از دستگاه های حاکمیت است.

جایگاه مدیریت شهری در  برنامه ششم 
مشخص شود 

عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان تاکید کرد : جایگاه مدیریت 
شهری در برنامه ششم مشخص شود. عباس حاج رسو لیها  گفت: باید 
مشخص شود در برنامه ششم چند درصد از منابع مالیاتی رسمی به 
کمک مدیریت شهری می آید و س��ر انجام قانون حداقل 10درصد 

قانون عوارض سوخت چه خواهد شد.

از جا به جایی بارهای نا متعارف توسط
 اتو بوس های بین شهری جلو گیری شود

 عضو شورای اس��لامی شهر اصفهان با اش��اره به جابه جایی بارهای 
 نامتعارف توسط اتوبوس های بین ش��هری گفت: اتو بو س ها برای

جابه جایی مسافر طراحی ش��ده اند و جابه جایی بار آن هم از نو ع 
بارهای سنگین  مانند ماشین آلات خلاف قانون است. 

ابو الفضل قربانی افزود: این عمل خلاف قانون سبب به خطر افتادن 
جان مسافران می شود و زمان ترمز گرفتن  را افزایش داده و میزان بار 

موجود نیز سبب عدم تعادل در اتو بوس می شود.  
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه در بر خی از موارد، 
بارهای جا به جا شده قا چاق است که تحت پوشش اتوبوس این خلاف 
انجام می شود، عنوان کرد: حتی در برخی از موارد، بارهای آتش زا و 
تخریب کننده مانند بنزین و گازو ئیل و مواد مخدر در بین بارها دیده 

می شود و مستندات آن نیز موجود است. 
 قربانی ب��ا بیان اینکه وجود ای��ن بارها برای م��ردم  مزاحمت ایجاد 
می کند، گفت: اگر مسافر بداند زیر صندلی وی چنین بارهایی وجود 

دارد، بدون تردید از آن اتو بوس استفاده نخواهند کرد. 
وی تاکید کرد: ضروری است س��ازمان پایانه ها، سازمان بار، پلیس 
راه��ور و اداره کل راه و ترابری با یک برنامه ری��زی هماهنگ از این 
 اقدام خلاف که س��بب ب��ه خطر افتادن جان مس��افران می ش��ود 

جلوگیری کنند . 

کاستی های دوره  قبلی جشنواره فیلم 
کودک و نو جوان بر طرف شود 

 عضو شورای اس��لامی ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه در آستانه 
برنامه ریزی اجرایی جشنواره فیلم کودک و نوجوان هستیم، عنوان 
کرد : برگزاری جشنواره فیلم کودک  و نو جوان مزایای بسیاری برای 
اصفهان دارد و بواسطه همین مزایا دردوره گذشته با موافقت شورای 
شهر به اصفهان بازگشت و تلاش شد چالش های آن به فرصت تبدیل 
 ش��ود.  وحید فولاد گر گفت که برگزاری جش��نواره فیلم کودک و

نوجوان در چند سال گذشته به کندی رو به بهبود بوده و شاید مهم ترین 
دستاورد آن تهیه فیلم های متعدد کودک و تولید آن در اصفهان بوده 
است. به گفته وی، عدم اهتمام شایس��ته و عدم برنامه ریزی وزارت 
ارشاد و بنیاد فارابی در این چند سال سبب شده جشنواره در حد یک 
جشنواره بین المللی شایسته نباش��د و این جشنواره دستاوردهای 

لازم برای شهر اصفهان را نداشته باشد.
عضو شورای اسلامی شهر اصفهان عنوان کرد: امیدواریم در سال آخر 
این دوره کاستی های قبلی جبران شود و چنانچه دست اندرکاران 
جشنواره به خصوص در وزارت ارشاد و بنیاد فارابی آنچنان که بایسته 
است به وظیفه خود عمل نکنند و برگزاری جشنواره در شان مردم 
با فرهنگ و  انقلابی اصفهان نباشد، می توان درباره برگزاری یا عدم 
برگزاری آن در دوره  آینده فکر کرد و شورای شهر باید در این زمینه 

به وظیفه خود عمل کند. 

مسوولان ارگان ها  تذکرات شورای شهر 
را  پیگیري کنند

عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با اشاره  به سخن شهردار اصفهان 
مبنی بر اینکه  تذکرات اعضای شورا چراغ راه مدیریت شهری خواهد 
بود عنوان کرد: مسوولان سازمان ها، نهادها، ارگان ها و ادارات استان 
به درخواس��ت ها و تذکرات نمایندگان مردم در شوراي شهر توجه 

داشته باشند و آنها را پیگیري کنند.
علیرضا نصراصفهاني در نطق پیش از دس��تور جلسه علني شوراي 
اسلامي شهر اصفهان با اشاره بر عملیاتي و اجرایي کردن تصمیمات 
کمیته هاي نظارت��ي در مناطق گف��ت: امیدواریم آنچه در س��ایه 
گفت وگوي اعضاي شورا با ش��هرداران مناطق در مراجعات مردمي 
به تصمیم منجر مي شود، در مجموعه ش��هرداري عملیاتي شود و 
مشکلات مردم با نظر مثبت حل شود تا میزان نارضایتي در مجموعه 

شهرداري کاهش یابد.

 سبد خبر
رییس شو رای اسلامی شهر اصفهان:

مردم و دستگاه ها برای استقبال و تشییع باشکوه شهدا به میدان بیایند
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عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 17 مردادماه، سالروز شهادت محمود صارمی 
به دست طالبان در مزار شریف و  روز خبرنگار، این روز را به خبرنگاران تبریک گفت و عنوان 
کرد:  خبرنگاران در طول سال در کنار ما و همراه ما هستند و خدمات ما را به گوش مردم و 
مطالبات مردم را به اطلاع ما می رسانند. ندا واشیانی پور گفت: 17 مرداد بهانه خوبی است 
برای مسوولان و خبرنگاران که به بررسی معضلات و مشکلات و جستجوی راهکار برای 
آنها بپردازند. وی با بیان اینکه خبرنگاران با تهیه و انتشار یک خبر به راحتی می توانند 
سبب ایجاد امنیت، امید،  نظم و یک جریان فکری اجتماعی، سیاسی و فرهنگی بشوند، 
افزود: خبرنگاران می توانند سبب بی نظمی، احساس ترس، وحشت، ناامیدی و یا ایجاد یک 
جریان منفی فکری یا سیاسی شوند. به گفته وی، یک جامعه سالم و پیشرو به خبرنگارانی 

آزاداندیش و حرفه ای نیاز دارد که در هر شرایطی استقلال قلم خود را حفظ کنند.

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان به مطالبات خبرنگاران اشاره کرد و گفت: تعریف مکانیزم 
 ورودی خبرنگاران به خبرگزاری ها به طور شفاف و صریح و تشخیص خبرنگار حرفه ای

از غیرحرفه ای از مطالبات خبرنگاران است. واش��یانی پور ادامه داد: در زمینه مجتمع 
مطبوعاتی نیز خبرنگاران خواسته هایی را مطرح کرده اند وکمبود امکانات و تجهیزات 
سخت افزاری از خواسته های آنهاست.  بحث بیمه و حقوق خبر نگاران از دیگر مطالبات 
آنها بود که وی به آن ا شاره کرد و افزود: متاسفانه بیشتر خبرنگاران  بیمه نیستند وآنهایی 

هم که بیمه هستند ، بیمه ارشادند و بخشی از حق بیمه را خودشان پرداخت می کنند 
و بخش��ی را اداره ارش��اد پرداخت می کند. عضو شو رای اسلامی ش��هر اصفهان گفت: 
میزان حقوق خبرنگاران بس��تگی به تولیدات خبر آنها دارد و بیشتر آنها حداقل حقوق 
اداره کار را دریافت نمی کنند و با این وجود تمام وقت کار می کنند.  واشیانی پور با بیان 
 اینکه برای حل مشکلات همه خبرنگاران شهر دچار محدودیت های قانونی هستیم و 
نمی توانیم کاری کنیم ،گفت: ما منتخب مردم هستیم و باید از دستگاه های مسوول  راه 

حل مشکلات و معضلات آنها را خواستار شویم. وی گفت که ما در شهرداری یک مجموعه 
رسانه ای داریم و  نسبت به آن مسوول هستیم  و باید توجه ویژه به مشکلات آنها به ویژه 

بحث بیمه ، حقوق و استفاده از امکانات رفاهی داشته باشیم. 
وی ب��ا اش��اره ب��ه مذاک��رات خ��ود ب��ا ش��هردار اصفه��ان گفت ک��ه خبرن��گاران 
مجموعه رس��انه ای ش��هرداری؛ ایمنا و اصفهان زیبا در س��ال 94 بیمه خواهند ش��د 
و ش��یوه نامه تش��ویقی را تعریف ک��رده ایم که براس��اس آن خبرن��گاران حرف��ه ای که 
 تولی��دات خبری بیش��تری دارند و بص��ورت م��داوم  در ایمنا و اصفه��ان زیبا خدمت 
می کنند، بیمه شوند. واشیانی پور عنوان کرد: بر اساس هماهنگی با شهردار اصفهان،  امکان 
استفاده خبرنگاران شهر اصفهان و خانواده هایشان در طول سال از امکانات تفریحی شهر 

به صورت رایگان فراهم می شود. 

مطالبات خبرنگاران پیگیری می شود 
عضو  شورای اسلامی شهر اصفهان:

رییس کمیس��یون فرهنگ��ي اجتماعي ش��وراي 
اسلامي شهر اصفهان پیش��نهاد کرد برای ماندگار 
ش��دن روز تش��ییع ش��هدای غواص، نماد یادمان 
ش��هدای غواص در 19 مردادماه در حاشیه زاینده 
رود رونمایی شود و در دفتر خاطرات ثبت و ضبط 
ش��ود. اصغر آذربایجاني در نطق پیش از دس��تور 
جلسه علني شوراي اسلامي شهر اصفهان شهادت 
ششمین اختر آسمان امامت و ولایت رییس مذهب 
ش��یعه جعفری حضرت امام جعفر ص��ادق)ع( را 
تسلیت گفت و عنوان کرد:  باز حضور و عطر معنوی 
شهدا آن هم ش��هدای غواص فضای ش��هرمان را 
عطرآگین می نماید و آنها با دس��تان بس��ته خود 
دس��تان ما را می گیرند تا جامعه از مس��یر انقلاب 
و ارزش ه��ای آن دور نمان��د. وي عن��وان کرد: از 
خدا طلب می کنیم  که شرمنده ش��هدا و خانواده 
شهدا نشویم و رهروان واقعی و راستین شهدا برای 
تحقق آرمان های امام راحل و مقام معظم رهبری 
و ارزش های انقلاب در همه لحظات باشیم. رییس 

کمیسیون فرهنگي اجتماعي شوراي اسلامي شهر 
اصفهان تصریح کرد: بدون تردید مردم شهیدپرور 
و همیش��ه در صحن��ه اصفه��ان روزی باش��کوه و 
 ب��ه یادماندنی را از در تش��ییع ش��هدای غواص در 
 خاط��ره ه��ا مان��دگار خواهن��د ک��رد و از هم��ه 
 دس��ت اندرکاران و مس��وولان  انتظار می رود که 
زمینه های حضور پرش��ور و با ش��کوه مردم عزیز 
اصفه��ان را فراهم کنن��د. آذربایجاني پیش��نهاد 
ک��رد ک��ه ب��رای مان��دگار ش��دن ای��ن روز، نماد 
 یادم��ان ش��هدای غواص در حاش��یه زاین��ده رود

توسط مسوولان در 19مردادماه رونمایی شود و در 
دفتر خاطرات ثبت و ضبط شود. 

وي با گرامیداش��ت 17مردادماه س��الروز شهادت 

خبرنگار ارزش مدار ش��هید محم��ود صارمی ، روز 
خبرنگار را به تمامی تلاش��گران و دست اندرکاران 
 عرصه رس��انه و  خبرتبریک گفت و  عن��وان کرد: 
رسانه ها قادرند با برنامه ریزي هاي دقیق و کنترل 
شده، اندیشه هاي مردم یک جامعه را شکل داده و 

رفتار آنان را به صورت دلخواه سمت و سو دهند.
رییس کمیسیون فرهنگي اجتماعي شوراي اسلامي 
شهر اصفهان گفت که  رسانه ها در بالا بردن سرمایه 
اجتماعی و مشارکت مردم در امر حکومت و اعتماد 

عمومی نقش بسیار مهمی را ایفا می کنند.
وي تاکید کرد: در حقیقت خبرنگاران جایگاه ممتاز 
و بی بدیلی در ظرفیت س��ازی و رابط��ه صحیح و 
منطقی بین حکومت کنندگان، حکومت شوندگان 

و نخبگان جامعه دارند. رییس کمیسیون فرهنگي 
اجتماعي شوراي اسلامي شهر اصفهان عنوان کرد: 
دس��تگاه ها و نهادها و متولیان امر بایستی شرایط 
را به صورتی فراهم نمایند تا اصحاب رس��انه بدون 
دغدغه و  وجود فشار وحساسیت نسبت به شرایط 
موجود تحلی��ل و تبیین صحیح��ی در منظر افکار 

عمومی قرار دهند.
وي با اش��اره به اینکه نگاه خبرنگاران به موضوعات 
 و مس��ائل جامعه در ایجاد ش��رایط مناس��ب برای 
رس��انه ها لازم و ضروری اس��ت، افزود: اصفهان به 
عنوان پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اس��لامی در 
س��ال های اخیر رش��د قابل توجهی در امر توسعه 
رس��انه ها هم به لحاظ کمی و هم ب��ه لحاظ کیفی 

داشته است، ولی آنچه می توان در سپهر رسانه ای 
اصفهان ملاحظه نمود، فاصل��ه قابل توجهی میان 
ش��رایط موجود اصفهان و جایگاه واقعی مجموعه 

رسانه های اصفهان به لحاظ کیفی و کمی است.
رییس کمیس��یون فرهنگ��ي اجتماعي ش��وراي 
اسلامي شهر اصفهان اضافه کرد:  اصفهان در منظر 
منطقه ای، ملی و بین المللی باید در حوزه رسانه ای 
خود جایگاهی تاثیرگ��ذار و جریان س��از در افکار 

عمومی داشته باشد.
 آذربایجاني گفت که  اصفهان ش��هری تمدن ساز 
 و پیشرو در ابعاد مختلف توس��عه بوده ومتولیان و 
برنامه ریزان بای��د نگاه دقیقی به ش��رایط موجود 
فضای رس��انه ای اصفهان و قدرت تاثیر گذاری آن 
در افکار عمومی در سطح ملی و بین المللی داشته 
باش��ند و براساس طراحی دقیق ش��رایط مطلوب، 
نس��بت به تدوین نقش��ه راه لازم ب��رای حصول به 
اهداف ترسیم شده برای س��پهر رسانه ای اصفهان 

اقدام کنند.

رییس کمیسیون فرهنگي اجتماعي شوراي اسلامي شهر اصفهان پیشنهاد کرد:

نماد یادمان شهدای غواص در حاشیه زاینده رود رونمایي شود

رییس کل دادگستري اس��تان اصفهان تاکید کرد: 
ضرورت توجه جدي به حوزه پیشگیري و کمک به 
دستگاه قضایي اس��تان، همکاري با مراجع قضایي 
و انتظام��ي از طریق ثبت جرائم در سیس��تم پایش 
تصوی��ري جزء درخواس��ت  ه��ای دادگس��تري از 
شهرداري اصفهان است. احمد خسروي وفا در جلسه 
علني دیروز شوراي اسلامي شهر اصفهان گفت که  
حجم ورودي به دادگستري به صورت میانگین در روز 
هشت هزار نفر است و مهم ترین مشکل دادگستري، 

کمبود فضاي فیزیکي است.
وي از مدیریت شهر خواست تا چهار قطعه زمین در 
چهارگوشه شهر در اختیار دادگس��تري قرار دهد، 
افزود: یکي از راه هاي اجراي طرح تکریم ارباب رجوع 
و مدیران این اس��ت که فضاي بیش��تري در اختیار 

دادگستري قرار داده شود.
رییس کل دادگستري استان اصفهان با اشاره به روند 
طولاني ش��دن برخي از پرونده ها تصریح کرد: ذات 
برخي پرونده ها مانند اختلافات خانوادگي و طلاق 

این است که طولاني شود.

خسروي وفا خاطرنشان کرد: البته کوتاه کردن زمان 
دادرسي در دستور کار دادگستري قرار دارد و در این 
رابطه زمان رس��یدگي به پرونده ها 20 روز کاهش 

یافته است.
وي با اشاره به راه اندازي س��امانه سمع عنوان کرد: 
با راه اندازي این س��امانه نرخ جرم به مدیر مجموعه 
گزارش مي شود و این امرنقش موثری در کاهش زمان 

رسیدگي به پرونده داشته است.
رییس کل دادگستري استان اصفهان با تاکید بر اینکه 
دستگاه قضایي مستقل اس��ت، عنوان کرد: تمامي 

قضات به معناي واقعي مستقل هستند.
خس��روي وفا با اش��اره به پس��ت هاي مصوب شهر 
اصفهان گفت: تعداد پس��ت هاي مصوب در ش��هر 
 اصفه��ان 378 پس��ت قضایي اس��ت، ام��ا اکنون

261 قاضي داریم، بر این اساس31 درصد پست ها 
خالي است.

وي با بیان اینک��ه یکهزار و 415 پس��ت در رابطه با 
کارمند داریم که تنها 672 پست مشغول به فعالیت 
هستند، گفت: 47.5درصد از پست هاي اداري خالي 
است، از این رو فشار کار در دادگستري بسیار بالاست. 
رییس کل دادگستري استان اصفهان افزود: در حال 
حاضر در اس��تان در مقابل 100 هزار نفر 9 الي 10 
قاضي در دستگاه قضایي مشغول به فعالیت هستند 
اما در بسیاري از کشورها در مقابل این جمعیت 15 

الي 20 قاضي فعالیت مي کنند.
خس��روي وفا تصریح کرد: در بس��یاري از کشورها 
 در دادگاه ها روزانه به دو الي س��ه پرونده رسیدگي 
مي شود، اما در بسیاري از نقاط کشور هر روز شش الي 

هشت پرونده بررسي مي شود.
وي با اشاره به آمار پرونده هاي دادگستري در سال 
93 خاطرنشان کرد: 29 هزار و 758 پرونده در سال 
گذشته بررسي شده که شامل 94 هزار و 151 پرونده 
در دادسراها، 106هزار و 206 پرونده در دادگاه هاي 
عمومي و 9 ه��زار و 351 پرون��ده در دادگاه انقلاب 

بوده است.
رییس کل دادگس��تري اس��تان اصفهان با اشاره به 
10 اتهامي که بیش��ترین جرائم را شکل مي دهند، 
عنوان کرد: س��رقت، توهین به اش��خاص، ضرب و 
جرح عمدي، ایرادات و صدمات غیرعمدي، تهدید، 
صدور چک لاعوض، خیانت، کلاهب��رداري، افترا و 
تخریب بیشترین جرایمي است که در شهر اصفهان 

رخ داده است.

خس��روي وفا ضمن بیان چندپیشنهاد به مدیریت 
ش��هري اصفهان، گف��ت: ضرورت توج��ه جدي به 
حوزه پیشگیري و کمک به دستگاه قضایي استان، 
همکاري با مراجع قضای��ي و انتظامي از طریق ثبت 
جرائم در سیستم پایش تصویري از جمله درخواست 

دادگستري از شهرداري اصفهان است.
وي افزود: تاکی��د بر صدور شناس��نامه اختصاصي 
ساختمان، اجراي بند 20 قانون شهرداري ها در رابطه 
با مشاغل مزاحم، نظارت جدي بر حفاري ها، تقاضاي 
همکاري بیشتر با پزشک قانوني، تاکید بر ساماندهي 
مس��افربري هاي ش��خصي از دیگر پیش��نهادات 

دادگستري به مدیریت شهري است.
رییس کل دادگستري استان اصفهان، تصریح کرد: 
در حکم سپردن حضانت طفل در زمان طلاق، دادگاه 
یک روز در هفته ملاقات با کسي که حق حضانت به 
آن داده نشده را در محل پاسگاه قرار مي دهد، اما این 
مکان براي دیدار کودک با مادر یا پدر خود نیس��ت، 
بنابراین از شهرداري مي خواهیم مکاني را در اختیار 

این افراد قرار دهد.

رییس کل دادگستري استان اصفهان در جلسه علني شورا  تاکید کرد:

مدیریت شهري به کمك دستگاه قضایي بیاید 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان با بیان اینکه 
خیابان بهشت حدفاصل خیابان آتشگاه و خیابان  
کهندژ واقع در دو منطقه 9 و 11 اس��ت، عنوان 
کرد: قسمت بسیاری از این خیابان در منطقه 9 
اس��ت که در وضعیت موجود عرض آن 18 متر و 
تعریض این خیابان  به 36 متر و ساماندهی آن در 

دستور کار است. 

وی اف��زود: ام��ا متاس��فانه با توجه ب��ه وضعیت 
اقتص��ادی منطقه رق��م قابل توجه��ی برای آن 
در نظر گرفته نش��ده و یک حرکت لاک پش��تی 

صورت می گیرد.
صادقیان گفت که متاسفانه برخی  از پرونده های 
توافقی بیش از هفت م��اه در اداره املاک منتظر 

تایید است. 

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان عنوان کرد: 
بخش کمی از این خیابان در منطقه 11 قرار دارد 
که اواخر سال گذشته بدون آزادسازی کل مسیر، 
کف خیابان محل اتصال آن با خیابان کهندژ باز 
و این امر سبب افزایش ترددها، در این مسیر شد 
و تصادفات بسیاری در این مسیر رخ داد و هفته 
گذش��ته نیز یک تصادف منجر به ف��وت در این 

خیابان انجام شد. 
صادقیان تاکید کرد: شهروندان ساکن در این دو 
منطقه  اصفهان انتظار دارند، تملک و احداث این 
خیابان که حدود دو دهه از آن می گذرد، از سوی  
شهرداری مرکزی به صورت فرامنطقه ای مورد 
توجه قرار گیرد تا ش��یرینی احداث این خیابان  

بیش از این به مزاق آنها تلخ نشود. 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 در روند تعریض 
و ساماندهی خیابان 
بهشت تسریع شود 
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معاون فرهنگي اجتماعي شهرداري اصفهان: 
 سازمان فرهنگي تفريحي شهرداري

 به يک اسب زين شده تبديل شده است 
معاون فرهنگي اجتماعي ش��هرداري اصفه��ان در جمع مدیر 
عامل جدید و مدیران س��ازمان فرهنگی نفریحی ش��هرداری 
اصفه��ان گف��ت: در یكس��ال و نيم اخي��ر س��ازمان فرهنگي 
 تفریحي شهرداري جهشی خوب و ش��تابی رو به رشد به خود

 گرفته است. 
به گزارش روابط عمومی سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان، دکتر علي قاس��م زاده در جلسه معارفه مهندس علي 
اکبر بقایي مدیرعامل جدید س��ازمان فرهنگي تفریحي عنوان 
کرد: مدیرعامل جدیدس��ازمان فرهنگي تفریح��ي از ابتدا در 
ليس��ت تصدي س��مت هاي مدیریتی ش��هر بوده و با توجه به 
توانمندی های سرش��اری که داش��ت، در زم��ره گزینه های 
پيشنهادی برای تصدی یكی از معاونت های شهرداری بود که با 
بررسي هاي انجام شده و سابقه خوب ایشان در زمينه فرهنگي، 
درنهایت به عنوان مدیرعامل جدید سازمان فرهنگی تفریحی 

منصوب شد. 
وي با قدردانی از حرکت های س��ازنده و رو به رشد مدیرعامل 
پيشين این سازمان و با اشاره به اینكه این سازمان به سازماني 
پویا تبدیل شده است، تصریح کرد: سازمان فرهنگي تفریحي با 
برنامه ریزي هاي صورت گرفته فعاليت ها و برنامه هاي خوبي 
را به انجام رس��انيد و به تعبيری به یک اسب زین شده و آماده 
حرکت تبدیل شده و اميدواریم با حضور مدیرعامل جدید این 

روند وحرکت در مسير پویایي ادامه یابد. 
وي گفت که  با ش��ناختي که از مهدي بقایي دارم اميد مي رود 
با حضور وی در مدیریت س��ازمان زیباسازي ش��هرداري، این 
سازمان نيز همانند سازمان فرهنگي تفریحي به سازمانی سامان 

یافته، موثر و پویا تبدیل شود. 
مدیرعامل جدید س��ازمان فرهنگي تفریحي شهرداري نيز در 
جلسه معارفه خود در دفتر مدیریت سازمان فرهنگي تفریحي 
گفت: اتفاقاتي که در یكسال و نيم اخير و دوران مدیریت مهدي 
بقایي دراین س��ازمان رخ داد، رویدادهاي خجس��ته اي بوده و 
نشانگر این امر است که فرهنگ شهري با برنامه ریزي و کوشش 

مي تواند متحول شود. 
علي اکب��ر بقایي اب��راز اميدواري ک��رد: در مس��ير پيش روي 
سازمان، حرکت هاي روبه جلو در راستاي تعالي شهر اصفهان 

صورت گيرد. 
مدیرعامل سابق س��ازمان فرهنگي تفریحي نيز در این جلسه 
گفت: در ابتداي تصدي خود در سمت مدیرعامل مياین سازمان 
 با چالش ها و مش��كلات بس��ياري روبه رو بودیم ک��ه از جمله 
مهم تری��ن آنها مي توان ب��ه معضل انگيزش ش��غلي کارکنان 

اشاره کرد. 
مهدي بقایي افزود: با تمهيدات اندیشيده شده و تلاش پرسنل 
س��ازمان، تغييرات خوبي در این زمينه ص��وت گرفت و اکنون 
کارکنان سازمان فرهنگي تفریحي همراه و یكدل و آماده تلاش 

و خلق خدمتي شایسته تر از گذشته هستند. 
جلسه رس��مي تكریم از مدیرعامل س��ابق و معارفه مدیرعامل 
جدید س��ازمان فرهنگي تفریحي ش��هرداري اصفهان، هفته 

جاري با حضور مدیران و مسوولان شهری برگزار خواهد شد.

طی احکامی از سوی شهردار اصفهان؛
 مديرعامل سازمان میادين میوه

  و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری
 و مديرمنطقه 8منصوب شدند

ش��هردار اصفهان طي حكمي مس��عود ش��ریعتی را به سمت 
مدیرعامل سازمان ميادین ميوه و تره بار و ساماندهی مشاغل 

شهری شهرداری اصفهان منصوب کرد.
دکتر جمالي نژاد در حكم انتصاب مدیرعامل سازمان ميادین 
ميوه و تره بار و س��اماندهی مشاغل ش��هری خطاب به مسعود 
ش��ریعتی آورده است: حس��ب هماهنگي و پيش��نهاد معاون 
خدمات شهری و با عنایت به ش��ناخت عميق  از مراتب تعهد، 
تخصص و توانمندی جنابعالی، به موجب این حكم به س��مت 
مدیرعامل س��ازمان ميادین ميوه و تره برا و ساماندهی مشاغل 

شهری منصوب مي شوید.
در این حكم تاکيد شده است: اميد اس��ت با اتكال به خداوند و 
اس��تعانت از ذات مقدس او و تكيه بر اص��ول و روحيه مدیریت 
جهادي و تلاش شبانه روزي در راستاي خدمت رساني به مردم 

شریف اصفهان موفق و موید باشيد.
شهردار اصفهان طي حكمي عباسعلی نصوحی را به سمت مدیر 

منطقه 8 شهرداری اصفهان منصوب کرد.
 دکتر جمالي نژاد در حكم انتصاب مدیر منطقه 8 ش��هرداری 
اصفه��ان خطاب به عباس��علی نصوحی آورده اس��ت: اصفهان 
شهرگنبدهای فيروزه ای به بستری پهناور برای خدمت به مردم 
سرافراز و حق شناس آن مبدل ش��ده و می طلبد با استعانت از 
خدواند متعال و با بهره گيری از توان، تعهد و تخصص در تمامی 
زمينه ها و در جهت خدمت به مردم ش��ریف و بزرگوار اصفهان 
قدم برداش��ت. لذا با ش��ناخت عميق از مراتب تعهد، تخصص، 
شایستگی و توانمندی جنابعالی، به موجب این حكم به سمت 

مدیر منطقه 8 شهرداری اصفهان منصوب می شوید.
در این حكم تاکيد شده است: اميد اس��ت با اتكال به خداوند و 
اس��تعانت از ذات مقدس او و تكيه بر اص��ول و روحيه مدیریت 
جهادي و تلاش شبانه روزي در راستاي خدمت رساني به مردم 

شریف اصفهان موفق و موید باشيد. 

اخبار کوتاه
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مطالعات طرح مح��دوده ترافي��ک و محدوده 
زیست محيطی توسط دانشگاه صنعتی اصفهان 
آغاز شده است و روش محدودیت تردد خودرو ها 
در مرکز شهر اصفهان تغيير می کند. در روش 
جدید  خودرو ها تقس��يم بندی می شوند و بر 
اساس ميزان آلایندگی برچسب های آبی، سبز، زرد و 
قرمز دریافت می کنند. بر این اساس خودروهایی مجاز 
به ورود به محدوده مرکزی شهر هستند که برچسب 
آبی و سبز دریافت کنند و از ورود خودروهای آلاینده 
و فرسوده چه زوج و چه فرد به محدوده مرکزی شهر 

اصفهان جلوگيری می شود.

  ش�هريور امکان نظارت تصويری محدوده 
زوج و فرد فراهم می شود 

معاون حمل و نقل و ترافيک شهرداری اصفهان با بيان 
اینكه اکن��ون در محدوده ت��ردد زوج و فرد خودروها، 
پليس راهور اعمال قانون می کند، عنوان کرد: در اوایل 
شهریور ماه طرح نظارت تصویری محدوده زوج و فرد 

به بهره بر داری می رسد.
عليرضا صلواتی گفت که همزمان با فراهم شدن امكان 
نظارت تصویری مح��دوده زوج و ف��رد، دوربين های  
 ثبت تخلفات در بزرگراه های شهر نيز به بهره برداری 
می رس��د. به گفته وی با برقرار شدن ارتباط آنلاین با 
پليس راهور، دوربين ها تخلف��ات را ثبت می کنند و 
در کمتر از چهار ساعت پيامک برای راننده متخلف ار 

سال خواهد شد.
 معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری اصفهان با اشاره 
به افزایش بار ترافيک محدوده مرکزی اصفهان عنوان 
کرد: باید قانون  را در محدوده زوج و فرد ترافيک اعمال 

کنيم، تا بخشی از سفرها به مرکز شهر حذف شود. 

  ورود خودروهای آلاينده و فرسوده به مرکز 
شهر ممنوع! 

صلواتی با بيان اینكه اکنون حلقه اول ترافيكی اصفهان 

 محدوده طر ح زوج و فرد ترافي��ک را در بر می گيرد،
گفت: ب��رای اینكه ای��ن طرح به صورت کارشناس��ی 
اجراش��ود، در س��ال 93 قراردادی با دانشگاه صنعتی 
اصفهان منعقد ش��د و ب��ر اس��اس آن مطالعات طرح 
محدوده ترافيک و محدوده زیست محيطی شهر آغاز 
ش��د. وی گفت که به دنبال تغيير مدل ها برای طرح 
محدودیت تردد خودروها هس��تيم و هدف ما کاهش 

آلودگی و کاهش ترافيک است.
معاون حمل و نقل و ترافيک شهرداری اصفهان عنوان 
کرد: بر اس��اس مدل جدید، خودروها بر اساس ميزان 
آلایندگی برچسب های آبی، سبز، زرد و قرمز دریافت 
می کنند و بر این اس��اس تقس��يم بندی می ش��وند. 
صلواتی گفت که خودروهایی مجاز به ورود به محدوده 

مرکزی شهر هستند که برچس��ب آبی و سبز دریافت 
کنند و از ورود خودروهای آلاینده و فرسوده چه زوج 
و چه فرد به محدوده مرکزی شهر اصفهان جلوگيری 

می شود.

  دسترسی به چهار باغ  از سمت چهار راه قصر 
و خیابان شمس آبادی فراهم  می شود

معاون حمل و نقل و ترافيک شهرداری اصفهان عنوان 
کرد: با توجه به عمليات عمران��ی همزمان در ميدان 
امام حسين)ع(، محور چهارباغ و ميدان انقلاب در این 

محورها ترافيک ایجاده  شده است.
صلواتی گفت که قطار شهری یكی از دغدغه های همه 
شهروندان و مدیریت شهری است وآرزوی شهروندان 

زودتر به بهره برداری  رسيدن مترو است.
به گفته وی فاز اول خط یک قطار ش��هری اصفهان از 
 ش��هرک قدس تا ميدان 25 آبان تا پایان ش��هریور به 

بهره برداری می رسد.
معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری اصفهان عنوان 
کرد: فاز دوم خط یک قطار ش��هری اصفهان از ميدان 
25 آبان تا ميدان شهدا، اوایل سال آینده به بهره برداری 

می رسد.
صلواتی گفت که عمليات ایستگاه ميدان امام حسين)ع( 
حدود یكسال اس��ت که آغاز ش��ده و از آغاز عمليات 
ایستگاه ميدان انقلاب یک ماه می گذرد و اکنون ناگزیر 
شده ایم، لاین شرقی چهار باغ را مسدود کنيم وپس 
از این حد فاصل ميدان انقلاب تاخيابان  آمادگاه،تردد 

خودرو نخواهيم داشت.
وی حداکثر زمان برای تكميل این دو ایستگاه را 2 سال 
اعلام کرد وگفت: این دو ایستگاه تكميل شود، خط یک 

مترو  کامل به بهره برداری می رسد.
معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری اصفهان گفت 
که برای کاهش معضلات ترافيكی این محورها، خيابان 
شيخ بهایی دوطرفه خواهد بود و دسترسی به چهارباغ  
از س��مت چهار راه قصر و خيابان شمس آبادی فراهم  

خواهد شد. 
به گفته وی در خيابان آمادگاه نيز تدابيری اندیشيده 

شده تا ترافيک در این خيابان نيز روان شود.

  برای کاهش تلفات در معابر شهری مجبور به 
استفاده از سرعت کاه هستیم 

معاون حمل ونقل و ترافيک شهرداری اصفهان عنوان 
کرد:در مدیریت شهری به دنبال استفاده از سرعت کاه 
نيستيم، اما از سوی دیگر با سرعت خارج از استاندارد 

خودروها در معابر شهر مواجه هستيم.
صلواتی گفت که اگر سرعت خودروها در معابر از 50 
کيلومتر به 70 کيلومتر برس��د، احتمال مرگ عابران 
پياده در صورت برخورد با خودرو، به بيش از 75 درصد 
می رسد. به گفته وی برای کاهش تلفات در معابر که 
اکنون آمار نگران کننده ای دارد و س��ال گذش��ته در 
کلانشهراصفهان 221 کشته در معابر داشتيم، مجبور 

به استفاده از سرعت کاه هستيم.
معاون حمل و نقل و ترافيک شهرداری اصفهان گفت 
که با وجود تابلوهای هشدار دهنده محدودیت سرعت 

در معابر، شاهد سرعت غير مجاز در معابر هستيم.
صلواتی با بيان اینكه  مباحث فرهنگ��ی از اهميت بر 
خوردار اس��ت، عنوان ک��رد: اگر ش��هروندان قانون را 
رعایت کنند و س��رعت مجاز را رعای��ت کنند، روزی 
فرا می رسد که سرعت کاه ها از سطح شهر جمع آوری 
 ش��ود و تلفات کاهش یابد و ش��هروندان ب��ا آرامش

 رانندگی کنند.

خودرو های اصفهان  بر اساس میزان آلایندگی برچسب دریافت می کنند؛

ورود خودروهای دارای برچسب آبی و سبز به محدوده مرکزی مجاز است
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شهردار اصفهان از پيشنهاد ریيس فدراسيون فوتبال و عضو هيات ریيسه کميته فوتسال 
کنفدراسيون فوتبال آسيا براي انتخاب اصفهان به عنوان پایلوت توسعه فوتسالِ زمين هاي 
روباز ورزشي در قاره کهن خبر داد.  دکتر مهدي جمالي نژاد که ميهمان ویژه فينال مسابقات 
فوتسال جام باشگاه هاي آسيا بود عنوان کرد: هميشه عنوان کرده ایم که اصفهان پایتخت 
فوتبال و فوتسال کشور است و ظرفيت ميزباني مسابقات بزرگ تر و مهم ترین از این جام 
را هم دارد. وي افزود: مسابقات فوتسال جام باشگاه هاي آسيا با همت دوستان ما در اداره 

کل ورزش و جوانان و شهرداري اصفهان و با تبلور همدلي و همزباني ميان این دو دستگاه با 
کيفيت مطلوب برگزار شد. دکترجمالي نژاد با بيان اینكه به دنبال  توسعه دیپلماسي شهري 
با نگاه ویژه به ورزش هستيم، تاکيد کرد: وقتي مي گویيم به دنبال ارتقا دیپلماسي شهري 
هستيم باید در همه عرصه ها همچنين عرصه ورزش این موضوع را مورد توجه قرار بدهيم.

شهردار اصفهان ادامه داد: ورزش گفتمان مشترک در همه کشورها ایجاد مي کند که بستر 
صلح و صفا ميان آنهاست.

وي در خصوص قهرماني تاسيسات دریایي تهراني در اصفهان و حمایت خوب تماشاگران 
از این تيم بيان کرد: اصفهان هميشه نشان داده که مي تواند پایتخت خوبي براي همه اقوام 
و ادیان باشد، مردم این شهر براي همه اقوام ارزش قائل هستند و شهروندان اصفهاني نيز با 

حمایت خود در این مسابقات این مساله را نشان دادند.
دکترجمالي نژاد  از پيشنهاد ریيس فدراسيون فوتبال و عضو هيات ریيسه کميته فوتسال 
کنفدراسيون فوتبال آسيا براي انتخاب اصفهان به عنوان پایلوت توسعه زمين هاي روباز 

ورزشي در قاره کهن خبر داد. وي اظهار کرد: به دنبال این هستيم تا در آینده اي نزدیک در 
محلات و مناطق مختلف شهر اصفهان زمين هاي رو باز را آماده کرده و بستري را براي فعال 

کردن و توسعه رشته ورزشي فوتسال فراهم کنيم.
وي تاکيد کرد: این موضوع با اعضاي کميس��يون فرهنگي، اجتماعي و ورزشي شوراي 
اسلامي شهر اصفهان در ميان گذاشته مي شود تا ان شاء الله تمهيدات لازم انجام شده و 

اصفهان در این بحث به پایلوت آسيا تبدیل شود.

اصفهان در توسعه فوتسالِ زمین هاي روباز به پايلوت آسیا تبديل مي شود
شهردار اصفهان:

در پی تشييع جمعی از ش��هدای غواص و خط شكن 
عمليات کربلای چهار در نصف جهان، روابط عمومی 
شهرداری اصفهان پيامی را صادر کرد. در پيام روابط 

عمومی شهرداری اصفهان آمده است:
 دوباره ش��هر زیبای خدا دارد از زمين و زمان دلبری 
می کند، افس��ونگرِ خمارِ هزار رنگ، نق��اب از رخ بر 
انداخته و سپر فرو نشانده و دست گشوده تا فرزندان 
دریادل��ش را در آغوش بگيرد. فرزندان��ی که وضو در 
زنده رودگرفتند رهسپار دیار عشق شدند، حالا نوید 
حضور داده و ميهمان دل های منتظرند... حالا همين 
شيردلان، شهروندان شهر ش��هامت و ایثار، بصيرت 
و ولایت را از زمزم عاش��قی جرعه جرعه شراباً طهوراً 
ميهمان می کنند تا توصيف ناچيزی باشند از هرآنچه 
از روضه رضوان ش��نيده ایم و در این ميان آنچه برای 
زمينيان ماند، حسرت لبخند آخر رزمندگانی است 
که مُهر مِهر حضرت دوست بر پيشانيشان خورد و در 
یک لحظه به نقطه صفر عاشقی رسيده و خدایی شدند. 
 و چه زیبا گفت مولا و مقتدای مان، رهبر فرزانه مان،

 که » ام��روز هم ش��هدا در حال تقوی��ت روحيه ملت 
ایران اند ...« آری فرزندان غيور وطن که دیروز اتوبوس 
اتوبوس به جبهه های حق عليه باطل اعزام شدند، حالا 

کربلایی شده و فوج  فوج به ميهن باز می گردند و شميم 
عاشقی بر دل شهر می پاشند. شهدا که می آیند، هوای 
شهر هرقدر هم آلوده باش��د، باز هم اکسيژن غيرت 
استشمام می کنيم و به مردانگی و مروت جوانان این 
مرز و بوم می باليم، اما زلال نمناکمان پر می ش��ود از 
اشک حسرت و خالی می شود به شوق اميد. اميد به 
حضور حضرتش و جان فشانی در رکابش ... اما یادمان 
باشد، فرزندانی که ساعت 17 روز دوشنبه 19 مرداد 
ماه ميهمان دس��ت های مهربان مردم شهرِنيلگونِ 
عشق و معرفت، اصفهان هميشه سربلند می شوند، 
گلخنده های عاشقی ش��ان هنوز مُهر داغِ دل پدران 
و مادرانی است که ساليان س��ال است افق نگاهشان 
عكس فرزند برومندشان روی طاقچه اطاقشان است و 
دردمندتر از آن مادران و پدرانی که در حسرت خبری 
از دلاور دریادلشان تن به خاک سپردند و حالا نيستند 
تا ش��كوهِ حضورِ ماهی دست بسته ش��ان را به تماشا 
بنش��ينند. اما اگر مِهر مادری و دست مهربان پدری 
سال هاست زیرخروار ها خاک مدفون شده، معرفت 
علوی زنده است و اصفهان نيز در نمایان ساختن این 
 معرفتِ هميشه جاویدِ نشأت گرفته از عشق به معبود، 
زبانزد جهان و جهانيان اس��ت... آری، دوشنبه ميدان 

امام خمينی)ره( اصفه��ان به یاد پيرم��راد عارفان و 
عاشقان، به استقبال سربازان خمينی کبير)ره( آمده 
و تن زمينی شان را تا گلزار آسمانی هميشه معطر به 
عطر عاشقی بدرقه کرده تا جبروتيان بال به زیر پای 
حاضران بگشایند و به حسرت، تماش��اخانه دل را به 
حضور تک تک مردمی که ریش��ه در شهامت و ایثار 
دارند به نظاره بنشينند. موج خروشان ملت منبعث از 
موجی که شهدا به ویژه شاه ماهی های دریای عشق که 
برای آسمانی شدنشان ناجوانمردانه با دستانی بسته 
درخاک زنده به گور شدند، ایجاد کردند پشت به پشت 
به س��احل آرامش زده و این آرامش را برای آنانی که 
خواب های آشفته برای ملت و مردم ایران می بينند، به 
شمشيرهای بران و تيز استكبار ستيزی مبدل کرده تا 
ایران و ایرانی همچنان نماد ظلم ستيزی و حمایت از 
مظلوم باقی بماند. دوشنبه، عقربه های عاشقی به وقت 
17 نمره 20 شهروندان اصفهانی را زیر کارنامه هميشه 
درخشانشان ثبت می کند تا باردیگر در دیار زنده رود، 
جریان جاوید ش��هادت طلبی، تلألو درخشان صفا، 
صميميت، صداقت و خلوص را به رخ خورشيد بكشد 
و بر س��نگواره های عاش��قی حک کند که » ز انفاس 

خوشش بوی کسی می آید...«

پیام روابط عمومی شهرداری اصفهان به مناسبت تشییع شهدای غواص:

لحظه شماری برای استقبال
»مژده   ای دل که مسیحا نفسی می آيد...«

بيش از یكصد خبرنگار رس��انه ه��ای اصفهان در 
هفدهمين روز از مرداد ماه؛ روز خبر نگار، س��حر 
خيزی را در پيش گرفتند ت��ا در دیدار صميمانه 
ش��هردار اصفهان با عن��وان صبحان��ه صميمانه 
شرکت کنند و شاید برای بسياری از خبر نگاران 
شرکت کننده در این نشست، شنبه 17 مرداد 94، اولين 
روز خبر نگاری بود که از س��اعت 6 و سی دقيقه صبح با 

نشستی صميمانه با مدیری آغاز می شد.
ش��هردار اصفهان با تبریک روز خبرنگار به خبرنگاران 
حاضر در این دیدار گفت که خبرنگاران حاضر در جلسه 
سال هاست در عرصه اطلاع رس��انی تلاش می کنند و 
 من نيز سال هاس��ت خدمت عزیزان هس��تم و خادمی 

می کنم. 
دکتر مهدی جمالی نژاد با اشاره به20 سالی که در استان 
 اصفهان خدمت کرده است و در کنار خبرنگاران رسانه ها 
بوده، عنوان کرد: درهمه سال هایی که در خدمت خبر 
نگاران بوده ام هيچ گاه نش��د که از آنها رنجشی داشته 

باشم. 
وی که تاکيد می کرد: دغدغه های خبر نگاران اصفهانی 
را در قالب نقدپذیراست، خطاب به آنها گفت که از اینكه 
دعوت خادم خ��ود را پذیرفتيد و امروز س��حر خيزی را 

ترجيح دادید،تشكر می کنم. 
خبرنگاران حاضر در دیدار صميمانه با شهردار اصفهان 

در پایان این دیدار عكسي به یادگار گرفتند.

شهردار  اصفهان در دیدار صمیمانه با خبرنگاران:

پذیرای نقد خبرنگاران هستم
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سپهر حیدری در گفت وگو با اصفهان زیبا 

می خواستم با ذوب آهن یا پرسپولیس از فوتبال خداحافظی کنم، اما نشد
بهترین عملکرد بازیکنان اصفهانی را  در تیم های سرخابی پایتخت داشتم

مهری مصور- فصل نقل و انتقالات لی��گ برترفوتبال که به پایان 
رسید، خبر رسید که سپهر حیدری به طور رسمی از دنیای فوتبال 
خداحافظی کرده است. س��پهر حیدری با تیم ذوب آهن به فوتبال 
ایران معرفی شد و از این تیم به تهران و تیم پرسپولیس رفت؛ سپهر 
حیدری با گلی که در دقیقه 97 دیدار تیم های سپاهان و پرسپولیس 
به ثمر رساند، نقشی اصلی را در نوستالژیک ترین پایان برای فوتبال 

اصفهان ایفا کرد.
حیدری در سن نوجوانی اولین بار توسط محمود یاوری برای ترکیب 
تیم بزرگس��الان ذوب آهن به میدان رفت و در ط��ول مصاحبه نیز 
تاکید می کند که یاوری ح��ق زیادی به گ��ردن وی دارد و البته از 
پدرش سیاوش حیدری و جمشید رشیدی به عنوان تاثیر گذارترین 

مربیانش نام می برد.
به بهانه خداحافظی حیدری برای گفت وگوی این هفته به سراغ وی 
رفتیم، اما گویا کاپیتان سابق پرس��پولیس  دل پری از  خبرنگاران 
اصفهانی داشت و ما را به کنایه زدن و تیکه اندازی در طول گفت وگو 

متهم کرد؛ حال قضاوت با شما مخاطبان همراه:

فصل گذشته و زمانی که با تیمی به توافق نرسیدید، منتظر 
اعلام خداحافظی بودیم اما ابتدای فص�ل جاری این کار را 

انجام دادید؟
بالاخ��ره هر فردی ب��رای خودش آیتم های��ی را در نظ��ر دارد و در 
چارچوب های خاصی زندگی می کند، م��ن هم عادت ندارم زیر بار 

زور بروم و سرم را جلوی کسی خم کنم. 
نمی خواستم به تیمی بروم که سابقه ام زیر سوال برود؛ من از هشت 
سالگی و آکادمی ذوب آهن کارم را شروع کردم و با این تیم مراحل 
ترقی را طی کردم، بعد هم که به پرس��پولیس رفتم؛ البته این را هم 
بگویم که از کودکی هم ذوب آهن را دوست داشتم و هم پرسپولیس 

را و به خودم قول داده بودم که با این دو تیم خداحافظی کنم.

یعنی امیدوار بودید که از ذوب آهن و پرس�پولیس به شما 
پیش�نهاد بدهند؟ با توجه به اینکه یک فص�ل از لیگ دور 

بودید، تا حدودی دور از تصور بود؟
 ن��ه اش��تباه برداش��ت ک��رده ای��د از صحبت م��ن؛ م��ن گفتم که 
م��ی خواه��م ب��ا پیراه��ن دو تی��م پرس��پولیس و ذوب آه��ن از 
فوتب��ال خداحافظ��ی کن��م، به ای��ن معنی نب��ود ک��ه بخواهم به 
این دو تی��م بپیون��دم بلک��ه م��ی خواس��تم مس��یری را انتخاب 
کنم که ب��ه یک��ی از ای��ن دو تیم ختم ش��ود؛ زی��را ب��ا تمریناتی 
 ک��ه در آکادم��ی ام دارم، ش��رایطم ب��ه گون��ه ای اس��ت ک��ه 

می توانستم حداقل دو فصل دیگر بازی کنم.

با توجه به اینکه یحیی گل محمدی فصل گذش�ته ش�ما را 
نخواس�ت، بعید به نظر می رس�ید که نظرش تغییر کرده و 

خواستار پیوستن شما به این تیم شود؟
اصلا بحث نخواس��تن گل محمدی صحت ندارد؛ م��ن قبل از اینکه 
گل محمدی بیاید، طی صحبتی که با آقای آذری داشتم، تصمیم به 

رفتن از این تیم گرفته بودم.

چرا؟!
به نفع دو طرف من بود که جدا ش��وم؛ ذوب آهن حق زیادی گردن 
من دارد و من هم سال ها برای این تیم بازی کردم و تصمیم گرفتم با 
خاطرات خوب از این تیم جدا شوم، اما صلاحم در این بود که در آن 

مقطع از ذوب آهن جدا شوم.

با این حساب که خودتان تصمیم به جدایی از ذوب گرفتید، 
حالا این تصمیم را درست می دانید؟

می خواستم یک سال به تیم دیگری بروم و بعد به ذوب آهن برگردم؛  
همان طوری که عنایت��ی به تیم صبای قم رفت و بعد به اس��تقلال 
برگش��ت. بازیکن��ی مانند عل��ی کریمی نی��ز می خواس��ت با تیم 
پرسپولیس از فوتبال خداحافظی کند اما شرایط مهیا نشد و در تیم 
تراکتورسازی از فوتبال کنار رفت. من برای فصل گذشته از سه تیم 
پایین جدولی و یک تیم دسته یکی پیشنهاد داشتم، اما همان بهتر 
که نرفتم؛ زیرا دیگر نمی توانستم ش��رایط خوبم را حفظ کنم. برای 
لیگ امسال هم یک پیشنهاد داشتم که شرایط خوبی نداشت، البته 
در این مدت که در لیگ بازی نمی کردم، از فرصت استفاده کرده و 
در دو کلاس مربیگری شرکت نمودم؛ همچنین با الگوبرداری از یک 

باشگاه ایتالیایی، یک آکادمی را در کیش تاسیس کردم.

با گل محمدی حرفی برای بازگش�ت نزدید یا گل محمدی 
برای شما پیغامی نفرستاد؟

گل محم��دی از مربی��ان خوب فوتب��ال ایران اس��ت ک��ه در تیم 
پرسپولیس نیز با هم همبازی بودیم، اما نمی شود که یک بازیکن 20 
سال در یک تیم بازی کند و می خواستم دوران فوتبالم در ذوب آهن 
با عزت و احترام تمام شود؛ زیرا من با این تیم به عناوین زیادی دست 

پیدا کرده بودم و خاطرات خوبی داشتم.

با وجود دوران خوبی که با ذوب آهن داش�تید اما زمانی که 
مجدداً به این تیم برگشتید، دو فصل بد را با این تیم تجربه 
کردید؛ دو فصلی که ذوب آهن در کش�اکش بقا و سقوط از 

لیگ بود؟
دقت داشته باش��ید افت ذوب آهن از نیم فصل قبل از اینکه من به 
این تیم اضافه شوم، شروع شده بود، حتی سالی که برای مس کرمان 
بازی می کردم، در بازی های آخر لیگ ذوب آهن را دو بر صفر بردیم. 
در زمانی که دوباره به ذوب آهن پیوستم، این تیم بازیکنان بزرگی 
 داشت و همه برای نتیجه گرفتن تیم تلاش می کردند، اما هر کاری 
می کردیم، نمی ش��د. در نهایت هم در مرحله پلی آف و با برد برابر 
پاس همدان که من در ثانیه 30 بازی گلزنی کردم، این تیم را مغلوب 
کردیم و به نظرم گلم تاثیر زیادی در بقا ذوب آهن داش��ت. به دلیل 
حضور ذوب آهن در پلی آف، فرصتی برای آماده س��ازی تیم نبود و 
هشت روز بعد از پلی آف، لیگ آغاز ش��د، اما بدن بازیکنان فرسوده 
بود. میانگین بالای سنی تیم هم تاثیر داشت و تیم دوباره وارد بحران 
شد؛ چون بازیکنان بدنسازی نداشتند، تیم افت کرد و هیچ کدام از 
بازیکنان50 درصد خودش��ان هم نبودند، اما خدا را ش��کر با تلاش 

بازیکنان و مدیریت باشگاه در لیگ ماندیم.

در مقطعی خبرهایی مبنی بر پیوس�تن ش�ما به لیگ چین 
مطرح شده بود اما انگار انجام نشد؟

بله؛ از لیگ چین پیشنهاد داشتم و قرار بود در نیم فصل به این لیگ 
بروم، حتی بلیتی که تهیه کرده بودم، برای تاریخ هش��تم دس��امبر 
بود و دوستان نزدیکم اطلاع داشتند، اما بیماری مادرم موجب شد 

منصرف شوم؛ زیرا سلامتی وی اهمیت بیشتری برایم داشت.

در مصاحبه های قبلی شما آمده بود که تیم مس کرمان را به 
اجبار انتخاب کردید؛ در باره این انتخاب و اینکه چه اجباری 

داشت، صحبت کنید؟
فصلی که به تیم مس رفتم، اتفاقا از ذوب آهن پیشنهاد داشتم. من 
به خاطر دایی از تیم پرس��پولیس رفتم در صورتی که شرایط بسیار 
خوبی در این تیم داشتم  و اصطلاحاً در بورس بودم؛ همچنان که در 
آن مقطع از تیم تراکتور هم پیشنهاد بازی داشتم و حتی بعد از تمایل 
باشگاه ذوب آهن، مدیر برنامه هایم با ابراهیم زاده صحبت کرد. قرار 
بود در آن زمان آقای هدایتی باشگاه راه آهن را خریداری کند و علی 
دایی سرمربی شود، من هم به عنوان بازیکن به این تیم بروم، اما این 
اتفاق رخ نداد البته دایی در نهایت برای آن فصل به راه آهن رفت، اما 
من در آن زمان با تیم مس به توافق رس��یده بودم و از لحاظ اخلاقی 

درست نبود زیر حرفم بزنم.

پس با این حس�اب اجباری هم برای رفتن ب�ه مس نبوده و 
خودتان این تیم را انتخاب کرده اید؟

من با مطالعه این تیم را انتخاب کردم و پش��یمان هم نیستم. مردم 
کرمان لطف زیادی به من داش��تند و روزهای خوب��ی را در این تیم 

سپری کردم.

 نظرت�ان در م�ورد عملک�رد فص�ل گذش�ته ذوب آه�ن
 و قهرمانی این تیم در جام حذفی چیست؟

ذوب آهن فصل گذش��ته را خوب ش��روع نکرد، اما به مرور توانست 
روند تیم��ی قابل توجهی پی��دا کند. م��ن فوتبالم را ب��ا ذوب آهن 
ش��روع کردم و ب��ا این تیم نی��ز به پای��ان ب��ردم و از ای��ن رو عرق 
زیادی به این تی��م دارم. ما بازیکن��ان می آییم و م��ی رویم، یعنی 
هر بازیکنی بای��د روزی برود؛ اما مهم تیم ها هس��تند ک��ه پا برجا 
بمانن��د. باعث افتخار اس��ت ک��ه دو تی��م اصفهانی خ��وب نتیجه 
گرفتند و لذت بردم ک��ه هر دو تیم ب��ه دوران اوج خود بازگش��ته 
 اند، به ویژه قهرمانی ذوب آهن که بسیار شیرین بود، من 19 سال در

 ذوب آهن بازی کردم، همچن��ان که پدر و برادرم ه��م  در این تیم 
بازی کرده اند. 

پس به این خاطر است که با وجود جدایی از ذوب آهن، برخلاف 
محمد صلصالی اظهار نظری بر علیه این تیم نداشتید؟

من نه علیه پرس��پولیس و نه علیه ذوب آهن حرفی ن��زده ام؛ زیرا هر 
بازیکنی دورانی دارد، من در تیم ذوب آهن به درجات بالایی رسیدم 

و با این تیم به تیم ملی دعوت شدم، در تیم پرسپولیس نیز علاوه بر 
افتخاراتی که کسب کردم، بارها به تیم ملی دعوت شدم. اتفاقا هنوز 
با بازیکنان ذوب آهن و پرسپولیس دوس��ت هستم و برای برخی از 
بازی ها به ورزشگاه می روم و زمانی که این دو تیم نتایج خوبی کسب 
می کنند، سرمرا بالا نگه می دارم و افتخار می کنم زمانی به فرزندم 
بگویم من در این دو تیم بازی کرده ام جزو  بازیکنانی نبودم که بارها 

و بارها تیم عوض می کنند.

اما در چند س�الی که ذوب آهن درکورس قهرمانی بود، در 
این تیم حضور نداشتید؟

تصور می کنم شما اطلاع زیادی از افتخارات ذوب آهن ندارید، سال 
81 که ذوب آهن قهرمان جام حذفی شد و من هم گل زدم، سال بعد 
هم با این تیم نایب قهرمان لیگ ش��دیم، در لیگ قهرمانان آسیا نیز 

نتایج خوبی کسب کردیم.

اما بهترین دوران پرسپولیس نیز در زمانی بود که در این 
تیم عضویت داشتید

بله، طلایی ترین دوران پرسپولیس زمانی بود که من  این تیم بازی 
می کردم. من موفق ترین بازیکن اصفهانی هس��تم که در تیم های 
س��رخابی پایتخت بازی کرده ام، البته احمد مومن زاده هم دوران 

خوبی در استقلال داشت. با پرسپولیس سه قهرمانی کسب کردم.

 فک�ر م�ی کنی�د دلی�ل اینک�ه بازیکن�ان اصفهان�ی در
 تیم های تهرانی خوب نتیجه نگرفتند، چیست؟

بازیکن باید ظرفیت بزرگ فکر کردن را داش��ته باشند، زمانی که به 
تیم پرسپولیس رفتم، خودم را برای مشکلات آماده کرده بودم و زود 
قانع نشدم، این مساله باعث شد تا در سه قهرمانی این تیم در لیگ 
و جام حذفی حضور  داشتم، 13 گل برای این تیم زدم و چهار فصل 

متوالی بیشترین بازی را برای این تیم انجام دادم.

اما با این حال حمید اس�تیلی زمانی که به پرسپولیس آمد، 
شما را نخواست؟

بح��ث رفت��ن م��ن از پرس��پولیس فن��ی نب��ود؛ زی��را دوران��ی 
طلای��ی را در ای��ن تی��م س��پری ک��رده ب��ودم. م��ن ب��ا 

ذوب آه��ن ب��ه هم��ه چ��ی رس��یدم و از آنجا ب��ه تیم 
 ب��زرگ ت��ری رفت��م و در آنج��ا نی��ز ب��ه ه��ر چ��ه 

می خواستم، دست پیدا کردم، سپس به ذوب آهن 
برگش��تم و دو س��ال به ذوب آهن کم��ک کردم و 
در بدی و خوبی کنار این تیم ب��ودم و ذوب آهن و 

پرسپولیس را خانه خودم می دانم.

با س�پری ش�دن چند س�ال از پایان لیگ هفتم و گلی که 
قهرمانی را از س�پاهان گرفت، واکنش هواداران س�پاهان 

تغییرکرده یا همچنان دلگیر هستند؟
هواداران سپاهان بس��یار فهمیده هس��تند و پدرم نیز سابقه بازی 
در تیم س��پاهان را دارد، در تمام این س��ال ها هواداران سپاهان به 
من لطف داشتند، اما به هرحال تماش��اگرنماهایی هستند، اما من 
همواره اعتقاد داش��ته ام پیراهن هر تیمی را می پوش��م باید تمام 
تلاش��م را برای به کار بگیرم و همیش��ه هم افتخار می کنم به گلی 
 که برای س��پاهان به ثمر رس��اندم و موجب قهرمانی تیمم ش��د و 
می دانم که هواداران فهیم اصفهانی مرا و تعصبم به تیمی که در آن 

بازی می کنم را درک می کنند.

در صحب�ت هایتان اش�اره داش�تید ک�ه ب�رای مربیگری 
برنام�ه داری�د، با توج�ه ب�ه اینکه چرخ�ه مربی�ان لیگ 
 برت�ری مح�دود اس�ت، فک�ر م�ی کنی�د شانس�ی برای

 راه یابی به این چرخه داشته باشید؟
برای فعالیت در حرفه مربیگری، ابتدا باید دس��تیار یک س��رمربی 
بزرگ باشم. با الگوبرداری از باشگاه بولونیای ایتالیا آکادمی فوتبالی 
را در کیش تاسیس کرده ام و تجربه کار در رده پایه و بزرگسالان را 
پیدا کردم؛ چندی دیگر نیز در اصفهان دوره مربیگری درجه B آسیا 
برگزار می شود و پس از آن می توانم در لیگ برتر، به عنوان دستیار 

حضور داشته باشم.

تجربه اداره آکادمی چه طور بود؟ حالا چرا کیش؟
من همزمان ساکن اصفهان و کیش هستم و آرامش و امکانات موجود 
در این جزیره را می پسندیدم. تجربه خوبی بوده تاکنون، تقریباً تمام 
کودکان کیش در ای��ن آکادمی ثبت نام کرده اند و تمام ش��رایط از 

باشگاه بولونیا الگوبرداری شده است.  
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خط حمله ذوب آهن كجاست؟
بهترین خط حمله سال گذشته فوتبال ایران با پایان هفته دوم رقابت ها گویی هنوز 
استارت خود را نزده است. ذوب آهن که در فصل گذشته با مهاجمین نسبتا جوان 
و قدرتمند خود توانست سرسخت ترین رقیب دیگر تیم ها باشد، حالا با گل های 
نزده خود به مصاف استقلال می رود تا شاید دروازه تیم پایتخت نشین را تصاحب 
کند. ذوب آهن که برای دربی اصفهان کاوه رضایی و مهدی رجب زاده را با میدان 
فرستاده بود، باز هم در فتح دروازه حریف ناکام ماند و تلاش های مهاجمینش هیچ 

ثمره ای به همراه نداشت.  
مسعود حسن زاده، مهاجم اصلی فصل پیش ذوب آهن که در بازی هفته پیش تنها 
دقایق پایانی میدان را به خود دیده بود، در دربی جمعه شب حتی بازیکن تعویضی 
گل محمدی هم نبود تا شاید دوران تنبیهی خود را بگذراند.  باید دید تدبیر یحیی 
برای نبرد با آبی پوشان چیست و از میان دو مهاجمش در بازی هفته دوم و مرتضی 

تبریزی و حسن زاده، کدام ترکیب را برای رسیدن به اولین گل برمی گزیند.

برترین های مسابقات والیبال و دوومیدانی 
بانوان روستایی معرفی شدند

مسابقات والیبال و دوومیدانی بانوان روستایی استان اصفهان با شرکت 14 تیم و با 
حضور بیش از 150 ورزشکار به مدت دو روز در شهرستان دهاقان برگزار شد که در 

پایان برترین های این مسابقات معرفی شدند.
در رشته والیبال چهار نفره  مسابقات در چهارگروه آغاز و پس از انجام 20 مسابقه 

تیم های کاشان، مبارکه و آران و بیدگل مقام های اول تا سوم را کسب کردند.
در رشته دوو میدانی در دوی60 متر س��رعت صدیقه ایرانپور از مبارکه، محدثه 
انالویی از چادگان و عاطفه اعمی از فلاورجان اول تا سوم شدند،  در پرتاب وزنه نگار 
جمشیدی از فلاورجان، آرزو ضیایی از مبارکه و عارفه صفری از چادگان اول تا سوم 
شدند. مهری السادات امین جواهری با اشاره به برگزاری این دو مسابقه برای اولین 
بار در استان گفت: تا کنون در هیات روستایی و عشایری تمرکز بر روی بازی های 
بومی ومحلی بود، با بررسی هایی که انجام شد متوجه میزان بالای علاقه مندی بانوان 
برای پرداختن به دیگر رشته ها شدیم و تصمیم بر این شد تا در طرحی آزمایشی 
دو رشته والیبال و دوومیدانی را برگزار کنیم. البته فدراسیون نیز درخواست داده 
 بود با توجه به برگزاری مسابقات کشوری این دو رشته مس��ابقات استانی آن را

 نیز برگزار کنیم.
 وی افزود: مسابقات والیبال در سطح بس��یار بالایی برگزار شد و با توجه به زمان 
بس��یار کوتاهی که از زمان اطلاع رس��انی تا برگزاری مس��ابقات بود، فکر نمی 
کردیم تیم ها بتوانند نفرات خوبی داشته باش��ند، اما با شروع مسابقات مشاهده 
 کردیم که نفرات خوبی در این رشته در شهرستان ها و روستاهای خود داریم که 
 می توان با شناسایی وسرمایه گذاری تیم های قوی و مدعی نیز در این بخش هم 

داشته باشیم. 
نایب رییس هیات روس��تایی و عش��ایری اعزام تیم به مس��ابقات هفت سنگ و 
همچنین والیبال و دو و میدانی کشوری را از مهم ترین برنامه های پیش رو هیات در 
بخش بانوان عنوان کرد و ادامه داد: فکر می کنم بتوانیم نتایج خوبی در این مسابقات 
به دست آوریم. ورزشکاران ما در تمامی دوره های از بهترین ها بوده اند. پس از این 
مسابقات با توجه به تراکم برنامه ای که تا کنون داشته و موفق به برگزاری هفتمین 
المپیاد استانی نشده ایم، تلاش می کنیم هفتمین المپیاد استانی را در پنج رشته 
همیشگی برگزار کنیم و پس از آن نیز جشنواره حرکت و برکت را در نظر داریم به 

مرحله عملیاتی برسانیم.

اخبار کوتاه

اعتراض هفته

کلا داوري ها در این فصل هم خیلي به موفقیت ذوب آهن 
کمك نمي کند. سبزها باز هم نبردند و باز هم معتقد بودند 
داوري در نتیجه دیدارشان تاثیر داشت و این از عصبانیت 
آذري مشخص بود. سعید آذری پس از شکست تیمش در 
شهرآورد اصفهان در جمع خبرنگاران حاضر شد و در مورد 
ش��رایط نه چندان مطلوب تیمش اظهار داشت: ما قبل از 
بازی هم نظراتم��ان را ارائه داده بودی��م. روی یك صحنه 
مش��کوک فکر می کنم آقای کرمی توپ را با دست کنترل 
کرد و داور می توانست پنالتی بگیرد، ضمن اینکه یکی، دو 

صحنه دیگر هم بود. 
یك چیز جالب هم من امروز دیدم که کم��ك داور اوت را 
آفس��اید گرفت! ش��اید قوانین داوری تغییر کرده و ما خبر 
نداریم! وی با بیان اینکه فوتبال همیشه پاک است، افزود: 
دادن یك بازی س��نگین به داوری که 22 ماه فوتبال سوت 

نزده درس��ت نبود؛ چون هر دو تیم انتظاراتشان بالا است. 
آقای قهرمانی می توانست روی یکی دو صحنه بهتر سوت 
بزند، مخصوصاً روی صحنه ای که ما اعتراض داریم و کرمی 
توپ را با سر و دست همزمان کنترل کرد. البته فوتبال است 

دیگر و این اتفاقات رخ می دهد.

باز هم ذوب آهن

شيرين هفته
جام وحيد؛ باز هم در اصفهان

وحید شمسایي جمعه شب با تاسیسات دریایي قهرمان جام 
باشگاه هاي فوتسال آسیا شد و مرد شماره یك این مسابقات 
هم لقب گرفت. شمسایي اما در آستانه چهل سالگي همچنان 

مایل است به بازي ادامه بدهد. 
شمسایی در مورد اینکه آیا همچون گذشته توان دارد، گفت: 
من بلافاصله پس از اینکه جام را گرفتیم استخاره ای باز کردم 
که جواب آن صبر بود. من دیگر مثل جوان 20 ساله نیستم و 
واقعا خسته شده ام. از این بی معرفتی ها و ناملایمتی ها خسته  
شده ام. آدم هایی در کشور خودمان هستند که  علیه ما فعالیت 
می کنند و برای غریبه سینه می زنند. من اگر بازی هم نکنم 
ورزش را ادامه می دهم تا دوباره وزنم به 110 - 115 کیلوگرم 
برنگردد. باز هم ابراز خوشحالی می کنم که در این تورنمنت 

توانستم شرکت کنم.
وی در مورد اینکه آیا منظورش خداحافظی است، گفت: باید 
ببینیم در یکی، دو روز آینده چه می ش��ود. در استخاره فعلا 

صبر آمده است. به قول دوست صمیمی ام جواد رضویان این 
قهرمانی برای ماست، اما فوتسال برای کسان دیگری است که 
دلشان نمی سوزد و چشم به ناکامی ها پوشانده اند. من در یك 
کنفرانس خبری همه اتفاقاتی ک��ه رخ  داده را خواهم گفت. 
نمی خواهم هم اکنون مساله ای را بازگو کنم که ناتمام باشد.

ناراحتي هفته
زندگي منهاي پاداش

 ورزش��کاران جانباز و معلول همچنان دغدغه 
تامی��ن مخ��ارج زندگي دارن��د. این قش��ر از 
ورزشکاران علاوه بر مخارج زندگي هزینه هاي 
ورزشي را نیز خودشان تامین مي کنند و این 
مساله اي است که همیش��ه در اظهارات آنها 

دیده مي شود.
  قهرم��ان مس��ابقات وزنه ب��رداری معلولان 
آس��یا در همی��ن خص��وص گف��ت: انتظاری 
ک��ه از مس��وولان دارم این اس��ت ک��ه اجازه 
 ندهن��د ورزش��کاران دغدغه ای ج��ز ورزش

 داشته باشند.
مجی��د فرزین در پاس��خ به این س��وال که آیا 
پاداش��ی برای کس��ب س��همیه پارالمپیك و 
قهرمانی در آس��یا دریافت کرده است، گفت: 

هنوز ک��ه هیچ پاداش��ی تعلق نگرفته اس��ت. 
زندگی به شکلی است که خرج و مخارج زیادی 
دارد، اما باید فکرم فقط به وزنه باش��د. زندگی 
در این دوره و زمانه هزینه دارد و انتظارمان این 
است که مسوولان کاری کنند که ورزشکاران 

دغدغه ای جز ورزش نداشته باشند.

عجيب هفته
شجاع ترين شجاع

خلیل زاده بازگش��ت باش��کوهي ب��ه میادین 
 داش��ت و نش��ان داد بس��یار آم��اده اس��ت. 
رقابت هاي لیگ برتر براي او بسیار خوب آغاز 
 ش��د و حالا تراکتور به روزه��اي خوش آینده

 فکر مي کند. 
اما عملک��رد فوق العاده ش��جاع حتي مدیران 
تراکت��ور را ه��م خوش��حال ک��رده اس��ت. 
ذوالفقاري در این ارتباط مي گوید: او بازیکن 
کاربلدی اس��ت و هرچ��ه بگذرد ش��رایطش 
 بهتر می ش��ود. روی ضربات ایس��تگاهی کار 
کرده بودیم. خلیل زاده در تمرینات هم بسیار 
خوب عمل می کرد و روی ضربات ایستگاهی 
عال��ی کار می کرد. خوش��بختانه این تاکتیك 
 در بازی ه��م نتیج��ه داد و توانس��تیم 2 گل

 
بزنیم.

شجاعي که براي سپاهان خریداري شد، حالا 
در تبریز خوش مي درخشد و بایستي امیدوار 
بود این ش��رایط راي به موفقی��ت تیم خوب 

تبریزي بدهد.

اینکه منتظر یك بازي فوق العاده از دو تیم اصفهاني باشیم انتظار 
زیادي نبود. سپاهان و ذوب آهن در نبردي به مصاف همدیگر 
رفتند که باز هم با وجود استقبال خوب هواداران دو تیم تمایلي 
 از سوي رس��انه ملي براي پوشش گس��ترده آن وجود نداشت. 
سوپرجام و مصاف قهرمانان لیگ و جام حذفي در فصل گذشته 
در شرایطي دیرترین مسابقه هفته دوم لیگ برتر بود که از همان 
ابتداي بازي دو تیم ب��ه خوبي مقابل یکدیگر صف آرایي کردند 
 و بازي با کیفیتي را ش��اهد بودیم. نبردی برای تعیین قهرمان 
شبه سوپرجام ایران هم بود در حالی بین دو تیم اصفهانی آغاز شد 
که سپاهانی ها با تکیه بر برد هفته گذشته خود به دنبال 3 امتیاز 
دوم بودند و در سوی مقابل ذوب آهن هم برای جبران شکست 
در مقابل ملوان به دیار حریف همشهری آمده بود. بازی در نیم 
ساعت ابتدایی در حد یك شهرآورد نبود و عملکرد بازیکنان دو 
تیم باعث شد تا تماشاگران شاهد بازی زیبایی نباشند. در ادامه 
شرایط تا حدودی تغییر کرد و خطراتی بر روی دروازه ها ایجاد شد 
که با درخشش دروازه بانان توپ به ثمر ننشست و نیمه اول بدون 
گل به پایان رسید. نکته مهم این نیمه حفظ توپ ذوب آهنی ها 
در میانه میدان و استفاده سپاهان از شوت های پشت محوطه 
جریمه بود. با آغاز نیمه دوم ش��رایط تا حدودی تغییر کرد و دو 
تیم به قصد باز کردن دروازه حریف حملاتی را بر روی دروازه ها 
ایجاد کردند. در این نیمه چشم سپاهانی ها به شوت های احسان 
حاج صفی و علی کریمی بود و در مقابل ذوب آهن با استفاده از 
حرکات احس��ان پهلوان و کاوه رضایی به سمت دروازه حریف 

حمله کرد طتا در اواس��ط نیمه، علی کریمی موفق شد با یك 
شوت از راه دور دروازه مظاهری را باز کند. بعد از این گل سپاهان 
تا حدودی عقب نشست تا ذوب آهنی ها برای جبران گل خورده 
کمی جلو بکشند ولی دست خالی یحیی در خط تهاجمی فرصت 
آنچنانی به ذوب آهن نداد تا در نهایت سپاهان با گرفتن دومین 3 
امتیاز خودش را از رقابت های لیگ به صورت غیر رسمی عنوان 

قهرمانی سوپرجام باشگاه های ایران هم به دست آورد.

  بازي جاندار
هر چقدر دو تیم اصفهاني در هفته اول به دور از کیفیت آرماني 
خود ظاهر شدند، در دیدار روز جمعه به صلابت نزدیك تر شده 
بودند. البته اگر دو تیم ستاره هاي خودشان را به همراه داشتند 
مي شد امیدوار بود که تبدیل به تیم هاي با کلاس تري شوند، 
ولي به هر شکل ممکن عدم حضور نویدکیا و حدادي فر سبب 
شده بود زور دو تیم در عمق کم شده و فشار از جناحین در دستور 
کار هر دو تیم قرار گیرد. از طرفي، مهدي پور شاید نتوانسته بود 
آنگونه که باید و شاید جاي حدادي فر را پر کند و این دلیلي بود 

بر نتیجه اي که به نفع سبزهاي اصفهاني نبود.

  بازي كه پخش نشد
نکته تاریك دربي اصفهان،  مصافي بود که از ش��بکه سوم 

پخ��ش نش��د. انتظ��ار 
این بود که ای��ن بازي 

از س��وي تلویزیون روي 
آنتن برود که نرفت. 
بار دیگر این رسانه 
کم��ي تا ح��دودي 

میلي عمل کرد و سبب ساز 
ناراحتي فوتبال دوس��تان 

اصفهاني شد که امیدوار 
بودند اهمیت بیش��تري 

به دی��دار قهرمان��ان فصل 
گذشته داده شود که نشد!

  برنده خوب بود
نکته حائز اهمیت برنده 
ش��دن یکي از طرفین 

دربي در این مسابقه بود. سبزها خوب بازي کردند و بازي 
را از دس��ت دادند و از طرف دیگر 3 امتیازي که به حساب 
س��پاهان واریز شد س��بب ش��د آنها به همراه استقلال به 

صدر بروند.
 حالا لیگ برتر روزهاي حساس تري را پیش رو دارد و هفته 
آینده دو تیم باید از سد س��رخابي ها بگذرند. استقلال در 
ته��ران از ذوب پذیرایي مي کند و س��پاهان در اصفهان از 

پرس��پولیس و باید ش��ش امتیاز به 
اصفهان بیاید.

رسانه ملي بازي را پخش نكرد؟!

دربی كیفیت به انضمام برنده

نام دربی حساسیت های ویژه ای را به دنبال خود 
دارد و همین موضوع موجب می  شود بازیکنان هر 
 دو تیم تمرکز بیشتری بگذارند. البته واقعا دربی های

اصفهان با س��ایر دربی ها متفاوت اس��ت. این در 
حالی اس��ت که در دربی ها ب��رد و باخت اهمیت 
دارد، بازیکنان ما هم به خوبی حساسیت این دیدار 
را درک ک��رده بودند و نهایت تلاش خ��ود را انجام 
دادند. حریف هم خوب بازی کرد، هر دو تیم دوست 
داشتند برنده این دیدار شوند. خدا را شکر در نهایت 

3 امتیاز در اصفهان ماند و بازی مساوی نشد.

  نباید به قهرمانی فشار آورد
در مورد اینکه گفته می  شود عبدالله کرمی مرتکب 
خطای پنالتی شده است، باید بگویم شب گذشته 
دیروقت به خانه رسیدم و هنوز وقت نکرده ام فیلم 
 بازی را ببینم، اما امروز قطعا فیلم بازی به دس��تم 
می  رس��د و آن صحنه مش��کوک را تماشا خواهم 
کرد. حالا که بحث پنالتی به می��ان آمده، جا دارد 
 که با آقای قهرمانی بابت ورودش و قضاوتش بعد از 
مدت ها تبریك بگویم و تشکر ویژه کنم. ما نباید روی 
آقای قهرمانی و در کل داوران دیگر فشاری بیاوریم. 

قضاوت کردن درباره داوری و اظهارنظر درباره پنالتی 
بحثی است که مربوط به کارشناسان می  شود، فقط 
می  توانم بگویم که انشاالله پنالتی نبوده باشد، ولی از 
این دست مسائل برای تیم ها تا آخر فصل به وجود 

می  آید و داوران همیشه در تیررس هستند.

  10 هفته خوب نبودیم و سهمیه گرفتیم
درست است که در دو هفته ابتدایی لیگ موفق به 
کسب دو پیروزی شدیم، اما نمی  توان راجع به این 
دو هفته نظر خاص��ی داد. به این دلیل که دو هفته 
زمان بس��یار کمی برای اظهارنظر کردن است. در 
خصوص مدعیان لیگ امس��ال نمی  توان ابتدای 
فصل صحبت کرد؛ زیرا باید دید تیم ها در ادامه کار 
خودشان را پیدا می  کنند یا خیر و کدام تیم است 
که می  تواند خودش را به بالای جدول برس��اند و 
خطرناک ظاهر شود. برای شما فولادخوزستان را 
در زمان س��رمربیگری خودم در سال اول حضورم 
در این تیم مثال می  زنم. ما 10 هفته موفق نبودیم 
ولی در نهایت تیم سهمیه گرفت یا مثلا ذوب آهن 
فصل گذش��ته ابتدای لیگ نتیجه نگرفت، ولی در 
ادامه خوب کار کرد، اما همین که ما توانستیم شروع 

خوبی داشته باش��یم و امتیازات خانگی را بگیریم، 
خیلی خوب است. در دو فصل گذشته تکلیف تیم 
قهرمان مشخص نبود و قشنگی فوتبال به همین 
قضیه است. این مساله را از باب این عرض کردم که 
بگویم امتیازات اول فصل برای کادرفنی و بازیکنان 

اهمیت زیادی دارد.

  خریدهایمان راضی كننده بوده
 همانطور که مش��اهده می  کنید  اس��کلت فصل 
گذشته مان را حفظ کرده ایم و بازیکنان خودمان 
را داریم. در بین سهمیه لیگ برتری فقط پادووانی و 
حبیب گردانی به جمع ما اضافه شدند که متاسفانه 
در این دو هفته پادووانی را به دلیل مصدومیت در 
اختیار نداشتیم، ولی دیگر خریدمان حبیب گردانی 
عملکرد خوبی داشته اس��ت. ما یك بازیکن جوان 
دیگر نیز از مقاومت تهران گرفته ایم که آقای گل این 
تیم بوده، خدا را شکر از خریدهایمان راضی هستیم.

  ب�رادران نویدكیا راجع ب�ه فوتبال با هم 
صحبت نمی  كنند

راجع به مساله محرم نویدکیا باید بگویم که در این 
مدت او با ما تماسی نداشته و جواب تلفنش را نیز 
نمی  دهد. قطعا برادرش، رس��ول نویدکیا از او خبر 
دارد، ولی گویا با یکدیگر راجع به مس��ائل فوتبالی 

صحبت نمی  کنند.

مربي برنده دربي: 

رسول و محرم حرف فوتبالی نمی زنند

حاشيه  هفته
جنگ بيرون از تاتامي

 بانوان ورزش��کار هم با حاش��یه درگیر شده اند. 
مهس��ا افس��انه، ملي پ��وش کارات��ه در مورد 
رقابت های انتخابی تی��م ملی کاراته در بخش 
کاتا عنوان کرد: فکر می کنم روز جمعه جواب 
خوبی به کس��انی دادم که پشت سر من حرف  
می زدند و می گفتند داوران به افسانه بی دلیل 
امتیاز می دهند. با حرف زدن پشت سر من تنها 
کار خودشان را سخت تر می کنند؛ زیرا انگیزه ام 

برای تمرین و مبارزه چندین برابر می شود.
وی ادامه داد: اختلاف امتی��از یك و یك دهم 
نش��ان داد که با نفر دوم چق��در فاصله دارم و 
جواب خوبی بود به همه ش��ایعاتی که مطرح 
ش��ده بود. واقعا کس��انی که ای��ن حرف ها را 
می زنند، فکر نمی کنند که چگونه است که در 

مسابقات آسیایی و یا جهانی امتیاز می گیرم؟! 
بیرون از ای��ران که داوران مرا نمی شناس��ند. 
وقتی مطرح ش��د که به مهسا افسانه بی جهت 
امتیاز می دهند، به خانواده ام قول دادم در دور 
دوم کار را در انتخابی تمام کنم که همین کار 

را نیز کردم.

قلعه نویی به انزلی نرفت!
سرمربی ملوان پس از شکست این تیم مقابل استقلال، با تیم به انزلی برنگشت و در 

تهران ماند تا به کارهای شخصی اش رسیدگی کند. 
نباید این نکته را فراموش کرد که قلعه نوی��ی قراردادی با ملوان امضا نکرده و روی 
کاغذ تعهدی به این تیم ندارد. ملوانی ها دیروز تعطیل بودند و تمرینات شان را از 

امروز پیگیری خواهند کرد.

بن سون مقابل سپاهان به میدان می رود
مجوز بن سون صادر شد و مهاجم هندوراسی پرسپولیس می تواند مقابل سپاهان، 

سرخپوشان را همراهی کند.
 سازمان لیگ هنوز مجوز بازی این مهاجم را تایید نکرده که قرار بود این کار صبح 

دیروز انجام شود.

آمار جالب ابراهیمی با پیراهن استقلال!
 امید ابراهیمی، چهره ویژه بازی اس��تقلال و ملوان بود؛ بازیکنی که دو گل به تیم 

قلعه نویی زد تا مظلومی در حساس ترین دوئل فصل برنده باشد. 
جالب اینکه بدانید این سومین باری است که امید ابراهیمی با پیراهن استقلال در 
لیگ برتر دبل می کند. او پیش از این در بازی با استقلال خوزستان و سایپا در لیگ 

چهاردهم دو گل در جریان بازی زده بود.
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جو هارت، تیبو کورتوآ و ایکر کاسیاس در بازی های پیش فصل تیم هایشان 
از روی نقطه پنالتی گلزنی کردند. در طول تاری��خ دروازه بان هایی وجود 
داشته اند که توانایی بالای خود را در گلزنی نشان داده اند. آنها تنها از روی 
نقطه پنالتی گلزنی نکرده اند که در جریان بازی و در ضربه ایستگاهی نیز 
موفق به گلزنی شده اند.روزنامه اسپانیایی مارکا بر اساس داده های فدراسیون 
بین اللملی تاریخ و آمار فوتبال 10 دروازه بان برتر تاریخ در گل زنی را معرفی 
کرد که روجریو س��نی، خوزه لوئیس چیلاورت، رن��ه هیگوئیتا، خورخه 
کامپوس، جانی وگاس، دیمیتار ایوانکف، فرناندو پترسون، میشل آلفارو، 

هانس یورگ بوت و ونسان انیاما این 10 دروازه بان گلزن هستند.

   روجریو سنی:  سنی برزیلی گلز ن ترین دروازه بان تاریخ است. او 117 
گل زده که 58 گل از این تعداد را از روی نقطه پنالتی به ثمر رسانده است. 
او در حالی که اعلام کرده بود در اوت امسال از دنیای فوتبال خداحافظی 
می کند، در نهایت تصمیم گرفت تا پایان دسامبر در سائوپائولو بازی کند. او 

پنالتی زن قهاری است.

   خوزه لوئیز چیلاورت : چیلاورت، دروازه بان مشهور پاراگوئه ای 62 
گل در بازی های رسمی به ثمر رس��اند. او اولین دروازه بان تاریخ است که 
هت تریک کرد. هر سه گل در بازی ولز سارلزفیلد با فررو کاریل در نوامبر 

سال 1999 از روی نقطه پنالتی زده شد. تعداد گل های زد شده او از روی 
نقطه پنالتی 45 گل است.

   رنه هیگیتا : رنه هیگیتای کلمبیایی به دلیل عکس العمل خاصی که در 
دریافت توپ از خود نشان می داد، مشهور بود. او علاوه بر آن در گلزنی هم 
برتر بود و 41 گل به ثمر رساند که 37 گل از آن از روی نقطه پنالتی زده شد.

   خورخه کامپوس: خورخه کامپوس با اینکه قد کوتاهی داشت، اما 
بهترین دروازه بان تاریخ تیم ملی مکزیک محسوب می شود. او توانایی 
خود را به عنوان مهاجم در خیلی از موقعیت ها نش��ان داده است. او 9 

گل از 40 گل خود را از روی نقطه پنالتی به ثمر رسانده است.

   جانی وگاس فرنان�دس : پنجمین دروازه بان گلزن تاریخ وگاس 
پرویی است که درحال حاضر درسن 39 سالگی در تیم »لس کایمانس« 

کشورش بازی می کند. 30 گل از 42 گلی که او زده از روی نقطه پنالتی 
بوده است. وگاس با شرایط موجود می تواند رکوردش را بهبود ببخشد.

    دیمیتار ایوانکف: دیمیتار ایوانکف بلغارستانی در طول بازیگری 
حرفه ای خود 40 گل به ثمر رس��اند. او تمام گل ه��ای خود را از روی 
نقطه پنالتی زد. او دوران درخشانی را در لفسکی صوفیه سپری کرد و 

در سال 2011 دستکش های خود را آویخت.

   فرنان�دو پاترس�ون:   فرناندو پاترس��ون کاس��تاریکایی دوران 
موفقیت آمیز خ��ود را در لیگ گوآتمالا گذراند. او در س��ال 1993 به 

همراه تیم خود عنوان سوم جام کونکاکاف را به دست آورد.

   میش�ل آلفارو:   میش��ل آلفاروی الس��الوادوری 31 گل به ثمر 
رساند، اما گلی برای تیم ملی کشورش نزد. او در سال 2004 از فوتبال 
خداحافظی کرد و در حال حاض��ر به عنوان مرب��ی در دنیای فوتبال 

حضور دارد.

   هانس یورگ بوت:  هانس یورگ بوت 28 گل به ثمر رس��اند که 
تمام گل هایش را از روی نقطه پنالتی زد. همبازی مهدی مهدوی کیا 
برای هامبورگ و البته بایرلورکوزن پنالتی می زد و زمانی که در بایرن 
مونیخ بازی می کرد، از فوتبال خداحافظی کرد. او س��ه گل از 28 گل 
خود را در لیگ قهرمانان اروپا به ثمر رساند که هر سه گل را در مقابل 

یونتووس زد!

   ونسان انیاما: دهمین دروازه بانی که با 25 گل در این لیست قرار 
گرفته است، وینست انیاما نام دارد. دروازه بان نیجریه ای تمام گل های 

خود را از روی نقطه پنالتی به ثمر رساند.

آشنایی با دروازه بان های گلزن تاریخ فوتبال

بانوان
 

 مع��اون ام��ور بان��وان وزارت ورزش و جوان��ان از امضای 
تفاهم نامه ای با وزارت کش��ور در زمینه ورزش بانوان در 
آینده ای نزدی��ک خبرداد. رباب ش��هریان گفت: هدف از 
امضای این تفاهم نامه، همکاری مدی��ران کل امور بانوان 
 و خانواده اس��تانداری های با مدیران و مس��وولان ورزش 
استان هاس��ت.با امضای این تفاهم نامه مسوولان ورزشی 
دو وزارتخان��ه در ح��وزه ورزش بانوان هم��کاری و تعامل 

خواهند داشت.
وی اظهار داش��ت: توجه ب��ه ورزش بان��وان و فعالیت ها و 
همکاری با معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری 

یکی از حوزه های کاری این معاونت به شمار می آید.
ش��هریان در عین ح��ال خاطرنش��ان س��اخت: هرچند 
 تاکنون تفاهم نامه خاصی با معاونت ام��ور زنان و خانواده 

ریاست جمهوری منعقد نکرده ایم، اما یکی از سیاست های 
ما اقدامات عملیاتی در موضوع ورزش بانوان است و در مورد 
س��لامت و خانواده با معاونت امور زنان و خانواده تعاملاتی 
داریم. شهریان با اشاره به فعالیت بین بخشی معاونت امور 
بانوان وزارت ورزش و جوانان، گس��تره ورزش را توانمند و 
تاثیرگذار دانست و افزود: برای بروز باورهای بانوان و دختران 
باید توانمندی های آن��ان در عرصه ورزش به منصه ظهور 
برسد.وی در ادامه درباره کاندیدا شدن زنان برای ریاست 
فدراسیون افزود : زنان که در تمامی مجامع انتخاباتی نامزد 
می شوند باید بتوانند آرای خوبی کسب کنند که این امر 
نیازمند فرایندی است، زیرا در حال حاضر هنوز نگاه اعتدالی 
در کسب آرا در مجامع انتخاباتی نسبت به زنان وجود ندارد و 
ما به دنبال این هستیم که وقتی خانمی در مجمع انتخاباتی 

حضور می باید بتواند طی فرایندی درص��د بالایی از آرا را 
 به خود اختصاص دهد. به همین منظ��ور ما نیز دراصلاح 
پیش نویس اساسنامه فدراسیون های ورزشی و هیات های 
ورزشی که درحال انجام اس��ت این موضوع را مدنظر قرار 

دادیم تا شرایط برای اعتدال در این زمینه نیز ایجاد شود. 
معاون ورزیر ورزش و جوانان درباره برنامه های این معاونت 
برای توسعه حضور بیشتر زنان در رقابت های جهانی نیز به 
ایرنا گفت: نگاه جدیدی در دولت تدبیر وامید و در وزارت 

ورزش و جوانان نسبت به ورزش بانوان ایجاد شده و امروز 
خود بانوان به دنبال تحقق موفقیت در ورزش بانوان هستند. 
وی با اشاره به کمبود بودجه در بخش بانوان تاکید کرد: با 
ایجاد ردیف بودجه خاص برای ورزش زنان موافق نیستم 
زیرا هرقدر ما رقمی را در نظر بگیریم ،بانوان در این موضوع 
متضرر می شوند. س��هم و درصد می گذاریم که براساس 
میزان مشارکت و برنامه محوری حرکت می کنیم و باید به 
فکر تحقق برنامه ها باشیم. شهریان همچنین درخصوص 

عدم میزبانی ایران در برخی از رشته های ورزشی در حوزه 
بانوان گفت: این به تخصص و بعد فنی رشته ورزشی مورد 
نظر بر می گردد؛ یعنی هرکجا ما بر اساس قوانین آن رشته 
مشکلی نداشته باشیم می توان میزبانی را گرفت کمااینکه 
در رشته تکواندو و بدمینتون میزبانی گرفتیم. این توانایی 
در بخش زنان وجود دارد که بتوانند یک رویداد بین المللی 
را میزبانی کند و جمهوری اسلامی ایران نیز به زنان فرصت 
داده که خود بتوانن��د درعرصه مدیریتی کش��ور به طور 

مستقل عمل کنند . 
زنان می توانند از صف��ر تا صد یک روی��داد بین المللی را 
مدیریت کنند، اما دربرخی رش��ته ها قوانینی وجود دارد 
که ما شرایط برگزاری آن را نداریم. وی درباره کش و قوس 
فراروی احیای مجدد فدراس��یون اس��لامی ورزش زنان 

توضیح داد: این موضوع یکی دوبار در کمیته ملی المپیک 
مطرح شد تا کار کارشناسی بر روی آن انجام شود. البته این 
فدراسیون بین المللی است و خیلی در بخش ملی فعالیت 
ندارد. اما راه اندازی این فدراسیون از سوی کمیته ملی در 

حال بررسی است. 
وی درباره این که گفته می شود وزارت ورزش و جوانان و 
کمیته ملی المپیک در بح��ث ورزش زنان کمی محافظه 
کارانه عمل م��ی کنند، گف��ت: ورزش بان��وان در برخی 
موضوعات نسبت به ورزش بانوان حساسیت های خاصی 
دارد که این حساس��یت ها در ش��رایطی اس��ت که برای 
آن برنام��ه ریزی می ش��ود البت��ه وزارت ورزش نیز برای 
 توسعه وزرش بانوان و مش��ارکت بیشتر آنها در این عرصه 

تلاش می کند.

تفاهم نامه ای برای بانوان میان وزارتخانه های 
ورزش و کشور

شهرام شکیبا معتقد است: درباره  وجود شادی 
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یا غم در شعر تا حدی موضوع عرضه و تقاضا 
مطرح است، البته امروزه جایی برای شادی در 
ش��عر وجود ندارد و ش��اعر باید فارغ از جهان 
باشد که بتواند شعر ش��اد بگوید. این شاعر و 
طنزپرداز در گفت وگو با ایس��نا، درباره  وجود 
شادی در شعر فارسی گفت: در سبک خراسانی شعر 
متعلق به دربار اس��ت، به همین علت ش��ادمانی و 
ش��ادخواهی یکی از موتیف های تکرارش��ونده این 
سبک به ش��مار می رود. در آن زمان به طور طبیعی 
پادشاه و ممدوح علاقه ای نداش��ته که محفلش به 
مجل��س ان��دوه تبدی��ل ش��ود و چ��ون ش��اعران 
زینت المجالس بودند باید بیش تر از شادی صحبت 

می کردند.

او درب��اره  وجود غم در س��بک خراس��انی نیز بیان 
ک��رد: ش��اعران در دو موقعیت به گفتن اش��عاری 
ب��ا مضمون ه��ای غمگی��ن می پرداختن��د؛ اول در 
نمونه هایی که اتفاق نادری برای خود شاعر رخ داده 
باشد. به عنوان مثال زمانی که شاعر فرزند خود را از 
دست بدهد سراغ لحن اندوهگین می رود. حالت دوم 
این که اندوهی به جان مم��دوح می افتاد. به عنوان 
مثال پادشاهی فوت می کرد؛ در این حالت شاعر به 
فرزند او که پادشاه جدید است تسلیت می گفت و در 
ادامه ، تبریک به پادشاه تازه بر تخت نشسته موضوع 
اصلی شعر او را تش��کیل می داد. در این حال باز هم 
رنگی از شادی و شادمانی در شعر به چشم می خورد.

شکیبا درباره  تأثیر فضای صوفی گری بر شعر توضیح 
داد: در طول تاریخ، عرفان با نوعی گوشه گیری و انزوا 

همراه بوده است. بسیاری از منتقدان عملگرا نیز به 
سبک عراقی و منش و زیست صوفیانه، این انتقاد را 
وارد می کنند که صوفیان افراد منفعلی بوده و اهل 

حرکت اجتماعی نبوده اند.
او افزود: در س��بک عراقی چون ادبیات ما به ادبیات 
عرفانی تبدیل می شود شاعر به موجودی گوشه گیر 
تبدیل ش��ده و آرام آرام این خصیصه به شعر او هم 
رسوخ می کند. درواقع غم و اندوه موتیف غالب سبک 
عراقی را تشکیل می دهد. در س��بک عراقی فضای 
رایج، فراق محبوب ازلی و ابدی است و چون وصال 
این محبوب هرگز دست نمی دهد، معمولا این اندوه 

را در آثار این سبک شعر می بینیم.

مولانا یکی از شاعران شاد سبک عراقی

این شاعر مولانا را یکی از شاعران شاد سبک عراقی 
معرفی ک��رد و گفت: در ای��ن بین برخی ش��اعرها 
همچون مولانا، نوع زیس��ت  متفاوتی دارند. مجلس 
س��ماع به خاطر ضرب آهنگ تکرارش��ونده، ساز و 
ذکرها و... نوعی ش��ادی به همراه دارد و چون مولانا 
بخش��ی از »مثنوی« را زمان سماع و در حالی که از 
خود بی خود بوده س��روده، بیش تر شعرهایش شاد 
اس��ت. گاهی در س��بک عراقی به چنی��ن مواردی 
برمی خوریم ک��ه اندکی ش��ادی در ش��عرها دیده 
می ش��ود، البته باز در این حالت نی��ز موتیف اصلی 
همچنان همان اندوه است چنان که »نی نامه » مولانا 

با شکایت از فراق معبود ازلی و ابدی همراه است.
او شادی را در س��بک هندی رایج تر دانست و بیان 
کرد: اما در س��بک هندی جهان بین��ی ثابتی وجود 
ندارد و شعر به احوالات شاعر بستگی داشته است. 
در این سبک زندگی شادی به وجود می آید که البته 
کم است و بیش تر موضوع همان فراق و اندوه است.

این شاعر و طنزپرداز با اش��اره به تجلی غم در شعر 
معاص��ر اظهار کرد: ش��اعران و روش��نفکران بعد از 
کودت��ای رضاخ��ان و کودتای 28 م��رداد، همه در 
اندوهی به س��ر می برند که این اندوه در شعرش��ان 

متجلی می شود. 
در این دوره زمان��ی که به موضوعات عاش��قانه نیز 

پرداخته شده باز رنگ غم دیده می شود.
او دلیل وجود غم در ش��عرهای مربوط به عش��ق را 
تاکید بر فراق دانست و اظهار کرد: عشق در ادبیات ما 
همیشه با غم و فراق همراه بوده است. در شعر فارسی 
عش��ق توام با وصال هیچ وقت موضوع اصلی نبوده 
است، به همین علت حتی در اشعار مربوط به عشق 
هم غالبا غم دیده می شود. در شعر روشنفکران هم 
وضع به همین منوال است. روشنفکران که معترضان 
به وضع موجود بودند، اندوه در شعرشان موج می زند.

روشنفکران در خود اندوه داشته اند
شکیبا در ادامه گفت: مخاطبان ش��عر از گذشته تا 
اکنون معمولا اش��خاصی بودند که از س��طح عوام 
اندکی بالاتر می اندیشیدند. در این موقعیت تا حدی 
موضوع عرضه و تقاضا نیز مطرح می ش��ود. در این 
دوره مخاطبان ش��عر نیز همچون روشنفکران این 

اندوه را در خود داشته اند.
این شاعر با بیان این که حتی در شعرهای دوره شاد 
بعد از پی��روزی انقلاب هم غم در ش��عر وجود دارد 
افزود: فقط در مقط��ع کوتاه بین پی��روزی انقلاب 
اسلامی تا زمان آغاز جنگ تحمیلی در برخی اشعار 
حرف از پیروزی زده می ش��ود. باز در همین شعرها 
هم شعار معروف »در بهار آزادی جای شهدا خالی« 
به چش��م می خورد، یعنی ب��از هم اندوه ی��اران از 

دست رفته وجود دارد.
ش��کیبا در ادامه بی��ان ک��رد: در روزگار کنونی هم 
جایی برای ش��ادی وجود ندارد. ش��اعر باید فارغ از 
جهان و الکی س��رخوش باش��د که بتواند شعر شاد 
بگوید. موضوعیت شادی اساسا در جامعه کنونی ما 

از دست رفته است.
او همچنین با اشاره به وجود غم در شعرهای مذهبی 
بیان کرد: بخش مرثیه های ش��عر مذهبی مشخص 
اس��ت که باید غمگین باش��د. در بخش م��دح نیز 
صحبت از کس��انی به می��ان می آید ک��ه با وضعی 
فجیع به شهادت رسیدند بنابراین شاعر زمانی که از 
شادمانی یک میلاد صحبت می کند باز هم گریزی به 

مصیبتی دارد که بر سر مولود آمده است.
این ش��اعر گفت: در ش��عرهایی که در انتظار ریشه 
دارند و در مورد امام حی و حاضر سخن می گویند که 
از دیده پنهان است، باز رگه هایی از غم دیده می شود 
و فراق در آن ها مشهود اس��ت؛ پس می توان نتیجه 

گرفت شعر مذهبی ما اساسا غمگین است.

منصور زیرک/ پایگاه اطلاع رسانی اداره کل میراث فرهنگی: با مرمت های اضطراری 
صورت گرفته، ریزش کاش��ی های مس��جد امام اصفهان پایان می یاب��د. در برخی از 
دیواره های مسجد جامع عباسی، کاش��ی ها به دلیل عامل جوی و فرسودگی ملات از 
لایه های بستر جدا ش��ده و درحال ریزش بوده، که با اولویت بندی به عمل آمده نقاط 
در خطر با ریس��ک بالا تا ارتفاع 9 متری شناسایی شده و عملیات مرمتی در یک دوره 
دوساله تا کنون ادامه یافته است. این پروژه به همت گروه امانی معاونت میراث فرهنگی 
با هزینه ای بالغ بر یک میلیارد ریال تا کنون ادامه یافته و به علت گستردگی و پراکندگی 

محل های در خطر ریزش همچنان در حال انجام اس��ت.همچنین از حدود 4 ماه قبل 
مرمت یکی از اتاق های ضلع غربی کاخ موزه چهلس��تون آغاز ش��د. در پی پاک سازی 
دیواره ها، در ازاره این اتاق متوجه نقوشی در زیر لایه های رنگ شدیم که مشخص شد 
نقاش��ی های لایه های زیرین متعلق به دوران صفوی بوده، بنابراین مقرر شد لایه های 
رنگ دوره های متاخر از روی نقوش اصلی برداشته شود. خوشبختانه استادکاران موفق 
شدند لایه های رنگ متاخر که احتمالا متعلق به دوران قاجار بوده را از روی نقوش گل 

و بته اصلی برداشته و نقوش صفوی را به صورت سالم احیا کنند.

محمد سلطانی فر/ مهر: اگر رسانه ای انتقاد نکند به ظاهر رسانه نیست، انتقاد سازنده 
و آگاهانه یکی از وظایف رس��انه ها و شرط لاینفک آنهاس��ت. موضوع انتقاد یکی از 
مباحث عدیده ای حوزه روزنامه نگاری است که نگاه ویژه ای به این امر شده است. به 
غیر از اطلاع رسانی، سرگرمی، هدایت، رهبری و آموزش، مهمترین وظیفه رسانه ها، 
نظارت بر محیط های سیاسی و اجتماعی اس��ت. محتوا در نشریات محلی انعکاس 

دهنده فرهنگ و رکن اصلی است.
 کپی کردن اخبار در نش��ان دادن فرهن��گ غنی مردم و طبیعت آن اش��کال ندارد، 

کپی کردن بویژه در فضای مجازی و در نشریات محلی صورت می گیرد. ارتباط بین 
مردم و حاکمیت از وظایف ذاتی رسانه هاس��ت که باید به آن توجه و بازتاب دهنده 
خواسته های مردم نواحی و مناطق محتلف کشور باشند. باید نگاه استانی خود را در 
زمینه های مختلف با استان های دیگر تقویت کنیم و مقایسه ای داشته باشیم. امروز 
فروش نشریات بویژه نشریات محلی جایگاه و منزلت لازم را ندارد. چرایی و چگونگی 
دو عنصر تولید محتوا در نشریات محلی اس��ت: ضعف مالی نشریات محلی و فقدان 

سازوکارها از چالش های نشریات است که می تواند موجب تعطیلی آنها شود.

انتشار چهارمین جلد کتاب تخت 
فولاد یادمان تاریخی اصفهان

چهارمین جلد از مجموعه 6 جلدی کتاب ه��ای تخت فولاد یادمان 
تاریخی اصفهان حاوی پژوهش های انجام شده در این محوطه تاریخی 
توسط گروه پژوهشی متون و کتیبه های دوران اسلامی پژوهشکده 
زبان شناسی ، کتیبه ها و متون پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری 

منتشر می شود.
پژوهشگر زبان شناسی س��ازمان میراث فرهنگی و مولف این کتاب 
گفت: تاکنون 3 جلد از مجموعه شش جلدی این کتاب به چاپ رسیده 
که در مجلدات چاپ شده به 13 تکیه از تکایای موجود در تخت فولاد و 
سنگ قبور نزدیک به 500 تن از مدفونین، متعلق به قبل از دوره صفویه 

تا دوره قاجار پرداخته شده است. 
براس��اس گزارش روابط عمومی پژوهش��گاه میراث فرهنگی، زهرا 
حبیبی افزود: سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری که 
تصدی امور حفاظت، معرفی و پژوهش در آثار فرهنگی تاریخی کشور 
را برعهده دارد، به مقتضای اهمیت تخت فولاد، پژوهش در آثار این 

گورستان را از سال 1374 در دستور کار خود قرار داده است.
وی اظهار کرد: موقعیت جغرافیائی، تاریخچه تکایا، شرح حال بزرگان 
مدفون در این گورستان و مشخصات قبور آنان از نظر اندازه، جنس 
سنگ و متن سنگ نوشته ها حاوی آیاتی از قرآن مجید، ادعیه، اشعار 
عربی و فارسی و اطلاعات تاریخی مربوط به احوال مدفونین، در این 
پژوهش بررسی شد.وی درباره دیگر اهمیت این پژوهش تاکید کرد: 
در این پروژه تحقیقی، نقوش و خطوط سنگ قبور و معماری تکایا نیز 
مورد توجه قرار گرفته است.حبیبی با اش��اره به قابل جستجو بودن 
بخشی از اسناد تاریخ فرهنگ و هنر ایران در مجاورت زیستگاه های 
مردمی در گورس��تان ها تصریح ک��رد: این اماکن ح��اوی اطلاعات 
محکم و متقن تاریخی هستند و از این رو مطالعه و معرفی آثار آن ها 
روشنگر بسیاری از مسائل تاریخی، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی در 
اعصار گذشته است.مولف کتاب تخت فولاد یادمان تاریخی اصفهان 
یادآورشد: تخت فولاد یکی از مهمترین گورستان های تاریخی کشور 
است که مجموعه ای ارزشمند و بی نظیر از مقابر و مشاهد علمای بزرگ، 
شعرا، هنرمندان و بزرگان دنیای دین و سیاست و فرهنگ در آن جای 
گرفته است. گیلان فقیه میرزایی و محمدعلی مخلصی دیگر مولفان 

شهرام شکیبا: سبد خبر

شاعر باید فارغ از جهان باشد که بتواند شعر شاد بگوید

مسئول گروه امانی اداره کل میراث فرهنگی اصفهان:

ریزش کاشی های مسجد امام اصفهان پایان می یابد
مدیرکل دفتر مطالعات وزارت ارشاد:

برخی نشریات دچار مرگ خاموش می شوند

90ش��ماره 2335  یکش��نبه  16 فروردین 1394 i s f a h a n z i b a . i rفرهن��گ و هن��ر

گروه فرهنگ

نوبت اول اطلاعیه منطقه پانزده شهرداری اصفهان )خوراسگان(

روابط عمومی منطقه 15 شهرداری اصفهان )خوراسگان(

نظر به اینکه ملک به پلاک ثبتی 10393 بخش 5 ثبت اصفهان متعلق به آقای سعید و خانم ها زهره، فاطمه، 
صدیقه، س�هیلا رفعتی پور و خانم راضیه برهانی اصفهانی واقع در خیابان جی غربی، انتهای خیابان الله اکبر به 
طرف خیابان اطش�اران در مس�یر طرح عمرانی   خیابان کمربند شمالی قرار دارد و هیات کارشناسان 
رس�می دادگس�تری ضمن بازدید از محل نس�بت به ارزیابی آن اقدام و نظریه  شماره 126-ع مورخ 
94/5/10 را ص�ادر نم�وده اند. لذا با توجه ب�ه ضرورت اجرای طرح و برابر م�اده 8 لایحه قانونی نحوه 
خری�د و تمل�ک اراض�ی و ام�لاک برای اج�رای طرح ه�ای عمومی، عمران�ی و نظام�ی دولت مصوب 
1358/11/17، بدینوس�یله به نامبرده بالا و کلیه مدعی�ان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت 
یکماه پس از نش�ر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناس�ی به شهرداری منطقه 15 واقع 
 در خیابان جی شرقی، شهرداری منطقه 15 مراجعه نمایید. بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر 

مقررات اقدام خواهد شد.

آگهی تاسیس 
به اطلاع کلیه شهروندان می رساند س�ازمان مردم نهاد موسسه خیریه حضرت علی )ع( مسجد 
علی خوراس�گان با پروانه فعالیت 2025/1/8421 م�ورخ 94/5/14 از فرمانداری با اهداف زیر 

تاسیس گردیده از کلیه علاقمندان جهت همکاری و عضویت دعوت می گردد. 
1-کمک به خانواده های محروم 

2-تهیه جهیزیه 
3-هزینه درمانی و بیمارستانی محرومین 

4-هزینه های تحصیلی دانشجویان بی بضاعت 
5-کمک در اصلاح معتادین 

6-سرمایه گذاری در جهت ایجاد فرصت های اشتغال 
نش�انی:  اصفهان، خیابان جی، خیابان مس�جد علی، کوچه شهدا، )مس�جد علی 5(، کوی شهید 

ابراهیمی جنب مسجد علی 
هیات موسس خیریه حضرت علی )ع( مسجد علی خوراسگان

آگهی مجمع عمومی 
بدین وسیله به اطلاع می رساند اولین جلسه مجمع عمومی عادی سازمان مردم نهاد موسسه خیریه حضرت 
علی )ع( مس�جد علی خوراس�گان با پروانه فعالیت ش�ماره2025/1/8421 مورخ 94/5/14 س�ه شنبه مورخ 
94/05/27 راس ساعت 6 بعدازظهر در مسجد علی تشکیل می گردد. از کلیه اعضاء دعوت می گردد در این 

جلسه شرکت نمایند. 
دستور جلسه:  

1-تلاوت قرآن مجید 
2-قرائت اساسنامه 

3-ارایه گزارش عملکرد
4-انتخاب هیات مدیره و بازرس

 نشانی:  اصفهان، خیابان جی، خیابان مسجد علی، کوچه شهدا، )مسجد علی 5(، کوی شهید ابراهیمی جنب 
مسجد علی  

هیات موسس خیریه حضرت علی )ع( مسجد علی خوراسگان
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استاندار اصفهان گفت :کارگروه تسهیل و رفع 
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موانع تولیدی برای حل مشکلات واحدهای 
تولیدی استان تشکیل شده و در این کارگروه 
تلاش خواهیم کرد که با رفع مش��کلات این 
 واحده��ا نگذاری��م حتی ی��ک نف��ر کارگر 

اخراج شود.
رس��ول زرگرپور در گردهمایی ائمه جمعه استان 
اظهارکرد: مدیریت اس��تان در مرحله نخس��ت در 
طی دوسال گذشته سعی کرده مسائل و مشکلات 
این واحدها را آسیب شناسی و اولویت بندی کند. 

وی اظهارک��رد: اقدام ب��ه ارائه راه��کار برای حل 
مش��کلات، س��پس اجرای راهکارها ب��رای برون 
 رف��ت از مش��کلات در مرحل��ه بع��دی اقدام��ات 

مدیریت استان است .استاندار اصفهان با بیان اینکه 
مش��کلات یک ش��به به وجود نیامده است، افزود: 
مردم نیز انتظ��ار حل معضلات اس��تان را در زمان 
کوتاه ندارند، ولی باید اطمینان داش��ته باشند که 

مدیریت استان پیگیر حل مشکلات است.
اس��تاندار اصفهان به آلودگی هوای اس��تان اشاره 
کرد و اظهار کرد: طرح جامع کاهش آلودگی هوای 
استان تصویب و به اجرا در آمد که بر اساس گزارش 
ارس��الی در 4 ماهه اول س��ال 92 ، 18 روز هوای 
ناسالم گزارش ش��ده که امس��ال به 6 روز کاهش 
یافته است. وی عدم سوخت مازوت در نیروگاه ها 
 و توزیع بنزین و گازوئیل یورو 4 را از دیگر اقدامات 

انجام شده برای کاهش آلودگی هوا برشمرد.

زرگرپور با اش��اره به تش��دید پدیده ریزگردها در 
استان اصفهان در طی دو سال گذشته، گفت: منشأ 
بخش��ی از این ریزگردها خارج و بخشی نیز داخل 
استان اس��ت، لذا تاکنون برای مقابله با کانون های 
ایجاد گرد و غبار در داخل اس��تان چندین کریدور 
ایجاد گ��ردو غبار در اط��راف اصفهان شناس��ایی 

شده است.
وی به تدوین برنامه کنترل ریزگردها اشاره کرد و 
افزود: در راستای تثبیت کانون های گرد و غبار باید 
در یک برنامه جهادی 10 هزار هکتار از این مناطق 

را در طول دو سال تثبیت کنیم. 
استاندار اصفهان از ائمه جمعه شرق استان خواست 
از طرح تثبیت کانون های گرد و غبار حمایت کنند.

وی به کمبود بارش و خشکسالی در استان اصفهان 
نیز اشاره کرد و گفت: 60 درصد طرح 9 ماده ای احیای 
حوضه آبریز زاینده رود اجرا ش��ده اس��ت که در پی 
اجرای این طرح امسال آب رودخانه زاینده رود پس از 

گذشت 8 سال به مدت 9ماه جاری بود .
زرگرپور با بیان اینکه امس��ال 40 ه��زار هکتار از 
زمین های شرق اصفهان زیر کش��ت رفت، افزود: 
200 هزار تن محصول در این منطقه تولید ش��ده 
 است و خرید گندم از کش��اورزان سه برابر افزایش

 یافته است.
اس��تاندار به پروژه مص��لای بزرگ ام��ام خمینی 
اصفهان اش��اره کرد و افزود: نماز عید فطر امسال 
با حضور 40 ه��زار نمازگزار در ای��ن مصلا برگزار 
 ش��د و امیدواریم که ت��ا پایا ن س��ال ای��ن پروژه 

تکمیل شود. 
زرگرپور راه اندازی مت��رو را از دیگر مطالبات مردم 
اصفهان بیان کرد و گفت: ت��لاش خواهیم کرد که 
 در هفته دول��ت 10 کیلومتر از خط ی��ک مترو را 

راه اندازی کنیم.
وی به برنامه های تدوین ش��ده برای گازرسانی به 
روستاهای اس��تان اصفهان اش��اره کرد و گفت: تا 
پایان سال جاری تمام روستاهای استان گازرسانی 

خواهند شد.
زرگرپور با اش��اره ب��ه در پیش ب��ودن برگزاری دو 
انتخابات مهم در سال جاری گفت: کشور نیازمند 
استمرار آرامش و ثبات جامعه است و ائمه جمعه در 

ایجاد و گسترش این فضا نقش مهمی دارند. 
وی امسال را سالی بس��یار مهم برای کشور دانست 
و گفت : برگزاری با ش��کوه و با ابه��ت دو انتخابات 
مهم و اساس��ی در س��ال جاری مورد تاکید رهبر 
معظم انقلاب و رییس جمهوری اس��ت و همه باید 
 تلاش کنیم که انتخابات در صحت و سلامت کامل

 برگزار شود.
اس��تاندار اصفهان ب��ر ل��زوم تش��ویق و ترغیب و 
مشارکت مردم در برگزاری انتخابات باشکوه تاکید 
کرد و افزود: استان اصفهان باید سرآمد انتخابات با 

شکوه و با ابهت در کشور باشد.

راه اندازی رصدخانه ملی کاشان 
در گرو تامین اعتبار

مدیر ط��رح رصدخانه ملی گفت: به محض تامی��ن اعتبار لازم، 
 طرح رصدخانه مل��ی به انجام رس��یده و تلس��کوپ نورگیری 

می شود.
 رضا منصوری در حاشیه نشس��ت با استادان دانشگاه کاشان در 
 گفت وگو ب��ا خبرنگاران اظهار داش��ت: به خاطر نب��ود اعتبار، 
سال های اخیر 90 درصد کارها در روند اجرای طرح رصدخانه 

تعطیل شد که با همت دولت، امسال دوباره ادامه یافت.
وی افزود: پس از بازدی��د معاون علمی ریی��س جمهور از روند 
اجرای ط��رح و مش��اهده پیش��رفت در بخش ه��ای مختلف 
رصدخانه، مقرر شد بخش عمده ای از نیاز اعتباری امسال ما با 
حمایت وی و سازمان مدیریت و برنامه ریزی و همکاری وزارت 

علوم فراهم شود.
منصوری گفت: در قبال این حمایت ها سه بخش عمده طرح که 
 در سال گذشته تعطیل ش��ده بود فعال شده و در حال مراوده با 
شرکت های سازنده برای خرید آینه ثانویه تلسکوپ که دارای 

پیچیدگی های فنی خاصی است، هستیم.
مدیر طرح رصدخانه ملی تاکید کرد: تیم فنی مهندس��ی طرح 
آماده انعقاد قرارداد با شرکت های سازنده است و تا پایان پاییز 
امسال تلاش دارد قراردادها برای انجام بخش های متوقف شده 
امضا شود.به گفته وی با امضای قراردادها بدنه اصلی تلسکوپ 
نیز که یک سامانه نگهدارنده و فنی ترین قسمت تلسکوپ است 

به علاوه ضمایم سازه ای مکانیکی آن ساخته خواهد شد.
منصوری به ساخت س��ازه بس��یار دقیق فلزی چرخان پیچیده 
برای تلسکوپ اش��اره کرد و گفت: راه س��ازی رصدخانه نیز که 
سال گذشته متوقف شده بود امسال با حمایت های دولتی ادامه 
 یافت. وی با اشاره به اینکه 930 میلیارد ریال اعتبار برای تکمیل و 
بهره برداری از طرح لازم اس��ت، تصریح کرد: امسال نخستین 
سالی است که دولت برای حمایت های مالی از طرح قول قطعی 
داده و به محض تامین اعتبارات، تلس��کوپ تحویل و نورگیری 
انجام خواهد ش��د.رصدخانه ملی ایران که هم اکنون در دست 
طراحی و احداث است، در ارتفاع 3 هزار و 600 متری قله گرکش 

کامو در حوالی شهر قمصر کاشان واقع است.
پیشنهاد س��اخت یک رصدخانه بزرگ در مقیاس جهانی برای 
کش��ور به عنوان یک آزمایش��گاه علمی ملی، ب��ه طور جدی و 
رسمی، در سال 1377 مطرح شد و در این سال رصدخانه ملی 
به عنوان یکی از دو طرح کلان پژوهش��ی در ش��ورای پژوهش 
های علمی مطرح و تصویب و در سال 1378 مرحله مکان یابی 

این رصدخانه در قالب یک طرح پژوهشی دانشگاهی آغاز شد.
در روزه��ای پایانی س��ال 1382 ط��رح رصدخانه مل��ی ایران 
به عن��وان یک ط��رح علم��ی ب��ا بودج��ه مس��تقل در هیات 
دولت تصویب ش��د، ولی ب��ه دلای��ل مختلف، بودج��ه ای در 
س��ال بعد به آن اختص��اص نیافت، ب��ا روی کار آم��دن دولت 
نهم ای��ن طرح متوقف ش��د ت��ا اینکه با دس��تور رهب��ر معظم 
انق��لاب و تخصیص مق��داری از اعتب��ار لازم در س��ال 1388 
کار طراحی و س��اخت و س��از رصدخانه در عمل آغاز ش��د.در 
 ش��هریور 1393 به دلی��ل عدم تامی��ن بودجه، ادامه س��اخت 
رصدخان��ه متوق��ف ش��د، اما آین��ه تلس��کوپ ملی در س��وم 
اس��فند 1393 وارد کش��ور ش��د و در مراس��می باحضور رضا 
منص��وری، مدی��ر ط��رح، محم��د فره��ادی وزی��ر عل��وم، 
تحقیق��ات و فن��اوری، محمدج��واد لاریجان��ی ریی��س 
 پژوهش��گاه بنیادی، س��ورنا س��تاری معاون علم��ی و فناوری 
رییس جمهور در محل پژوهشگاه دانش های بنیادی رونمایی 
شد.تلس����کوپ مل��ی ای����ران ب��ا ن����ام INO340 ازنوع 
تلسکوپ های انعکاس��ی و دارای آینه اولیه با قطر 3/4 متر است 
و در رده تلسکوپ های چهارمت��ری جه��ان ق��رار می گیرد. 

در بهار امس��ال س��ورنا س��تاری، معاون علمی و فناوری دکتر 
روحانی و محمدجواد لاریجانی، رییس پژوهشگاه بنیادی از روند 

ادامه طرح رصدخانه در قله گرکش بازدید کردند.

مدیرکل استاندارد استان اصفهان:
اجازه تخلف به کسی نمی دهیم

مدیرکل استاندارد استان اصفهان گفت: استاندارد با قوت به وظایف 
خود عمل می کند؛ چراکه مردم به استاندارد اعتماد دارند، زمانی که 
علامت استاندارد بر روی کالایی درج می ش��ود مردم با آسایش از آن 
 اس��تفاده می کنند، به همین دلیل اجازه تخلف به کسی نمی دهیم. 
غلامحسین شفیعی با اشاره به اقدامات اس��تاندارد در چند ماه اخیر 
اظهار کرد: مردم توجه داشته باشند کولرهایی خریداری کنند که دارای 

برچسب انرژی و علامت استاندارد باشند.
وی در ارتباط با فعالیت واحدهای تولید آجر تصریح کرد: تعداد زیادی 
از واحدهای تولید آجر دارای پروانه هس��تند، اما با وجود این در سال 
93 حدود 30 واحد را پلمپ کردیم، امسال نیز تاکنون 3 واحد پلمپ 
شده اند.مدیرکل استاندارد استان اصفهان در ارتباط با استانداردهای 
تشویقی بیان کرد: در حال حاضر 400 واحد تولیدی در سطح استان 
دارای پروانه استاندارد تشویقی هس��تند. وی یادآور شد: این واحدها 
پس از دریافت استانداردهای تشویقی مشمول بازرسی های مختلف 
می ش��وند و همچون واحدهای دارای اس��تاندارد اجب��اری فعالیت 
می کنند.شفیعی تاکید کرد: اس��تاندارد با قوت به وظایف خود عمل 
می کند؛ چراکه مردم به اس��تاندارد اعتماد دارن��د، زمانی که علامت 
استاندارد بر روی کالایی درج می شود مردم با آسایش از آن استفاده 

می کنند، به همین دلیل اجازه تخلف به کسی نمی دهیم.
 وی در پایان توضیح داد: با توجه به اینکه در ایام فراغت دانش آموزان 
هستیم و استقبال از ش��هربازی ها در این روزها در اوج خود قرار دارد 
 نظارت کاملی بر ش��هربازی ها داریم و دس��تگاه های مش��کل دار را 

پلمپ می کنیم.

اخبار کوتاه
استاندار با اشاره به رفع نيازهاي واحدهاي صنعتي:

 در آستانه روز تشییع شهدای غواص؛ اجازه نخواهیم داد حتی یک کارگر اخراج شود
دعوت ویژه امام جمعه اصفهان 
از مردم برای شرکت در تشییع 

پیکر شهدا
امام جمعه اصفهان با اشاره به تشییع شهدای عملیات 
کربلای4 گفت: از مردم ش��هید پ��رور اصفهان دعوت 
می کنم تا در مراسم تشییع پیکر پاک 50 شهید غواص 

حماسه بزرگی را رقم بزنند.
پس از برگزاری مراسم تشییع پیکر 270 شهید غواص 
دفاع مقدس در روز 26 خردادماه در تهران، مردم شهر 
اصفهان نیز پس از 55 روز انتظار برای تشییع پیکر پاک 
این شهدا، روز دوشنبه 19 مرداد می توانند با این شهدا 

تجدید میثاق و آنها را تشییع کنند.
آیت الله سید یوسف طباطبایی نژاد، امام جمعه اصفهان 
در حاش��یه خطبه های نماز جمعه امروز ب��ا تاکید بر 
لزوم حضور مردم در تش��ییع جنازه ش��هدای غواص 
در اصفهان بیان کرد: از مردم ش��هید پ��رور اصفهان 
دعوت می کنم تا در مراسم تش��ییع جنازه 50 شهید 
عزیز غواص از عملیات کربلای 4 که با دس��تانی بسته 
به شکلی مظلومانه تیرباران و شهید شدند شرکت به 

عمل آورند و حماسه دیگری را رقم زنند.
وی با تاکید بر دلاوری های شهدا و به خصوص شهدای 
غواص در جن��گ تحمیلی افزود: اس��تخوان های این 
شهدا بعد از س��ال های سال با جس��ت وجو و تفحص 
کشف شد و همه مردم ایران خود را مدیون خون پاک 

این شهیدان می دانند.
امام جمع��ه اصفه��ان با اش��اره ب��ه ایس��تادگی ملت 
 ایران پ��ای ارزش ه��ا و آرمان های ش��هدا اظه��ار کرد: 
همان طور که شهدای غواص به صورت گسترده در تهران 
تشییع ش��دند، مردم اصفهان هم با تشییع باشکوه و 
حماسی ش��هدای غواص به دشمنان نش��ان خواهند 
 داد که همچن��ان پای انق��لاب، ش��هدا و آرمان های 

آن ایستاده اند.

خبر 
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  یک م��اه  از بس��ته ش��دن آب زاین��ده رود 
می گذرد، بستر رودخانه در برخی قسمت ها 
به  طور کامل خشک شده و در برخی قسمت ها 

هنوز اندک  آبی دارد.
به گ��زارش ایس��نا، در این می��ان ماهی ها 
 در حال از دس��ت دادن زیس��تگاه خود هس��تند و 

نفس های آخر را می کشند.
مدیر کل حفاظت از محیط زیست استان اصفهان در 
این مورد گفت: به دلیل تلفات ماهی ها از وزارت نیرو 
مطالبه خسارت خواهیم کرد و توصیه می کنیم که 
آب منطقه ای اصفهان در زمینه جلوگیری از افزایش 

برداشت ها محکم وارد عمل شود.
حمید ظهرابی درخصوص آخرین وضعیت بی آبی 
رودخانه زاین��ده رود اظهار کرد: آبی که در ش��هر 
اصفهان و در رودخانه زاینده رود جاری بود، از سد 
نکوآباد تا منطقه درچه که بالادست شهر اصفهان 

می شود از طریق کانال انتقال می یابد.
وی ادامه داد: توجیه این اتفاق این است که به علت 
میزان بسیار کم حجم آب بحث کنترل برداشت باید 
به صورت جدی دنبال شود و همین موضوع باعث 
شد تا انتقال از طریق کانال مطرح شود البته کانالی 
که از آن یاد می شود کنارگذری از رودخانه است که 

آب را به بالادست شهر اصفهان می رساند.
مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان اصفهان 
تصریح کرد: از تلفات ش��دید ماهی ه��ا و آبزیان و 
دوزیس��تان اطلاع داریم و س��عی کرده ای��م تا هم 
یگان های��ی از خود س��ازمان و هم با فع��ال کردن 

تش��کل های مردم نهاد این ماهی ها را به بالادست 
رودخانه که آب دارد منتقل کنیم.

ظهرابی ب��ا بیان اینک��ه  قطعا به دلی��ل این تلفات 
از وزارت نیرو مطالبه خس��ارت م��ی کنیم، تاکید 
کرد: حض��ور ای��ن می��زان ماه��ی در رودخانه به 
 این دلیل اس��ت که رودخان��ه تا تصفی��ه خانه بابا 
ش��یخ علی زنده اس��ت و هنگامی که آب به سمت 
پایین دست رها می شود خود ماهی ها هم با آن به 

سمت پایین می آیند.
 وی با اش��اره به اینک��ه واقعا نمی دان��م چه زمانی 
می خواهد ای��ن قطع و وصل های مک��رر آب تمام 
شود، گفت: وازت نیرو و آب منطقه ای اصفهان باید 
در زمینه جلوگیری از افزایش برداش��ت ها محکم 
وارد عمل ش��وند این در حالی اس��ت که براساس 
آخرین مصوبه هیات دولت حق آبه تالاب ها و پایاب 
رودخانه ها جز اولویت های تامین آب شرب است و 
جالب است که با این قطع و وصل ها همین مصوبه 

هم نادیده گرفته شده است.
مدیرکل حفاظت از محیط زیست استان اصفهان 
خاطرنش��ان کرد: وزارت نیرو و آب منطقه ای باید 
وارد عمل شوند و اولا با تصمیم های جدی از اینکه 
رودخانه فدای سایر بهره برداری ها شود، جلوگیری 
کنند و در این فرصت سه ماهه که تا بازگشایی آب 

وجود دارد سامان دهی را آغاز کنند.

 تدوین برنامه جامع کنترل کیفی رودخانه 
زاینده رود تا پایان شهریور ماه امسال

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان گفت: 
برنامه جامع کنترل کیفی رودخانه زاینده رود تا پایان 
شهریور ماه امسال تدوین و به شورای حفاظت کیفی 

رودخانه زاینده رود ارائه می شود.
حمید ظهرابی در بیست و چهارمین جلسه شورای 
حفاظت کیف��ی رودخانه زاین��ده رود، بر پیگیری 
مصوبات این شورا در راس��تای ارتقای کیفیت آب 
در رودخانه زاین��ده رود تاکید ک��رد و آن را لازم و 

ضروری دانست.
 وی افزود: در جلس��ات قبل مقرر شد که اداره کل 
حفاظت محیط زیست استان اصفهان برنامه جامع 
کنترل کیفیت رودخانه زاینده رود را تهیه کند که 
این موضوع توسط این اداره کل در دستورکار قرار 

گرفت و عملیاتی شد.
 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان، ارائه 
برنامه، ش��رح خدمات، برآورد هزینه، به کارگیری 
مشاور و جلب مشارکت دس��تگاه های مربوط را از 
جمله اقدام ه��ای ای��ن اداره کل در تدوین برنامه 
جامع کنترل کیفی رودخانه زاینده رود عنوان کرد.

 ظهرابي افزود: با به کار گرفتن مشاور و هماهنگی 
با س��ایر دس��تگاه های اجرایی  این برنامه در حال 

تدوین است.
 وی با تاکید ب��ر اینکه تهی��ه این برنام��ه یک کار 
مشارکتی اس��ت، افزود: در این راس��تا تاکنون سه 
جلسه با دستگاه های ذیربط تشکیل شده است تا 
تهیه برنامه جامع کنترل کیفی رودخانه زاینده رود 

یک کار جمعی و مشارکتی باشد.
 مدیرکل حفاظت محیط زیس��ت استان اصفهان 
تصریح کرد: با اقدام های اساسی که در تهیه برنامه 
جامع کنترل کیفی رودخانه زاینده رود انجام شد 
تلاش ما بر این است که تا پایان شهریور امسال این 

طرح آماده شود و به شورا ارائه شود.
 مهندس طرفه، معاون عمرانی استانداری اصفهان 
نیز در این جلسه با اشاره به اهمیت سد زاینده رود و 
کیفیت آب این رودخانه گفت: سد زاینده رود منبع 
آب بیش از 5 تا 6 میلیون جمعیت اس��ت و در این 
زمینه باید نظارت ها دقیق باشد تا کوچک ترین کم 

کاری صورت نگیرد که جبران پذیر نیست.
 وی  با بیان اینکه دستگاه های متولی دراین زمینه 
حسایست ویژه ای داشته باشند  افزود: باید محیط 
رودخانه از هر گونه آلودگی دور باشد و به این موضوع 

توجه ویژه شود.

 طرفه بر اهمیت حفاظت از کیفیت آب در اس��تان 
تاکید ک��رد و اظه��ار داش��ت: این کیفی��ت نباید 
دچار مش��کل ش��ود و اگر کوتاهی ص��ورت گیرد 
 پذیرفتنی نیس��ت و به صورت قانونی و جدی با آن 

برخورد می شود.
 وی افزود: آبفای روس��تایی بایستی برنامه اجرایی 
بلند مدت و جلوگیری از هر گونه پساب به رودخانه 

را تهیه و ارائه کند.
 گفتني اس��ت در این جلس��ه نقاط تهدیدکننده 
دریاچه زاین��ده رود در زمینه تخلیه فاضلاب و آب 
خاکستری، بررسی فاضلاب و پساب خانگی روستاها 
و ویلاهای چادگان، لنجان و س��ایر شهرستان های 
مرتبط، راهکارهای کوتاه مدت و بلندمدت به منظور 
جلوگی��ری از ورود رواناب و آب های خاکس��تری 
روستاهای حاشیه زاینده رود، را هکارهای کاهش 
 ورود آلاین��ده ه��ا از طری��ق رواناب ب��ه رودخانه 
 زاین��ده رود، جمع آوری آب های س��طحی س��د 
زاینده رود تا سد چم آسمان و وضعیت انتقال پساب 

تصفیه خانه زرین شهر، بررسی شد.
 همچنین نحوه مدیریت فاضلاب شهرها،  روستاها 
و مراکز تفریحی ،خدمات��ی و ویلاهای اختصاصی 
حاشیه زاینده رود مورد بحث و بررسی قرار گرفت و 
مقرر شد حریم مخزن سد زاینده رود در اختیار تمام 
متولین امر قرار گیرد ت��ا از هرگونه تجاوز به حریم  
جلوگیری ش��ود. راهکارهای علمی و عملی توسط 
دس��تگاه های متولی با تصوی��ب مصوباتی در این 

جلسه ارائه شد.

مدیرکل حفاظت از محيط زیست استان اصفهان:

از وزارت نیرو به دلیل تلفات ماهی ها مطالبه خسارت می کنیم

مدیرعامل ش��رکت آبفا استان اصفهان گفت: 
با طراحی و آماده سازی زیرساخت های لازم 
برای هوشمندسازی شبکه توزیع آب استان 
در فصل تابستان آب ش��رب میان مشترکان 
عادلانه توزیع شد و مشترکان در نیمه نخست 
سال جاری با هیچ گونه قطعی و افت فشار روبرو نشدند. 
هاشم امینی با بیان اینکه 85 ایستگاه پایش فشار در 
کلانشهر اصفهان راه اندازی شد خاطرنشان ساخت: 
سامانه پایش فش��ار در ش��بکه توزیع آب برای تمام 
شهرهای استان در دستورکار قرار گرفت به طوری که 
در فاز اول اجرای این عملیات 85 ایستگاه در کلانشهر 
اصفهان راه اندازی شد . وی همچنین به پایش کیفی 
شبکه توزیع آب پرداخت و عنوان کرد: پایش کیفی 
شبکه های توزیع آب در سطح استان نیز اجرایی شده 
و با استقرار ایستگاه های کنترل کیفی چهار پارامتر 
 PH اساسی همانند کلر ، کدورت ، هدایت الکتریکی و

مورد ارزیابی و کنترل قرار می گیرد .
مدیرعام��ل آبفا اس��تان اصفهان پایش مش��ترکان 
پرمصرف را نیز یکی از عوامل موثر در توزیع عادلانه آب 
برشمرد و اظهار داشت : پایش مصارف آب مشترکان 
پرمصرف با کنترل آنلاین مصارف آنها از جمله تدابیری 
بود که توانست در توزیع عادلانه آب در فصل تابستان 
بسیار موثر واقع شود همچنین کنترل و مانیتورینگ 
تابلوهای چاه های در مدار از دیگر عوامل در این زمینه 

محسوب می شود .
مهندس امینی ارائه خدمات بهتر و مستمر را بسیار 
حائز اهمیت خواند و تصریح کرد : توس��عه و تکمیل 
س��امانه نجما و بارگذاری اطلاعات مشترکان در این 
سامانه به منظور ایجاد ش��رایط ارائه خدمات بهتر و 
مستمر صورت گرفته اس��ت. همچنین در 60 شهر 
استان توسعه زیرساخت تله متری خطوط انتقال آب به 
منظور افزایش امکان مانور تاسیسات تامین آب اجرایی 

شده است که در این زمینه می توان به اجرای سیستم 
تله متری در مناطق مختلف اس��تان همچون خور و 
بیابانک ، بادرود و نطنز اشاره کرد . مدیرعامل شرکت 
 آبفا اس��تان اصفهان در ادامه اعلام ک��رد : اطلاعات 
مورد نیاز برای اس��تقرار شبکه هوش��مند توزیع آب 
در کلانش��هر اصفهان از لح��اظ اصلاح��ات ابزاری ، 
 تاسیسات هیدرولیکی ، تهیه و نصب ادوات لازم برای 

هوشمند سازی شبکه همچنان ادامه دارد .

  ارتقای فرایند تصفیه با بهسازی تاسیسات 
مدیرعامل ش��رکت آبفا اس��تان اصفهان با تاکید بر 
ارتقای کیفی پس��اب گفت: کیفیت پس��اب مطابق 
اس��تانداردهای تعریف ش��ده یک��ی از اولویت های 
 شرکت آبفا استان اصفهان است .هاشم امینی تجهیز 
تصفیه خانه های فاضلاب را راهکاری بر ارتقای کیفی 
پساب دانس��ت و افزود : در چند سال اخیر به منظور 

ارتقای کیفی پساب تولیدی تصفیه خانه های فاضلاب 
در سطح استان اصفهان تجهیز تاسیسات این واحدها 
در دستورکار قرار گرفت. وی افزود : در سال گذشته 
سیستم هوادهی سطحی تصفیه خانه فاضلاب شمال 
اصفهان به هوادهی عمقی در جهت کیفیت پس��اب 
ارتقا یافت و نیز س��ازه های تخریب ش��ده ته نشینی 
تصفیه خانه های شمال و شاهین شهر بازسازی شد 
همچنین س��اختمان دکانتر تصفی��ه خانه فاضلاب 
شاهین شهر تکمیل شد .مدیرعامل شرکت آبفا استان 
اصفهان به راه اندازی دایجسترهای 6000 مترمکعبی 
 تصفیه خانه شمال اش��اره کرد و بیان داشت: علاوه بر 
راه اندازی دایجسترهای 6000 مترمکعبی تصفیه خانه 
فاضلاب شمال اصفهان تجهیز سیستم گندزدایی به 
 روش بلیچ در تصفیه خانه های فاضلاب شمال، جنوب، 
ش��اهین ش��هر ، قهدریجان و مبارکه در دستور کار 
قرار گرفت . مهندس امینی اعلام کرد : 15 دس��تگاه 

هواده ثابت در تصفیه خانه فاضلاب ش��اهین شهر در 
جهت بهبود کیفیت پس��اب نصب و راه اندازی شد و 
به جهت کاهش بو در راس��تای افزایش رضایتمندی 
 م��ردم سیس��تم ح��ذف ب��و و سیس��تم دان��ه گیر 
تصفیه خانه فاضلاب شهرضا تکمیل شد . وی سیستم 
پایش آنلاین مشخصات کیفی پس��اب را بسیار حائز 
اهمیت خواند و اعلام ک��رد : مجهز کردن تصفیه خانه 
فاض��لاب صفاییه مبارکه به سیس��تم پای��ش آنلاین 
مش��خصات کیفی به منظ��ور رصد ک��ردن لحظه به 
 لحظه کیفی پساب اعمال شد و نیز فیلتر پرس در این 
تصفیه خانه نصب ش��د.مدیرعامل شرکت آبفا استان 
اصفهان گفت: کارگاه آموزش��ی نصب انش��عابات آب 
و فاضلاب،تعمیرات ش��بکه و تعمیرات سیستم های 
کلرزنی در تصفیه خانه های فاضلاب اس��تان اصفهان 
برگزار شد و سیستم PM تصفیه خانه های جنوب و 

شمال اجرایی شد .

مدیرعامل شرکت آبفا   استان اصفهان :

بهبود توزیع آب با استقرار شبکه هوشمند توزیع آب در کلانشهر اصفهان
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فرماندار اصفهان بر ادامه روند س��اماندهي رودخانه زاینده رود و حراست از اقدامات 
انجام شده تاکید کرد. فضل الله کفیل در بازدید از روند کار ساماندهي و احداث جاده 
دسترسي در دو طرف رودخانه زاینده رود، بر ادامه و تسریع در ساماندهي تاکید کرد و 
افزود: با ساماندهي رودخانه ضمن جلوگیري از برداشت هاي غیرمجاز و نظارت مطلوب 
بر رودخانه، با انتقال و تجمیع پس��اب تصفیه خانه هاي جنوب، شرق و بهارستان در 
زاینده رود، تالاب گاوخوني نیز از ش��رایط بهتري برخوردار خواهد ش��د. وی با بیان 

اینکه توجه به سلامت جامعه یکي از اولویت هاي مدیریت شهرستان است افزود: با اتخاذ 
تدابیر لازم و ساماندهي قس��متي از رودخانه از برداش��ت هاي غیرمجاز و مستقیم 
 پس��اب جلوگیري ش��ده و همچنان نیز به شدت با برداش��ت هاي غیرمجاز برخورد 
مي شود و هیچ توجیهي براي استفاده از پساب فاضلاب در آبیاري محصولات کشاورزي 
پذیرفتني نیست.ایشان از تشکیل کمیته اي متشکل از بخشداري، سازمان آب منطقه اي 
و شوراي اسلامي روستاهاي همجوار رودخانه به منظور ساماندهي و ارائه برنامه اي مدون 

و قانوني جهت استفاده از زمین هاي کشاورزي حریم رودخانه و برخورد با متعرضان 
به اراضي دولتي خبر داد و اظهار داش��ت: درآمد حاصل از کشت این اراضي بایستي 
 در پروژه هاي عام المنفعه و روس��تایي هزینه شود.وي با اشاره به اینکه اکنون پساب 
تصفیه خانه جنوب در بس��تر رودخانه به منظور تغذیه س��فره ه��اي آب زیرزمیني و 
 انتقال آن به تالاب گاوخوني جاري است گفت: با همکاري و همت کشاورزان مسافت 
قابل ملاحظه اي از انتقال پس��اب تصفیه خانه هاي بهارس��تان و تصفیه خانه ش��رق 

ساماندهي و انجام ش��ده و در آینده اي نزدیک با همکاري س��ازمان آب منطقه اي با 
تکمیل این مسیرها پساب این دو تصفیه خانه نیز در بستر رودخانه زاینده رود جاري 
خواهد شد. فرماندار اصفهان با اشاره به لزوم حفظ و نگهداري از اقدامات انجام شده در 
راستاي انتقال پساب و همچنین ساماندهي رودخانه، از کشاورزان خواست در حفظ و 
حراست از این اقدمات ارزشمند و جلوگیري از تصرف و تعرض افراد سودجو همکاري 

مضاعفي با مسوولان داشته باشند.

هیچ توجیهي براي استفاده از پساب فاضلاب برای  محصولات کشاورزي پذیرفتني نیست
فرماندار اصفهان تاکيد کرد:



شهرام شکیبا معتقد است: درباره  وجود شادی 
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یا غم در شعر تا حدی موضوع عرضه و تقاضا 
مطرح است، البته امروزه جایی برای شادی در 
ش��عر وجود ندارد و ش��اعر باید فارغ از جهان 
باشد که بتواند شعر ش��اد بگوید. این شاعر و 
طنزپرداز در گفت وگو با ایس��نا، درباره  وجود 
شادی در شعر فارسی گفت: در سبک خراسانی شعر 
متعلق به دربار اس��ت، به همین علت ش��ادمانی و 
ش��ادخواهی یکی از موتیف های تکرارش��ونده این 
سبک به ش��مار می رود. در آن زمان به طور طبیعی 
پادشاه و ممدوح علاقه ای نداش��ته که محفلش به 
مجل��س ان��دوه تبدی��ل ش��ود و چ��ون ش��اعران 
زینت المجالس بودند باید بیش��تر از شادی صحبت 

می کردند.
او درب��اره  وجود غم در س��بک خراس��انی نیز بیان 
ک��رد: ش��اعران در دو موقعیت به گفتن اش��عاری 
ب��ا مضمون ه��ای غمگی��ن می پرداختن��د؛ اول در 
نمونه هایی که اتفاق نادری برای خود شاعر رخ داده 
باش��د؛ به عنوان مثال زمانی که شاعر فرزند خود را 
از دست بدهد سراغ لحن اندوهگین می رود. حالت 
دوم اینکه اندوهی به جان ممدوح می افتاد. به عنوان 
مثال پادشاهی فوت می کرد؛ در این حالت شاعر به 
فرزند او که پادشاه جدید است تسلیت می گفت و در 
ادامه ، تبریک به پادشاه تازه بر تخت نشسته موضوع 
اصلی شعر او را تش��کیل می داد. در این حال باز هم 
رنگی از شادی و شادمانی در شعر به چشم می خورد.

شکیبا درباره  تاثیر فضای صوفی گری بر شعر توضیح 
داد: در طول تاریخ، عرفان با نوعی گوشه گیری و انزوا 
همراه بوده است. بسیاری از منتقدان عملگرا نیز به 
سبک عراقی و منش و زیست صوفیانه، این انتقاد را 
وارد می کنند که صوفیان افراد منفعلی بوده و اهل 

حرکت اجتماعی نبوده اند.

او افزود: در س��بک عراقی چون ادبیات ما به ادبیات 
عرفانی تبدیل می شود شاعر به موجودی گوشه گیر 
تبدیل ش��ده و آرام آرام این خصیصه به شعر او هم 
رس��وخ می کند. در واقع غم و ان��دوه موتیف غالب 
سبک عراقی را تش��کیل می دهد. در سبک عراقی 
فضای رایج، فراق محبوب ازلی و ابدی است و چون 
وصال این محبوب هرگز دست نمی دهد، معمولا این 

اندوه را در آثار این سبک شعر می بینیم.

  مولانا؛ یکی از شاعران شاد سبک عراقی
این شاعر مولانا را یکی از شاعران شاد سبک عراقی 
معرفی ک��رد و گفت: در ای��ن بین برخی ش��اعرها 
همچون مولانا، نوع زیس��ت  متفاوتی دارند. مجلس 
س��ماع به خاطر ضرب آهنگ تکرار ش��ونده، ساز و 

ذکرها و... نوعی ش��ادی به همراه دارد و چون مولانا 
بخش��ی از »مثنوی« را زمان سماع و در حالی که از 
خود بی خود بوده س��روده، بیش��تر شعرهایش شاد 
اس��ت. گاهی در س��بک عراقی به چنی��ن مواردی 
برمی خوریم ک��ه اندکی ش��ادی در ش��عرها دیده 
می ش��ود، البته باز در این حالت نی��ز موتیف اصلی 
همچنان همان اندوه است چنان که »نی نامه« مولانا 

با شکایت از فراق معبود ازلی و ابدی همراه است.
او شادی را در س��بک هندی رایج تر دانست و بیان 
کرد: اما در س��بک هندی جهان بین��ی ثابتی وجود 
ندارد و شعر به احوالات شاعر بستگی داشته است. 
در این سبک زندگی شادی به وجود می آید که البته 

کم است و بیشتر موضوع همان فراق و اندوه است.
این شاعر و طنزپرداز با اش��اره به تجلی غم در شعر 

معاص��ر اظهار کرد: ش��اعران و روش��نفکران بعد از 
کودت��ای رضاخ��ان و کودتای 28 م��رداد، همه در 
اندوهی به س��ر می برند که این اندوه در شعرش��ان 

متجلی می شود. 
در این دوره زمان��ی که به موضوعات عاش��قانه نیز 

پرداخته شده باز رنگ غم دیده می شود.
او دلیل وجود غم در ش��عرهای مربوط به عش��ق را 
تاکید بر فراق دانست و اظهار کرد: عشق در ادبیات ما 
همیشه با غم و فراق همراه بوده است. در شعر فارسی 
عش��ق توام با وصال هیچ وقت موضوع اصلی نبوده 
است، به همین علت حتی در اشعار مربوط به عشق 
هم غالبا غم دیده می شود. در شعر روشنفکران هم 
وضع به همین منوال است. روشنفکران که معترضان 
به وضع موجود بودند، اندوه در شعرشان موج می زند.

  روشنفکران در خود اندوه داشته اند
شکیبا در ادامه گفت: مخاطبان ش��عر از گذشته تا 
اکنون معمولا اش��خاصی بودند که از س��طح عوام 
اندکی بالاتر می اندیشیدند. در این موقعیت تا حدی 
موضوع عرضه و تقاضا نیز مطرح می ش��ود. در این 
دوره مخاطبان ش��عر نیز همچون روشنفکران این 

اندوه را در خود داشته اند.
این شاعر با بیان اینکه حتی در شعرهای دوره شاد 
بعد از پیروزی انقلاب هم غم در ش��عر وجود دارد، 
افزود: فقط در مقط��ع کوتاه بین پی��روزی انقلاب 
اسلامی تا زمان آغاز جنگ تحمیلی در برخی اشعار 
حرف از پیروزی زده می ش��ود. باز در همین شعرها 
هم شعار معروف »در بهار آزادی جای شهدا خالی« 
به چش��م می خورد، یعنی ب��از هم اندوه ی��اران از 

دست رفته وجود دارد.
ش��کیبا در ادامه بی��ان ک��رد: در روزگار کنونی هم 
جایی برای ش��ادی وجود ندارد. ش��اعر باید فارغ از 
جهان و الکی س��رخوش باش��د که بتواند شعر شاد 
بگوید. موضوعیت شادی اساسا در جامعه کنونی ما 

از دست رفته است.
او همچنین با اشاره به وجود غم در شعرهای مذهبی 
بیان کرد: بخش مرثیه های ش��عر مذهبی مشخص 
اس��ت که باید غمگین باش��د. در بخش م��دح نیز 
صحبت از کسانی به میان می آید که با وضعی فجیع 
به ش��هادت رس��یدند؛ بنابراین ش��اعر زمانی که از 
شادمانی یک میلاد صحبت می کند باز هم گریزی به 

مصیبتی دارد که بر سر مولود آمده است.
این ش��اعر گفت: در ش��عرهایی که در انتظار ریشه 
دارند و در مورد امام حی و حاضر سخن می گویند که 
از دیده پنهان است، باز رگه هایی از غم دیده می شود 
و فراق در آنها مش��هود اس��ت؛ پس می توان نتیجه 

گرفت شعر مذهبی ما اساسا غمگین است.

منصور زیرک/ پایگاه اطلاع رس�انی اداره کل میراث فرهنگی: با مرمت های 
اضطراری صورت گرفته، ریزش کاشی های مسجد امام اصفهان پایان می یابد. در برخی 
از دیواره های مسجد جامع عباسی، کاش��ی ها به دلیل عامل جوی و فرسودگی ملات 
از لایه های بستر جدا شده و درحال ریزش بوده، که با اولویت بندی به عمل آمده نقاط 
در خطر با ریس��ک بالا تا ارتفاع 9 متری شناسایی شده و عملیات مرمتی در یک دوره 
دوساله تا کنون ادامه یافته است. این پروژه به همت گروه امانی، معاونت میراث فرهنگی 
با هزینه ای بالغ بر یک میلیارد ریال تا کنون ادامه یافته و به علت گستردگی و پراکندگی 

محل های در خطر ریزش همچنان در حال انجام اس��ت. همچنین از حدود چهار ماه 
قبل مرمت یکی از اتاق های ضلع غربی کاخ موزه چهلستون آغاز شد. در پی پاک سازی 
دیواره ها، در ازاره این اتاق متوجه نقوشی در زیر لایه های رنگ شدیم که مشخص شد 
نقاش��ی های لایه های زیرین متعلق به دوران صفوی بوده، بنابراین مقرر شد لایه های 
رنگ دوره های متاخر از روی نقوش اصلی برداشته شود. خوشبختانه استادکاران موفق 
شدند لایه های رنگ متاخر که احتمالا متعلق به دوران قاجار بوده را از روی نقوش گل 

و بته اصلی برداشته و نقوش صفوی را به صورت سالم احیا کنند.

محمد سلطانی فر/ مهر: اگر رس��انه ای انتقاد نکند به ظاهر رس��انه نیست، انتقاد 
سازنده و آگاهانه یکی از وظایف رسانه ها و شرط لاینفک آنهاست. موضوع انتقاد یکی 
از مباحث عدیده ای حوزه روزنامه نگاری است که نگاه ویژه ای به این امر شده است. به 
غیر از اطلاع رسانی، سرگرمی، هدایت، رهبری و آموزش، مهم ترین وظیفه رسانه ها، 
نظارت بر محیط های سیاسی و اجتماعی است. محتوا در نشریات محلی انعکاس دهنده 

فرهنگ و رکن اصلی است.
 کپی کردن اخبار در نشان دادن فرهنگ غنی مردم و طبیعت آن اشکال ندارد، کپی 

کردن به ویژه در فضای مجازی و در نش��ریات محلی صورت م��ی گیرد. ارتباط بین 
مردم و حاکمیت از وظایف ذاتی رسانه هاس��ت که باید به آن توجه و بازتاب دهنده 
خواس��ته های مردم نواحی و مناطق محتلف کشور باش��ند. باید نگاه استانی خود را 
در زمینه های مختلف با اس��تان های دیگر تقویت کنیم و مقایسه ای داشته باشیم. 
امروز فروش نشریات به ویژه نشریات محلی جایگاه و منزلت لازم را ندارد. چرایی و 
چگونگی دو عنصر تولید محتوا در نشریات محلی است: ضعف مالی نشریات محلی و 
فقدان سازوکارها از چالش های نشریات است که می تواند موجب تعطیلی آنها شود.

 انتشار چهارمین جلد کتاب 
»تخت فولاد« یادمان تاریخی اصفهان

چهارمین جلد از مجموعه شش جلدی کتاب های تخت فولاد یادمان 
تاریخی اصفهان حاوی پژوهش های انجام شده در این محوطه تاریخی 
توسط گروه پژوهشی متون و کتیبه های دوران اسلامی پژوهشکده 
زبان شناسی، کتیبه ها و متون پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری 

منتشر می شود.
پژوهشگر زبان شناسی س��ازمان میراث فرهنگی و مولف این کتاب 
گفت: تاکنون سه جلد از مجموعه ش��ش جلدی این کتاب به چاپ 
رسیده که در مجلدات چاپ ش��ده به 13 تکیه از تکایای موجود در 
تخت فولاد و سنگ قبور نزدیک به 500 تن از مدفونین، متعلق به قبل 

از دوره صفویه تا دوره قاجار پرداخته شده است. 
براس��اس گزارش روابط عمومی پژوهش��گاه میراث فرهنگی، زهرا 
حبیبی افزود: سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری که 
تصدی امور حفاظت، معرفی و پژوهش در آثار فرهنگی تاریخی کشور 
را برعهده دارد، به مقتضای اهمیت تخت فولاد، پژوهش در آثار این 

گورستان را از سال 1374 در دستور کار خود قرار داده است.
وی اظهار کرد: موقعیت جغرافیایی، تاریخچه تکایا، شرح حال بزرگان 
مدفون در این گورستان و مشخصات قبور آنان از نظر اندازه، جنس 
سنگ و متن سنگ نوشته ها حاوی آیاتی از قرآن مجید، ادعیه، اشعار 
عربی و فارسی و اطلاعات تاریخی مربوط به احوال مدفونین، در این 
پژوهش بررسی شد. وی درباره دیگر اهمیت این پژوهش تاکید کرد: 
در این پروژه تحقیقی، نقوش و خطوط سنگ قبور و معماری تکایا نیز 
مورد توجه قرار گرفته است. حبیبی با اشاره به قابل جست وجو بودن 
بخشی از اسناد تاریخ فرهنگ و هنر ایران در مجاورت زیستگاه های 
مردمی در گورستان ها تصریح کرد: این اماکن حاوی اطلاعات محکم 
و متقن تاریخی هستند و از این رو مطالعه و معرفی آثار آنها روشنگر 
بسیاری از مسائل تاریخی، سیاس��ی، فرهنگی و اجتماعی در اعصار 
گذش��ته اس��ت. مولف کتاب تخت فولاد یادم��ان تاریخی اصفهان 
یادآورشد: تخت فولاد یکی از مهم ترین گورستان های تاریخی کشور 
است که مجموعه ای ارزشمند و بی نظیر از مقابر و مشاهد علمای بزرگ، 
شعرا، هنرمندان و بزرگان دنیای دین و سیاست و فرهنگ در آن جای 
گرفته است. گیلان فقیه میرزایی و محمدعلی مخلصی دیگر مولفان 

کتاب تخت فولاد یادمان تاریخی اصفهان هستند.

 پخش سری دوم » در حاشیه« 
بعد از ماه صفر

مدیر شبکه سه سیما گفت: طبق برنامه ریزی های صورت گرفته سری 
دوم سریال »در حاش��یه« پس از ایام عزاداری ماه های محرم و صفر 
روی آنتن می رود. »غلامرضا میرحسینی« در گفت و گو با خبرگزاری 
فارس درباره آخرین وضعیت س��ری دوم مجموعه »در حاشیه« به 
کارگردانی مهران مدیری گفت: تاکنون حدود 10 قسمت از فیلمنامه 
سری دوم نوشته شده و گروه سازنده به صورت همزمان در لوکیشن 
جدید مستقر شده و در حال طراحی و ساخت دکورهاست. وی ادامه 
داد: همچنین علاوه بر حضور بازیگران سری اول، بازیگران جدیدی 
نیز در سری دوم حضور خواهند داشت. تلاش ما نیز این است که این 
مجموعه با آرامش بیشتر و زمان بیشتری تولید شود و بتواند لحظات 
دلنشینی برای خانواده ها فراهم کند. مدیر ش��بکه سه درباره زمان 
پخش این مجموعه نیز گفت: با توجه به اینکه در حال حاضر سریال 
تنهایی لیلا پخش می شود و بعد از آن نیز مجموعه خانم و آقای سنگی 
را روانه آنتن خواهیم کرد، فرصت باقی مانده برای به روی آنتن بردن 
در حاشیه با توجه به فرارسیدن ماه های محرم و صفر کافی نیست و 
این مجموعه را بعد از ایام سوگواری پخش خواهیم کرد. سری اول این 
مجموعه که به یک بیمارستان و پزشکان غیرمتعهد آن می پرداخت، 
از سوی جامعه پزشکی با واکنش های متعددی روبه رو شد و همین 
نکته باعث شده مهران مدیری برای پرهیز از گرفتار شدن دوباره در دام 
حاشیه، متن های نگارش شده سری دوم را که ماجراهای آن در زندان 
می گذرد را علاوه بر ارائه به سازمان صداوسیما به سازمان زندان ها نیز 

ارسال کند و پس از تایید، کار فیلمبرداری را آغاز کند.

نرم افزارهای عکاسخانه و نقاشخانه 
»شکرستان« طراحی و عرضه شد

مدیر گروه برنامه نویسی نرم افزارهای »شکرستان« گفت: نرم افزار 
»نقاشخانه شکرستان« در سه نسخه آی او اس، اندروید و دسکتاپ 
و »عکاسخانه شکرستان« در دو نسخه آی اواس و اندروید طراحی و 
تولید شد. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی حوزه 
هنری استان تهران، محمدرضا موذن زاده، مدیر گروه برنامه نویس 
نرم افزارهای شکرس��تان، با اعلام این خبر گفت: ای��ن نرم افزارها 
جزو پیوست های فرهنگی مجموعه پویانمایی شکرستان هستند 
و شخصیت های جذاب و کلیدی شکرس��تانی در این نرم افزارها در 
اختیار مخاطب کودک و نوجوان قرار می گیرند تا با آنها از طریق تلفن 

همراه، تبلت یا رایانه شخصی تعامل و ارتباط برقرار کند.
وی اف��زود: در نرم اف��زار نقاش��خانه، ک��ودک می تواند ه��ر یک از 
شخصیت های شکرس��تان را به س��لیقه و ابتکار خود رنگ آمیزی 
و خروجی کار را در قالب یک عکس ذخیره کند یا در ش��بکه های 
اجتماعی یا از طریق ایمیل با دوس��تان خود به اش��تراک بگذارد. 
نرم افزار نقاشخانه رایگان و عکاسخانه در دو نسخه پیشرفته و ساده 
ارائه شده که نسخه ساده آن رایگان است و علاقه مندان می توانند 
 جهت دریافت ای��ن نرم افزارها به پای��گاه »کافه بازار« به نش��انی

 )app store(و یا فروشگاه نرم افزاری اپل www.cafebazaar.ir 
مراجعه کنند.

شهرام  شکیبا: سبد خبر

شاعر باید فارغ از جهان باشد که بتواند شعر شاد بگوید

مسوول گروه امانی اداره کل میراث فرهنگی اصفهان:

ریزش کاشی های مسجد امام)ره( اصفهان پایان می یابد
مدیرکل دفتر مطالعات وزارت ارشاد:

برخی نشریات دچار مرگ خاموش می شوند

  اینستالوژیِ/ سیدمجید حسینی/ آرما/ 19500
» اینستالوژی« پنجمین اثر سید مجید حسینی، استاد 
علوم سیاسی دانش��گاه تهران است. این کتاب شامل  
بیش از200 متن  اس��ت که از مجموعه نوشته هایی 
که حسینی طی سه سال گذشته در  اینستاگرام خود 
منتشر کرده انتخاب شده اند. در شرایطی که رویارویی 
اکثریت کاربران با تصاویر اینستاگرامی از نوع »دیدن« 
است نه »نگریس��تن«، وی رویه ای متفاوت در پیش 
گرفته است. او به تصاویر »نگاه« کرده و در پی معانی 
دیگری در پس آنچه دیده می ش��ود بوده است. برای 
حسینی تصویر بهانه ای است برای اندیشیدن پیرامون 
انسان و جهان. تلنگری اس��ت به ذهن  برای اکتشاف 
 و رسیدن به ش��ناختی نو.  از همین رو، اغلب متن ها 
بی نیاز از تصاویر خوانده می شوند و گاه حتی ارتباطی 
بین متن و تصویر دریافت نمی شود که البته این یک 
عیب نیس��ت. هر تصویر ذهن نویس��نده را به سمتی 
کشانیده و دس��ت به قلمش کرده تا از خاطراتش، از 
دغدغه هایش، از تجربه هایش و از دیدگاهش نسبت 
به موضوعات مختلف بنویس��د و از همین رو هر متن 
به شدت شخصی است.  سیب های زخمی سرخ توی 

حوض حیات دانش��کده هنرهای زیب��ا تنها در ذهن 
نویسنده به نمادی از زخم های روزگار تبدیل می شوند 
و این تخیل نویسنده است که ردپاهای روی برف را به 
دعوتی برای عبرت گرفت��ن از زندگی دیگران تبدیل 
می کند. اینس��تالوژی را نباید در یک نشست خواند 
که شاید کمی خسته کننده باشد. باید آن را دم دست 
گذاشت و در فرصتی که پیش می آید یکی، دو متن از 

آن را خواند و درباره آن اندیشید.

   دهلی ستاره بود/ مرتضی امیری اسفندقه/ 
شهرستان ادب/ 3500 تومان

کتاب »دهلی س��تاره بود« کمی بیش��تر از یک نگاه 
توریستی اس��ت. انگار مولف عمری را در هندوستان 
به س��ر برده و یا عمری را به هندوستان فکر کرده و با 
تجربه ای ذهنی دست به تالیف برده است. این روزها 
کمتر کتابی را می بینیم که مول��ف در موضوع غرق 
شده باش��د و در نهایت با صیدی چش��م گیر بیرون 
بیاید. برای مثال یکی از نمونه ه��ای موفق آن را با نام 
 »تات نش��ین های بلوک زه��را« اثر ج��لال آل احمد 
می بینیم. جلال از روش مستقیم مشاهده مشارکتی 

استفاده کرده است و موضوعات پیرامونش را در حیطه 
جامعه شناسی به قلم درآورده است. یا نمونه هایی در 
ادبیات خودمان دیده می شود که شاعران و نویسندگاه 
در حرم علی بن موسی الرضا اعتکاف می کنند و شروع 
به دیدن و همزمان خلق اثر می کنند.  باید قبول کرد 
که کتاب »دهلی ستاره بود« کمی بیشتر از یک نگاه 
توریستی است. انگار مولف عمری را در هندوستان به 
سر برده و یا عمری را به هندوستان فکر کرده است و با 
تجربه ای ذهنی دست تالیف برده است. »دهلی ستاره 
بود« شامل 21 شعر است و مرتضی امیری اسفندقه  
آن را در 58 صفحه و هشت صفحه پی نوشت تحویل 
انتشارات شهرستان ادب داده است. اسفندقه توانسته 
است با این کتاب نامزد جشنواره کتاب سال جمهوری 
اسلامی شود. پی نوشته ها در آخرین صفحات کتاب 
می توانند به خواننده هایی که هنوز به هندوستان قدم 
نگذاشته اند تقلب برس��انند و مخاطب را برای درک 
معانی بعضی از اصطلاحات آماده سازند. اصطلاحاتی 
که با زبان شاعرانه امیری اسفندقه معنا شده اند و گاهی 

خود شعر هستند:
ای کاش هندیان

با لحن انگلیسی
صحبت نداشتند

این لحن دیر جوش
با آن همه نگاه صمیمی

سنخیتی نداشت
آن هندیان که پاک

از لهجه شریف و شکوفای پارسی
آیینه داشتند

انگار آفتاب
در سینه داشتند

اعجاز پارسی
در چشم هایشان
برَ کرده بود سبز

چراغ سلام و صبح
هندیِ انگلیسی: آیینه بود و آه

هندی پارسی: دریا و عکس ماه)صفحه 25(

نوشته های نگریستنی و شعرهای توریستی

فاطمه گودرزی مطرح کرد؛

اعلام زمان برگزاری جشنواره »مادر«
معرفی برگزیدگان نخستین جشنواره ملی اسباب بازی

»فامیل دور« اول شد
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فاطمه گودرزی، دبیر نخستین جشنواره فیلم کوتاه و عکس 
»مادر« با اشاره به اینکه این جشنواره از 25 تا 29 مرداد ماه 
برگزار می ش��ود، عنوان کرد: این رویداد هن��ری تداخلی با 
جشنواره پروین اعتصامی ندارد. نشست رسانه ای نخستین 
جش��نواره فیلم و عکس »مادر« صبح دیروز 17 مردادماه با 
حضور فاطمه گودرزی دبیر جش��نواره، رویا تیموریان عضو 
ش��ورای سیاس��ت گذاری و میثم پویان فر مدیر اجرایی این 
جشنواره برگزار شد.گودرزی عنوان کرد: برگزاری جشنواره 
»مادر« با توجه به وسعت معنا و ارزش وجودی مادر برگزار 
می شود. پویان فر مدیر اجرایی جشنواره نیز گفت: در بخش 
مس��تند 23 فیلم، در بخش داس��تانی 38 فیل��م، در بخش 
فیلم های تجربی ش��ش اثر و در بخش انیمیش��ن 12 فیلم 
انتخاب شد که جمعا 83 فیلم در این جش��نواره به نمایش 
درخواهد آمد. فاطمه گ��ودرزی در ادامه صحبت های خود 
به معرفی هی��ات انتخ��اب و داوری در بخش ه��ای فیلم و 
عکس پرداخت و گفت: هیات انتخاب در بخش فیلم مهدی 
یارمحمدی، علی علایی، پریوش نظریه، ماهایا پتروس��یان 
و مرجان اش��رفی زاده بودند و همچنین پوران درخش��نده، 
محمد آفریده و رویا تیموریان در بخش داوری این جشنواره 
را همراهی کردند. وی اضافه کرد: در نظر داشتیم بزرگداشتی 

برای ژاله علو بگیریم، اما این هنرمند رادیو، تلویزیون و سینما 
گفت که به دلیل شرایط ویژه ای که دارد حدود 2 سال است 
که از خانه بیرون نیامده است. بنابراین شرایط مناسب برای 
حضور در جش��نواره را ندارد. از همین رو در حال بررس��ی 
گزینه های دیگر برای برگزاری بزرگداش��ت هس��تیم. دبیر 
این جشنواره با اشاره به تاریخ برگزاری این رویداد سینمایی 
گفت: جش��نواره از تاریخ 25 تا 29 مردادماه برگزار می شود 
و قرار اس��ت نمایش فیلم های کوتاه از ساعت 14 تا 22 شب 
روی پرده برود و طبق برنامه ریزی انجام شده فیلم های بلند 

سینمایی از ساعت 22 تا بامداد نمایش داده می شود.
فاطمه گودرزی در پایان در پاسخ به این سوال که برگزاری 
جشنواره فیلم »مادر« موازی کاری با جشنواره فیلم پروین 
اعتصامی است، گفت: در دنیا جشنواره های مختلفی برگزار 
می شود و هیچ کس به تعدد جشنواره ها معترض نیست جز 
ایران. اما من معتقدم برگزاری جش��نواره های متعدد خوب 
اس��ت ضمن اینکه جش��نواره فیلم »مادر« م��وازی کاری با 
جشنواره فیلم پروین اعتصامی نیست. این جشنواره به طور 
ویژه مقام مادر را مطرح می کند، اما جشنواره پروین اعتصامی 
درباره زن است؛ بنابراین اعتقادی به ادغام این دو جشنواره 

با یکدیگر ندارم.

نخستین جشنواره ملی اسباب بازی، برگزیدگان خود را شناخت و 
»فامیل دور« برترین عروسک شد و از حوزه هنری به خاطر تولید 
»شکرستان« تقدیر به عمل آمد.به گزارش مهر، به نقل از اداره کل 
روابط عمومی و امور بین الملل کانون پ��رورش فکری کودکان و 
نوجوانان، عصر جمعه 1۶ مرداد در مراسمی که با حضورمدیرعامل 
کانون و یکی از مس��وولان معاون��ت علمی و فن آوری ریاس��ت 
جمهوری و برخی نمایندگان مجلس شورای اسلامی برگزار شد، 
نزدیک به ۶0 جایزه در بخش های اصلی و جنبی این جشنواره به 
فعالان، طراحان، تولیدکنندگان و واردکنندگان این حوزه اهدا شد 

تا پنج  روز فعالیت این جشنواره و نمایشگاه کار خود را پایان دهد.
بر اساس رای داوران این جشنواره، که در این مراسم قرائت شد، در 
گروه فرهنگی و هنری رتبه  اول، تندیس جشنواره، لوح تقدیر، پنج 
هزار هولوگرام و جایزه 10 میلیون ریالی به  ایرج طهماسب و حمید 

جبلی برای تولید عروسک های فامیل دور و... اهدا شد.
در این بخش و در رتبه  دوم، لوح تقدیر، سه هزار هولوگرام و جایزه  
هفت میلیون و 500هزار ریالی اهدا شد به سمیه ناصری، حفیظه 
منعی، شهره بهرامی و مهتاب کامیاب برای تولید عروسک های 
منو بدوز: بال ناز و جوجو، شیرجان، فیل کوچولو  و خال خالی، و 
رتبه  سوم هم با دریافت لوح تقدیر، 2 هزار هولوگرام و جایزه  پنج 
میلیون ریالی به شرکت جم ویژن راه نیک برای تولید عروسک های 

پولیشی و نمایشی مدرسه  موش ها رسید.
در گروه اسباب بازی های فکری، از سه برگزیده تقدیر شد: شرکت  
سرگرمی های میلاد قائم ابتکار برای بازی با مربع و مکعب، سلمان 
داداشی برای معماهای چوب کبریتی و شرکت طلوع آفتاب کمال 
برای بازی سگِ هوش. این برگزیدگان لوح تقدیر و 2 هزار هولوگرام 

دریافت کردند.
اما رتبه  اول این بخش در قالب تندیس جشنواره، لوح تقدیر، پنج 
هزار هولوگرام و جایزه  10 میلیون ریالی اهدا شد به شرکت کیان 
بسپار برای تولید بازی هایی مانند آب نبات، برج، هورا و چارچین؛ 
در همین حال، رتب��ه ی دوم نیز  ضم��ن دریافت ل��وح تقدیر و  

س��ه هزار هولوگ��رام و جایزه  هفت 
میلی��ون و 500 ه��زار ریالی 

ب��ه ش��رکت مدیریت 
ارتباطات عارف برای 
تولید جورچین های 
معماری ایرانی مانند 
عالی قاپ��و، حافظیه و 

کلیس��ای وانک 
رسید.

2 کتاب خواندنی برای آغاز هفته
اکرم ادیبی

گروه فرهنگ



اردیبهشت سال 90 س��رانجام پس از یک سال 
رفت و آمد و چان��ه زنی مس��وولان راهنمایی و 
رانندگی با نمایندگان مجلس بر سر تصویب قانون 
جدید جرایم رانندگی، با ابلاغ رسمی این قانون 
از سوی دولت انتظارها پایان یافت و اجرای قانون 
جدید جرایم رانندگی از دهم اردیبهش��ت 90به طور 
رسمی در کشور کلید خورد تا قانون مصوب سال 53 که 
40 سال بدون کمترین تغییری در کشور اجرا می شد 

برای همیشه به فراموشی سپرده شود.
براساس  این قانون،  نرخ جرایم رانندگی در کشور باید 
هر سه س��ال یکبار مطابق نرخ تورم مورد بازنگری قرار 

 بگیرد. به همین دلیل در اس��فند س��ال 1392 پیشنهاد 
نرخ های جدید پس از تایید در وزارت کشور به هیات دولت 
ارس��ال ش��د که هنوز به دلایلی تایید و ابلاغ نشده است. 
مطابق قانون بودجه س��ال جاری، بخش��ی از درآمدهای 
دولت در قالب جرایم و خس��ارات تامین می ش��ود که در 
مجموع رقمی بالغ بر 4679 میلی��ارد تومان از درآمد 
منابع عمومی را تشکیل می دهد که نسبت به مجموع 
2022 میلیارد تومانی س��ال گذش��ته، بیش از 2000 
میلیارد تومان افزایش دارد.در این بخش، درآمد ناشی 
از جرایم رانندگی با رشد 400 میلیارد تومانی نسبت به 
مصوب س��ال جاری از 1620 میلیارد تومان به 2200 

 میلیارد تومان افزایش یافته که می تواند احتمال افزایش 
نرخ جرایم رانندگی در سال 1394 را تقویت کند.

  از فرهنگ سازی تا رشد جرایم
مطابق آمار اعلام شده توسط ناجا با وجود افزایش 21 
درصدی تعداد وس��ایل نقلیه موت��وری و 20 درصدی 
ص��دور گواهینامه طی س��ال ه��ای 89 ت��ا پایان 92 
در کش��ور، اما میزان تخلف��ات رانندگی در س��ال 91 
نس��بت به س��ال 90 حدود 17 درصد کاهش داش��ته 
اس��ت، ضمن این که از س��ال 89 تا پایان سال 92 هر 
س��ال،کاهش 6 درص��دی تصادف��ات منج��ر به فوت 

اتفاق افتاده اس��ت. طرفداران افزایش جرایم رانندگی 
معتقدند که این اتفاقات ناشی از بهبود فرهنگ رانندگی 
 و قانونمن��دی رانندگان ب��وده که افزای��ش جریمه ها 
به عنوان یک��ی از عوامل تاثیرگذار را نم��ی توان در آن 

نادیده گرفت. 
 با این وجود فرمان��ده انتظامی اس��تان اصفهان اعلام 
می کند که » رعای��ت مقررات راهنمای��ی و رانندگی 
در مرکز استان خوب نیس��ت و در این زمینه همکاری 
مردم، ضروری است.«  به گفته سردار آقاخانی،  در سال 
گذشته ماموران این فرماندهی موفق شده اند با بیش از 
6هزارو818مورد س��رعت غیرمجاز، 4هزارو880مورد 
عبور از چراغ قرمز، 3هزارو624 مورد حرکت درخلاف 
جهت و عبور از محل خط��وط عابر پی��اده و دودزایی 
خودروها برخورد کنند که رشد 6تا21درصدی داشته 
 اس��ت.این رش��د در عین حال که می توان��د حاکی از 
فعالیت ماموران پلیس باشد، نشانه افرایش قانون گریزی 

نیز است.
 دبیر شورای عالی هماهنگی ترافیک شهرهای کشور 
از پیش��نهاد افزایش دو برابری ن��رخ جرایم رانندگی و 
ارسال آن به دولت خبرداده که بیشترین نرخ جریمه به 
میزان400هزار تومان به جرایم حادثه س��از اختصاص 
دارد. در مقایس��ه رفتارهای فعل��ی ترافیکی رانندگان 
نسبت به 4سال گذشته، می توان گفت فرهنگ رانندگی 
صحیح و اطاعت از قانون، هنوز در میان عابران پیاده و 
رانندگان نهادینه نشده است. افزایش جرایم رانندگی هر 
چند می تواند اندکی تاثیرگذار باشد، اما به تنهایی کاری 

از پیش نخواهد برد.
جریمه هاي رانندگي، یکي از اصول س��ه گانه مدیریت 
ترافیک اس��ت که به منظور برقراري نظم و انضباط در 
عبور و مرور و مجازات رانن��دگان متخلف و جلوگیري 
از تکرار تخلفات مورد اس��تفاده قرار مي گیرد. بنابراین 
نمی توان انتظارداشت که تنها با افزایش مبالغ جریمه ها 
تخلف��ات رانندگي در س��طح جامعه کاه��ش یابد. در 
کشورهاي توس��عه یافته، پس از ارتکاب تخلف و ابلاغ 

جریمه به فرد خاطی، سوء پیشینه اي در سوابق رانندگي 
او در نظر گرفته مي شود که محرومیت هاي اجتماعي 

براي ش��خص به دنب��ال دارد. به عنوان 
مثال شخص متخلف به راحتي در اداره 
یا س��ازماني اس��تخدام نخواهد شد و یا 
شخص متخلف ش��اغل، جایگاه و رتبه 
خود را در محل کار از دست مي دهد و یا 

از حقوق وي کاسته مي شود.
بنابراین می توان گفت اعمال جریمه هاي 
رانندگي با مبالغ مناس��ب و ابلاغ توام با 
سرعت و قاطعیت آن به رانندگان متخلف 
ب��ه هم��راه محرومیت ه��اي اجتماعي 
و حقوق��ي ب��راي ش��خص متخل��ف، 
بهترین راهکاری اس��ت که م��ی تواند از 
می��زان جرایم بکاهد. البت��ه نباید از نظر 
 دور داش��ت ک��ه اس��تاندارد خودروها و 
جاده ها  به همراه آموزش مستمر و مناسب 
به راننده ها نیز باید پیگیری و اعمال شود 

تا بتوان به نتیجه نهایی خوش بین بود.

  رانندگان برتر اصفهان تشویق می شوند
در اصفهان برای نخستین بار، حمایت و تشویق اجتماعی 
به کمک کاهش تخلفات رانندگان آمده اس��ت. پلیس 
راهنمایي و رانندگي استان اصفهان به منظور تشویق 
 رانندگان به سمت قانونمندي بیش��تر اقدام به توزیع 
برگه هاي تش��ویق نامه بین رانندگان قانونمند کرده 
است. به گفته رییس پلیس راهنمایی و رانندگی استان، 
رانندگان قانونمندي که تاکنون مورداعمال قانون قرار 
نگرفتند تشویق خواهند شد که این امر باعث افزایش 
انگیزه در بین رانندگان ب��راي رعایت قوانین و مقررات 
 رانندگي خواهد ش��د. از این افراد در هفته ناجا تقدیر 
می شود.  در این طرح که تا بیستم ش��هریور ماه ادامه 
دارد، ماموران پلیس راهور و راه در مرکز استان و همچین 
محورهاي مواصلاتي،  به رانندگاني که قوانین را رعایت 

 و به توصیه ه��اي پلیس عمل ک��رده و مرتکب  تخلف 
حادثه ساز نشده اند، یک برگ تشویق نامه اهدا می شود. 
 س��رهنگ غلامي، طرح مذکور را یکي 
 از طرح ه��اي بس��یار موث��ر در زمینه 
فرهنگ س��ازي رعایت قانون و مقررات 
در جامعه قلمداد می کند  و معتقد است 
که با اجرای طرح یاد ش��ده، پلیس فقط 
 به دنبال توقیف و جریمه نیست و سعي 
مي کند ت��ا با  آم��وزش، آگاه س��ازي و 
فرهنگ س��ازي نظم و انضباط ترافیکي 

را در جامعه ایجادکند.

  جدول ناقص تخلفات
هم اکنون براساس قانون جدول جرایم 
رانندگی 171 کد برای تخلفات رانندگی 
در نظر گرفته ش��ده که هرک��دام از آنها 
جریمه خ��اص خ��ود را دارد، اما برخی 
حرکات و رفتارها در رانندگی هستند که 
رانندگان هنگام انجام آن علاوه بر به هم 
زدن نظم ترافیکی شهر، تصادف یا حادثه ای را نیز رقم 
می زنند. این تخلفات در جدول جرایم رانندگی وجود 
نداشته و  جریمه ای برای ارتکاب آنها در نظر گرفته نشده 
است. جریمه عابران پیاده متخلف، از این جمله است که 
به دلیل نبود سازوکار مناسب برای اعمال قانون، هنوز 
اجرایی نش��ده اس��ت. همچنین رعایت نکردن فاصله 
طولی و رانندگی بین خطوط از جمله مواردی اس��ت 
که پیشنهاد ش��ده در جدول نرخ های جدید تخلفات 
رانندگی گنجانده شود. در جدول تغییرات قانون جدید 
راهنمایی و رانندگی، تنها جریمه اجتماعی که توانست 
تا حدودی از می��زان تخلفات بکاه��د، در نظر گرفتن 
نمره منفی برای رانندگان متخلف بود. در واقع نمرات 
 منفی نوعی محرومیت اجتماعی را برای رانندگانی رقم 
 می زند که تصور می کنند با پرداخت جریمه پرونده شان

 بسته می شود.

آدم ها از آواز خواندن زیر باران،ترانه ها می سازند، اما در زندگی واقعی وقتی 
 خیس می ش��وند غر می زنند. مردم از تماش��ای ماجراهای ایندیانا جونز و 
رنج ها و مرارت هایی که در گذر از غار پر از مار و عنکبوت متحمل می شود 

لذت می برند.
اما وقتی سیستم خنک کننده دفترشان خراب می شود خونشان به جوش  

می آید . شاید اگر این همه ماجراجویی را در سینما و تلویزیون وسینما نمی دیدیم 

در زندگی واقعی بیش��تر به دنبال ماجرا و تحرک می گشتیم. انسان امروز ارزشی 
بیش از اندازه برای راحتی و آس��ایش قائل شده اس��ت. بخش اعظم استرس ها و 
نگرانی های ما  ناشی از همین اعتیاد ما به آسایش و راحت طلبی است . برنامه پرواز 

هواپیما همیشه باید دقیق باشد.
حمل بار باید همیشه آس��ان انجام پذیرد. ارس��ال حواله های بانکی باید راحت و 
بدون تشریفات باشد. راحتی بیش از اندازه کسالت به بار می آورد .انباشتن مغز به 

این بایدها و نبایدها به بی تحرکی مغز می انجامد. هرچه کمتر برای نوع زیس��تن 
و احساسات خود قانون وضع کنید، راحت تر می توانید در مقابل اتفاقات واکنش 
 نش��ان دهید .همه ما در زندگی با ناملایماتی روبرو می ش��ویم، م��ورد انتقاد قرار 

می گیریم، طرد می شویم،خسته و بی پول می شویم.
 وقتی روزهای بد از راه می رسند آنها را به عنوان بخشی از فرایند زندگی بپذیرید. 
هرچه باشد زندگی تنوع هم می خواهد. نکته دیگر اینکه کارایی شهامت بیشتر از 

هوش است و این بعضی ها را آزار می دهد. فرد می گوید من بسیار باهوش هستم . 
دو مدرک دانشگاهی دارم و نمی توانم باور کنم آدم های کم هوش تر از من ، شغل 
ها و درآمدهای بیشتر از من داشته باشند. این را به عنوان یک اصل بپذیرید: پاداش 
ها همیشه نصیب کسانی می شوند که یا شهرت خود را به مخاطره انداخته اند،یا پول 

خود را یا هر دو را.  
  برگرفته از کتاب آخرین راز شاد زیستن از اندر متیوس
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آسایش در قالب یک خدمتگزار پیش می آید 
اما و اگرهای شهامت

متخلفان منتظر افزایش قیمت باشند

بی اعتباری قبض جرایم رانندگی با رشد تورم
 پلیس راهنمایي 
و رانندگي استان 

اصفهان به 
منظور تشویق 

رانندگان به 
سمت قانونمندي 
بیشتر اقدام به 
توزیع برگه هاي 
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قانونمند کرده 

است

ری
جعف

ره 
طاه

ای
ره 

زوا
ی 

لیل

اردیبهشت سال 90 س��رانجام پس از یک سال 
رفت و آمد و چان��ه زنی مس��وولان راهنمایی و 
رانندگی با نمایندگان مجلس بر سر تصویب قانون 
جدید جرایم رانندگی، با ابلاغ رسمی این قانون 
از سوی دولت انتظارها پایان یافت و اجرای قانون 
جدید جرایم رانندگی از دهم اردیبهش��ت 90به طور 
رسمی در کشور کلید خورد تا قانون مصوب سال 53 که 
40 سال بدون کمترین تغییری در کشور اجرا می شد 

برای همیشه به فراموشی سپرده شود.
براساس  این قانون،  نرخ جرایم رانندگی در کشور باید 
هر سه س��ال یکبار مطابق نرخ تورم مورد بازنگری قرار 

بگیرد. به همین دلیل در اسفند سال 1392 پیشنهاد نرخ 
های جدید پس از تایید در وزارت کشور به هیات دولت 
ارسال شد که هنوز به دلایلی تایید و ابلاغ نشده است. 
مطابق قانون بودجه سال جاری، بخشی از درآمدهای 
دولت در قالب جرایم و خسارات تامین می شود که در 
مجموع رقمی بالغ بر 4679 میلیارد تومان از درآمد منابع 
عمومی را تشکیل می دهد که نسبت به مجموع 2022 
میلیارد تومانی سال گذش��ته، بیش از 2000 میلیارد 
تومان افزایش دارد.در این بخش، درآمد ناشی از جرایم 
رانندگی با رشد 400 میلیارد تومانی نسبت به مصوب 
س��ال جاری از 1620 میلیارد تومان به 2200 میلیارد 

تومان افزایش یافته که می توان��د احتمال افزایش نرخ 
جرایم رانندگی در سال 1394 را تقویت کند.

  از فرهنگسازی تا رشد جرایم
مطابق آمار اعلام شده توسط ناجا با وجود افزایش 21 
درصدی تعداد وس��ایل نقلیه موت��وری و 20 درصدی 
ص��دور گواهینامه طی س��ال ه��ای 89 ت��ا پایان 92 
در کش��ور، اما میزان تخلف��ات رانندگی در س��ال 91 
نس��بت به س��ال 90 حدود 17 درصد کاهش داش��ته 
اس��ت، ضمن این که از س��ال 89 تا پایان سال 92 هر 
س��ال،کاهش 6 درص��دی تصادف��ات منج��ر به فوت 

اتفاق افتاده اس��ت. طرفداران افزایش جرایم رانندگی 
معتقدند که این اتفاقات ناشی از بهبود فرهنگ رانندگی 
 و قانونمن��دی رانندگان ب��وده که افزای��ش جریمه ها 
به عنوان یک��ی از عوامل تاثیرگذار را نم��ی توان در آن 

نادیده گرفت. 
با این وجود فرمانده انتظامی استان اصفهان اعلام می 
کند که » رعایت مقررات راهنمایی و رانندگی در مرکز 
اس��تان خوب نیس��ت و در این زمینه همکاری مردم، 
ضروری اس��ت.«  به گفته س��ردار آقاخانی،  در س��ال 
گذش��ته ماموران این فرماندهی موفق شده اند با بیش 
از 6هزارو818مورد سرعت غیرمجاز، 4هزارو880مورد 
عبور از چراغ قرمز، 3هزارو624 مورد حرکت درخلاف 
جهت و عبور از محل خط��وط عابر پی��اده و دودزایی 
خودروها برخورد کنند که رشد 6تا21درصدی داشته 
اس��ت.این رش��د در عین حال که می توان��د حاکی از 
فعالی��ت ماموران پلیس باش��د، نش��انه افرایش قانون 

گریزی نیز است.
 دبیر شورای عالی هماهنگی ترافیک شهرهای کشور 
از پیش��نهاد افزایش دو برابری ن��رخ جرایم رانندگی و 
ارسال آن به دولت خبرداده که بیشترین نرخ جریمه به 
میزان400هزار تومان به جرایم حادثه س��از اختصاص 
دارد. در مقایس��ه رفتارهای فعل��ی ترافیکی رانندگان 
نسبت به 4سال گذشته، می توان گفت فرهنگ رانندگی 
صحیح و اطاعت از قانون، هنوز در میان عابران پیاده و 
رانندگان نهادینه نشده است. افزایش جرایم رانندگی هر 
چند می تواند اندکی تاثیرگذار باشد، اما به تنهایی کاری 

از پیش نخواهد برد.
جریمه هاي رانندگي، یکي از اصول س��ه گانه مدیریت 
ترافیک اس��ت که به منظور برقراري نظم و انضباط در 
عبور و مرور و مجازات رانن��دگان متخلف و جلوگیري 
از تکرار تخلفات مورد اس��تفاده قرار مي گیرد. بنابراین 
نمی توان انتظارداشت که تنها با افزایش مبالغ جریمه ها 
تخلف��ات رانندگي در س��طح جامعه کاه��ش یابد. در 
کشورهاي توس��عه یافته، پس از ارتکاب تخلف و ابلاغ 

جریمه به فرد خاطی، سوء پیشینه اي در سوابق رانندگي 
او در نظر گرفته مي شود که محرومیت هاي اجتماعي 

براي ش��خص به دنب��ال دارد. به عنوان 
مثال شخص متخلف به راحتي در اداره 
یا س��ازماني اس��تخدام نخواهد شد و یا 
شخص متخلف ش��اغل، جایگاه و رتبه 
خود را در محل کار از دست مي دهد و یا 

از حقوق وي کاسته مي شود.
بنابراین می توان گفت اعمال جریمه هاي 
رانندگي با مبالغ مناس��ب و ابلاغ توام با 
سرعت و قاطعیت آن به رانندگان متخلف 
به هم��راه محرومیت ه��اي اجتماعي و 
حقوقي براي ش��خص متخلف، بهترین 
راهکاری اس��ت که می توان��د از میزان 
جرایم بکاهد. البته نباید از نظر دور داشت 
که اس��تاندارد خودروها و ج��اده ها  به 
همراه آموزش مستمر و مناسب به راننده 
ها نیز باید پیگیری و اعمال شود تا بتوان 

به نتیجه نهایی خوشبین بود.

  رانندگان برتر اصفهان تشویق می شوند
در اصفهان برای نخستین بار، حمایت و تشویق اجتماعی 
به کمک کاهش تخلفات رانندگان آمده اس��ت. پلیس 
راهنمایي و رانندگي استان اصفهان به منظور تشویق 
رانندگان به سمت قانونمندي بیشتر اقدام به توزیع برگه 
هاي تشویق نامه بین رانندگان قانونمند کرده است. به 
گفته رییس پلیس راهنمایی و رانندگی استان، رانندگان 
قانونمندي که تاکنون مورداعمال قانون قرار نگرفتند 
تشویق خواهند شد که این امر باعث افزایش انگیزه در 
بین رانندگان براي رعایت قوانی��ن و مقررات رانندگي 
خواهد شد. از این افراد در هفته ناجا تقدیر می شود.  در 
این طرح که تا بیستم شهریور ماه ادامه دارد، ماموران 
پلیس راهور و راه در مرکز استان و همچین محورهاي 
مواصلاتي،  به رانندگاني که قوانین را رعایت و به توصیه 

هاي پلیس عمل کرده و مرتکب  تخلف حادثه ساز نشده 
اند، یک برگ تشویق نامه اهدا می شود. 

 سرهنگ غلامي، طرح مذکور را یکي از 
طرح هاي بسیار موثر در زمینه فرهنگ 
سازي رعایت قانون و مقررات در جامعه 
قلمداد می کن��د  و معتقد اس��ت که با 
اجرای طرح یاد ش��ده، پلی��س فقط به 
دنبال توقیف و جریمه نیست و سعي مي 
کند تا با  آموزش، آگاه سازي و فرهنگ 
س��ازي نظم و انضب��اط ترافیک��ي را در 

جامعه ایجادکند.

  جدول ناقص تخلفات
هم اکنون براساس قانون جدول جرایم 
رانندگی 171 کد برای تخلفات رانندگی 
در نظر گرفته ش��ده که هرک��دام از آنها 
جریمه خ��اص خ��ود را دارد، اما برخی 
حرکات و رفتارها در رانندگی هستند که 
رانندگان هنگام انجام آن علاوه بر به هم 
زدن نظم ترافیکی شهر، تصادف یا حادثه ای را نیز رقم 
می زنند. این تخلفات در جدول جرایم رانندگی وجود 
نداشته و  جریمه ای برای ارتکاب آنها در نظر گرفته نشده 
است. جریمه عابران پیاده متخلف، از این جمله است که 
به دلیل نبود سازوکار مناسب برای اعمال قانون، هنوز 
اجرایی نش��ده اس��ت. همچنین رعایت نکردن فاصله 
طولی و رانندگی بین خطوط از جمله مواردی اس��ت 
که پیشنهاد ش��ده در جدول نرخ های جدید تخلفات 
رانندگی گنجانده شود. در جدول تغییرات قانون جدید 
راهنمایی و رانندگی، تنها جریمه اجتماعی که توانست 
تا حدودی از میزان تخلفات بکاهد، در نظر گرفتن نمره 
منفی برای رانندگان متخلف بود. در واقع نمرات منفی 
نوعی محرومیت اجتماعی را ب��رای رانندگانی رقم می 
 زند که تصور می کنند با پرداخت جریمه پرونده شان

 بسته می شود.

آدم ها از آواز خواندن زیر باران،ترانه ها می سازند، اما در زندگی واقعی وقتی 
 خیس می ش��وند غر می زنند. مردم از تماش��ای ماجراهای ایندیانا جونز و 
رنج ها و مرارت هایی که در گذر از غار پر از مار و عنکبوت متحمل می شود 

لذت می برند.
 اما وقتی سیستم خنک کننده دفترشان خراب می شود خونشان به جوش 
می آید . شاید اگر این همه ماجراجویی را در سینما و تلویزیون وسینما نمی دیدیم 

در زندگی واقعی بیشتر به دنبال ماجرا و تحرک می گشتیم. انسان امروز ارزشی 
بیش از اندازه برای راحتی و آس��ایش قائل شده اس��ت. بخش اعظم استرس ها و 
نگرانی های ما  ناشی از همین اعتیاد ما به آسایش و راحت طلبی است . برنامه پرواز 

هواپیما همیشه باید دقیق باشد.
حمل بار باید همیشه آس��ان انجام پذیرد. ارس��ال حواله های بانکی باید راحت و 
بدون تشریفات باشد. راحتی بیش از اندازه کسالت به بار می آورد .انباشتن مغز به 

این بایدها و نبایدها به بی تحرکی مغز می انجامد. هرچه کمتر برای نوع زیس��تن 
و احساسات خود قانون وضع کنید، راحت تر می توانید در مقابل اتفاقات واکنش 
 نش��ان دهید .همه ما در زندگی با ناملایماتی روبرو می ش��ویم، مورد انتقاد قرار 

می گیریم، طرد می شویم،خسته و بی پول می شویم.
 وقتی روزهای بد از راه می رسند آنها را به عنوان بخشی از فرایند زندگی بپذیرید. 
هرچه باشد زندگی تنوع هم می خواهد. نکته دیگر اینکه کارایی شهامت بیشتر از 

هوش است و این بعضی ها را آزار می دهد. فرد می گوید من بسیار باهوش هستم 
. دو مدرک دانش��گاهی دارم و نمی توانم باور کنم آدم های ک��م هوش تر از من ، 
شغل ها و درآمدهای بیشتر از من داشته باشند. این را به عنوان یک اصل بپذیرید: 
پاداش ها همیشه نصیب کسانی می شوند که یا شهرت خود را به مخاطره انداخته اند،یا 

پول خود را یا هر دو را.  
  برگرفته از کتاب آخرین راز شاد زیستن از اندر متیوس
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آسایش در قالب یک خدمتگزار پیش می آید 
اما و اگرهای شهامت

متخلفان منتظر افزایش قیمت باشند

بی اعتباری قبض جرایم رانندگی با رشد تورم
 پلیس راهنمایي 
و رانندگي استان 

اصفهان به 
منظور تشویق 

رانندگان به 
سمت قانونمندي 
بیشتر اقدام به 
توزیع برگه هاي 

تشویق نامه 
بین رانندگان 
قانونمند کرده 
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آگهی مناقصه 

اطلاعیه منطقه دو شهرداری اصفهان 

آگهی مناقصه عمومی)نوبت اول( 

اطلاعیه منطقه دو شهرداری اصفهان 

علی اصغر حاج حیدری - شهردار خمینی شهر

روابط عمومی منطقه 2 شهرداری اصفهان

حسین امیری - شهردار شاهین شهر 

روابط عمومی منطقه 2 شهرداری اصفهان

نظر به اینکه قسمتی از عرصه و اعیانی تجاری یک باب گاراژ به پلاک ثبتی 452/8 بخش 16 
ثبت اصفهان به کدنوسازی 11-102449 که به صورت قولنامه عادی در تصرف آقایان حسن 
اکبری و عباس�علی کریمی و ش�رکاء واقع در خیابان امام خمینی، نبش کوچه صنعت که در 
مسیر طرح عمرانی خیابان امام خمینی قرار دارد و علیرغم شرکت نامبردگان در جلسات 
کمیسیون معوض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح 
و برابر تبصره 4 ماده واحده قانون  نحوه تقویم ابنیه و املاک و اراضی مورد نیاز شهرداری 
مص�وب 28 آبان 1370 بدینوس�یله به نامبردگان و کلیه مدعی�ان احتمالی ابلاغ می گردد 
حداکثر ظرف مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به 
عنوان معتمد و 5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه دو واقع در 

خیابان شهیدان غربی اقدام نمایند. 
لازم به ذکر اس�ت که کارشناس�ان می بایس�ت جزء کارشناس�ان رس�می دادگستری و 
متخصص در رش�ته راه و س�اختمان بوده و در مهلت قانونی تعیین ش�ده معرفی گردند. 

بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

اعتبارموضوعردیف

1
خرید، حمل و نصب و نگهداری شش دستگاه پله 

برقی پل عابر پیاده عطار با عرض 80 سانتیمتر
7/800/000/000 ریال 

2
عملیات اجرایی تکمیل زیرسازی و آسفالت معابر 

اصلی سایت اداری
7/100/000/000 ریال 

نظ�ر به اینکه قس�متی از عرص�ه و اعیانی دو باب تج�اری به پلاک ثبت�ی 452/8 بخش 16 
ثبت اصفهان به کدنوسازی 5-102531 که به صورت قولنامه عادی در تصرف آقای حسن 
س�لیمانی دهنوی و ش�رکاء واقع در خیابان امام خمینی، نبش کوچه باباطاهر که در مس�یر 
طرح عمرانی خیابان امام خمینی قرار دارد و علیرغم شرکت نامبرده در جلسات کمیسیون 
مع�وض تاکنون توافق قطعی حاصل نگردیده لذا با توجه به ض�رورت اجرای طرح و برابر 
تبصره 4 ماده واحده قانون  نحوه تقویم ابنیه و املاک و اراضی مورد نیاز شهرداری مصوب 
28 آبان 1370 بدینوسیله به نامبرده و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف 
مدت یکماه از تاریخ نشر این آگهی نسبت به معرفی یک نفر کارشناس به عنوان معتمد و 
5 نفر کارشناس به عنوان مرضی الطرفین به شهرداری منطقه دو واقع در خیابان شهیدان 

غربی اقدام نمایند. 
لازم به ذکر اس�ت که کارشناس�ان می بایس�ت جزء کارشناس�ان رس�می دادگستری و 
متخصص در رش�ته راه و س�اختمان بوده و در مهلت قانونی تعیین ش�ده معرفی گردند. 

بدیهی است در صورت عدم معرفی کارشناسان برابر مقررات اقدام خواهد شد.

ش�هرداری شاهین شهر به استناد مجوز ش�ماره 5273/ش مورخ 94/1/20 شورای محترم 
اسلامی شهر در نظر دارد عملیات ذیل را از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید. 

متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات بیشتر و اخذ اوراق مناقصه  در ساعات اداری به 
واحد عمران شهرداری مراجعه و پیشنهاد خود را حداکثر تا آخر وقت اداری روز چهار شنبه 

مورخ 94/6/11 به دبیرخانه شهرداری تحویل نمایند. 
شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهاد ها مختار است

)چاپ دوم( 

شهرداری خمینی شهر در نظر دارد نسبت به انجام مناقصه با مشخصات زیر از طریق آگهی اقدام نماید: 

موضوع مناقصه: 
 تهیه،  حمل و پخش آسفالت معابر سطح 

شهر 
 مبلغ اولیه اعتبار: 5/000/000/000 ریال 

 مبلغ سپرده شرکت در مناقصه:
 250/000/000 ریال 

 محل تامین اعتبارات: اعتبارات شهرداری 
 مهلت ارایه پیشنهادهای مناقصه ها: 

پایان وقت اداری روز دوشنبه 
مورخ 94/6/2

 محل دریافت اس�ناد: امور قراردادهای 

شهرداری مرکزی خمینی شهر 
دبیرخان�ه  پیش�نهادات:  ارای�ه  مح�ل   

شهرداری مرکزی خمینی شهر 
 تاریخ بازگشایی پیشنهادات:

 س�اعت 11 صب�ح روز س�ه ش�نبه م�ورخ 
94/6/3

 مدت اعتبار پیشنهادها:
 روز چهارشنبه 94/6/14

 اصلاح، جایگزینی و پس گرفتن پیشنهادها 
 در زم�ان و م�ح�ل ت��سل�یم پیش�نهادها 

انجام نمی شود. 



ایرج ندیمی، با اشاره به قانون رفع موانع تولید، اظهار داشت: به گفته مسوولان دولتی 
بیش از 60 درصد مشکل واحدها ی تولیدی تامین نقدینگی است که شامل سرمایه 
در گردش، معوق��ات بانکی،  تامین قطعات و مواد اولیه می ش��ود. عضو کمیس��یون 
اقتصادی مجلس با اشاره به چند کارکرد قانون رفع موانع تولید تصریح کرد: پرداخت 
بدهی دولت به بانک ها و پیمان��کاران از طریق تهاتر و ایج��اد فرصت های اقتصادی 
تعریف ش��ده و همچنین بانک ها نیز می توانند برای افزایش سرمایه از طریق فروش 

اموال مازاد اقدام کنند. 

این نماینده مجلس با بیان اینکه باید در ش��رایط کنونی سرعت بیشتری به کارهای 
اقتصادی بدهیم تا موجب نگرانی و خروج سرمایه نش��ود، یادآور شد: یکی از کارها 
می تواند جذاب کردن بازار سرمایه گذاری و جذب نقدینگی سرگردان در کنار تضمین 
دولت برای انجام فعالیت های اقتصادی باشد، به گونه ای که نگرانی از واردات و قاچاق 
آن کالاها وجود نداشته باشد. ندیمی مشکل عمده تولید را شرایط اقتصادی و سیاسی 
دانس��ت و خاطرنش��ان کرد: نباید مدیران بخش تولید ناکارآمد خوانده شوند، بلکه 

می توان برای شکوفایی این بخش به تولید امید داد.

صفدر پیرمرادی با بیان اینکه س��ال گذش��ته 50 تا 60 هزار تن مرغ گوشتی صادر 
 ش��د افزود: باتوجه به تولید حدود 3 میلیون تن مرغ گوشتی در کشور و مازاد تولید 
یک میلیون و 200 هزار تنی ، صادرات این میزان رقم بالایی نیست، هرچند مشکلات 
منطقه ای و تحریم ها علت کاهش صادرات مرغ گوش��تی بود ک��ه  امیدواریم با لغو 

تحریم ها ، صادرات ما افزایش یابد.
 وی با اعتقاد به اینکه صنعت مرغداری دین خود را متناس��ب با اقتصاد مقاومتی ادا 
کرده و نباید تولیداتش را با زیان بفروشد، گفت: برای اینکه تولید کننده زیان نبیند 

باید گوش��ت مرغ به قیمت هرکیلو 7000 تا 7500 تومان به دس��ت مصرف کننده 
برسد. پیرمرادی افزود: قیمت تمام شده تولید هرکیلو مرغ زنده 4800 تومان است 
که در برخی موارد کیلویی 3200 تا 3500 تومان فروخته ش��د که مابه التفاوت آن 

زیان تولید کننده است. 
وی ابراز امیدواری کرد، دولت ترتیب��ی اتخاذ کند تا تولیدکنندگان مرغ گوش��تی 
 زیان نبینند؛ چراک��ه در ص��ورت ادامه این رون��د چرخه این صنعت ب��ه طور کلی 

متوقف می شود.

بررسی موانع تولید با حضور ۲ وزیر و رییس کل بانک مرکزی

شرایط اقتصادی برای بخش خصوصی هموار نیست
نایب رییس انجمن تولیدکنندگان خوراک دام و طیور:

مرغ زیر ۷۰۰۰ تومان ضرر است
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توسعه، طبقه متوسط همیشه به عنوان موتور 
توسعه اقتصادی یک کشور معرفی می شود و 
توصیه اغلب سیاس��ت های توس��عه و رفاه، 
حمایت از طبقه متوس��ط، طراحی سیستم 
مالیاتی برای فشار کمتر به این قشر و تلاش 
 ب��رای گس��ترش ابع��اد ای��ن قش��ر در کلی��ت 

جامعه است.
در حوزه صنعت نیز این گفتار تعمیم یافته و حمایت 
از بن��گاه های کوچک و متوس��ط به عن��وان کلید 
توسعه صنعتی قلمداد ش��ده و از همین رو موضوع 
شهرک ها صنعتی، تمرکزگرایی در صنایع کوچک، 
اعطای تس��هیلات به این بن��گاه ها و رف��ع موانع 

 تولید در این بخ��ش از صنع��ت از اهمیت خاصی 
برخ��وردار اس��ت.  در تعاریف بین المل��ل، صنایع 
کوچ��ک، صنایعی ب��ا اش��تغال 10 ال��ی 50 نفر و 
صنایعی با اش��تغال 50 الی 100 نف��ر نیز در زمره 

صنایع متوسط طبقه بندی می شوند.

  وضعیت شهرک های صنعتی در استان
اصفهان به عنوان صنعتی ترین استان کشور با وجود 
در اختیار داشتن صنایع مادر و بنگاه های مقیاس 
وس��یع در خود، صنایع کوچک متعددی در اغلب 
رش��ته های صنعتی و معدنی را نیز در اختیار دارد 
که سهم بالایی در تولید ناخالص 46 هزار میلیارد 

تومانی استان ایفا می کنند. 

تعداد ش��هرک های صنعت��ی اس��تان اصفهان در 
حال حاض��ر بالغ بر 64 عدد اس��ت که بیش��ترین 
تمرکز آن در مرکز و کاش��ان به چشم می خورد و 
که بیش��تر خوش��ه های صنایع فلزی، طلا، فرش 
ماشینی، آجر، نساجی، فرش ماشینی و محصولات 
 پلاستیکی را شامل می شوند و بر اساس آماری که 
 رییس ش��هرک-های صنعتی اس��تان ارائه کرده 
40 الی 60 اش��تغال صنعتی استان در گرو فعالیت 

بنگاه های کوچک و متوسط است. 
ب��ا این ح��ال همچن��ان وضعیت صنای��ع کوچک 
در اس��تان روی خوش��ی به خود ندی��ده و در پی 
اتفاق��ات ناخوش��ایند داخلی و خارج��ی در حوزه 
اقتص��اد س��طح تولی��دات ای��ن بن��گاه ها س��یر 

 نزولی طی م��ی کند و بعض��ا در آس��تانه تعطیلی
قرار گرفته اند.

  مش�کلات س�رمایه در گ�ردش و نی�از 
به تغییر سیاست کلان استان

فعالان حوزه کس��ب و کارهای متوس��ط مش��کل 
اصل��ی وضعیت فعل��ی صنایع متوس��ط و کوچک 
را نامهربان��ی نظام بانک��ی در اعطای س��رمایه در 
گردش و بعضا خطای سیاس��ت گذاری کش��وری 
و اس��تانی م��ی دانند؛ چ��را که تصمیم��ات کلان 
استان و کش��ور به دلیل تریبون گسترده ای که در 
اختیار صنایع بزرگ قرار گرفت��ه عمدتا به صنایع 
بزرگ محدود می ش��ود و بانک ها نیز ب��ه اجبار یا 
به تمایل، مناب��ع خود را صرف این بن��گاه ها کرده 
 و در همین راس��تا و ب��ه دلیل توان ک��م نقدینگی 
 بنگاه ه��ای کوچک تر، بیش��ترین فش��ار متوجه 

بنگاه های کوچک مقیاس می شود.
دومین مشکلی که فعالان این حوزه را آزاد می دهد 
خطرات و ریسک های موجود در صنعت و مشکلات 
بیمه ای این صنایع است که در اغلب اوقات از توان 
مالی آنها خارج اس��ت، ب��ا این حال خوش��بختانه 
شرکت ش��هرک های صنعتی اعلام کرده در سال 
جاری انعقاد تفاهم نامه س��ازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتي ایران با شرکت بیمه ایران برای 

رفع این مشکل عملیاتی می شود.
با این حال روز حمایت از صنای��ع کوچک نزدیک 
اس��ت و انتظار می رود در این روز اخبار خوش��ی 
از حمای��ت نهادهای تصمی��م گذار از بن��گاه های 
 کوچک و متوس��ط ش��اهد باش��یم؛ چرا ک��ه این 
بنگاه ها شاهرگ اقتصاد و اشتغال استان هستند و 
حیات اقتصادی استان در گرو توجه و حمایت از این 

دست صنایع است.

خبر اول
اتکای 60 درصدی اشتغال صنعت به صنایع متوسطگروه اقتصاد

اگر انسان در بین سال خمسی بمیرد آیا به منافع بین سالش که لزوم تغییر در رویکرد کلان به شهرک های صنعتی
باقیمانده خمس واجب می شود؟

حضرت آیت الله خامنه ای: با مرگ انسان سال خمسی او 
فرا می رسد و ورثه باید خمس منافع باقیمانده را بدهند. 

اصول و ضوابط مطلوب تولید 
در تحقق اقتصاد مقاومتی

مهم ترین اصول و ضوابط مطلوب تولید در مس��یر تحقق اقتصاد 
مقاومتی را می توان چنین بر شمرد:

 1- اصل عدم حرمت و فساد انگیزی اقتصادی
۲- اصل نیازمندی عمومی و توجه به تامین و رفع اساسی آن

3- توجه به اصل منفعت عمومی
 4- گسترش وجدان کاری در فعالیت های اقتصادی

 5- گس��ترش مس��وولیت پذیری اجتماعی در گسترش صحیح 
فعالیت ها و عملکردهای اقتصادی

  6- رش��د آس��تانه تجمل عمومی مردم در فش��ارها، تنگناها و 
تحریم های اقتصادی

یارانه همه خارج نشین ها حذف نمی شود
 هنوز تصمیمی برای معوقات 

گرفته نشده است
سید ابوالحسن فیروزآبادی با اش��اره به اینکه در این مرحله از حذف 
یارانه افراد پردرآمد، بنا بر حذف تمام خارج نشینان یارانه بگیر نیست، 
اظهار داش��ت: قرار بر قطع یارانه همه خارج نشینان نیست؛ چرا که 
برخی از آنها، کارگرهای اعزامی به کش��ورهای حاشیه خلیج فارس 
برای کارکردن و هس��تند و ارزآوری دارند. وی افزود: این افراد جزء 
اقش��ار ضعیف جامعه به حس��اب می آیند که یارانه آنها در شرایط 
فعلی حذف نخواهد شد، بنابراین شناسایی این افراد هم بسیار دشوار 
است. قائم مقام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه اگر یارانه 
افراد خارج نشین نیازمند که اکثرا کارگرها را شامل می شوند، حذف 
شده باشد، برقرار می کنیم، گفت: فعلا درباره معوقات یارانه ای افراد 

حذف شده تصمیمی گرفته نشده است. 
قائم مقام وزیر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی با بی��ان اینکه تعدادی از 
 افراد حذف ش��ده مجددا به چرخه دریافت یارانه بازگشته اند، گفت: 
17 هزار خانواری که یارانه ش��ان اول قطع و بعدا برقرار شده بود، در 
فرصت بسیار کوتاهی شناسایی شدند. گفتنی است وزیرکار پیشتر از 

حذف دو میلیون یارانه بگیر خبر داده بود.

صادرات 15 هزارتن محصول 
کشاورزی از گمرک اصفهان

به گزارش اصفهان زیبا و به نقل از ایمنا اس��د الله احمدی ونهری با 
اشاره به صادرات محصولات گلخانه ای، گیاهان دارویی نظیر انواع 
کتیرا، گلاب و عرق، انواع س��بزی و مرکبات استان اصفهان، اظهار 
دش��ت: این محصولات به بیش از 60 کش��ور از جمله کشورهای 
اروپایی،حوزه خلیج فارس و آس��یای میانه صادر ش��ده است. وی 
افزود: استفاده از روش های نوین کشاورزی، استفاده مناسب از سم 
و کود مطابق با استانداردهای بین المللی ، مکانیزه کردن محصولات 
کشاورزی و بحران کشورهای همسایه در افزایش میزان صادرات با 
وجود خشکسالی های اخیر موثر بوده است. گفتنی است 560 هزار 
هکتار از وس��عت 10 میلیون و 700 هزار هکتاری استان اصفهان 
زمین کش��اورزی است. همچنین تولید اس��تان اصفهان در بخش 

کشاورزی بیش از 5 میلیون تن در سال است.

احکام
گروه اقتصاد

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

خبر

وزیر رفاه اعلام کرد؛
تلاش برای رفع مشکلات 

صنفی اصحاب رسانه

 علی ربیعی در جمع خبرنگاران با اش��اره به مسائل صنفی 
خبرن��گاران و اقداماتی ک��ه در این زمینه توس��ط وزارت 
تعاون، کار و رف��اه اجتماعی با هم��کاری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی انجام خواهد ش��د، اظهار داشت: مسائلی از 
قبیل حرفه ای شدن و افزایش مهارت خبرنگاری را دنبال 
می کنیم و در این ب��اره اس��تانداردهایی را هم با همکاری 
وزارت ارشاد و سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور تدوین 
کرده و گواهینامه هایی را هم اعطا خواهیم کرد. وی در مورد 
امنیت ش��غلی خبرنگاران گفت: بیمه، آموزش و حمایت 
از تش��کل هایی مرتبط برنامه ریزی هایی صورت گرفته و 
خدماتی ارائه خواهیم ک��رد. ربیعی درباره می��زان درآمد 
خبرنگاران و کاری که انجام می دهن��د، در مورد وضعیت 
ش��غلی و درآمدی خبرنگاران گفت: در این ب��اره هم آگاه 
هس��تم و قطعا با ش��غل خبرنگاری نمی توان امرار معاش 
کرد و این موضوع واقعیت دارد. وی درباره وضعیت اشتغال 
در کش��ور به موضوع تحلیل و اقداماتی که در شورای عالی 
اشتغال صورت پذیرفته اشاره کرد و گفت: در تحلیل ها نیاز 
بازار کار به اش��تغال و افق های دراز مدت مورد بررسی قرار 
گرفتند؛ میزان ایجاد اشتغال در کشور بستگی به میزان رشد 
اقتصادی و سرمایه گذاری دارد. وی افزود: انواع شغل هایی که 
در بخش های سرمایه بر خرد و متوسط نیاز است، اگر مورد 
بررسی قرار گیرد و تصمیم فعلی بر حوزه کشاورزی متمرکز 

شده که براساس آن 20 شغل مورد تاکید قرار گرفته است.

معاون وزیر جهادکش��اورزی در مورد نتای��ج نامه نگاری وزارت 
جهادکش��اورزی به گمرک در مورد آم��ار واردات برنج، گفت: 
گمرک پاسخ نامه وزارتخانه را ارسال کرده، اما از پاسخ های آنها 
در نامه به جواب درستی نرسیدیم، به همین دلیل مجدد به آنها 
نامه نوشتیم. وی با تاکید بر اینکه ثبت سفارش واردات برنج از 
تاریخ 93/8/11 توسط وزارتخانه ممنوع شده، افزود: اما هنوز ما 
نمی دانیم که چه تعداد ثبت سفارش واردات برنج قبل از تاریخ 
مذکور توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت صادر شده است. 

معاون زراعت وزیر جهادکشاورزی بیان داشت: آقایان می گویند 
ثبت سفارش  واردات برنج تا 18 ماه اعتبار دارد، به همین دلیل 
واردات برنج با توجه به ثبت سفارش های قبلی همچنان ادامه 
دارد. کشاورز تصریح کرد: وزارت جهاد کشاورزی اطلاعی از تعداد 
ثبت سفارش های واردات برنج و اینکه این ثبت سفارش ها متعلق 
به چه کسی است، ندارد. معاون زراعت وزیر جهادکشاورزی در 
پاسخ به این سوال که آیا نیازی به واردات برنج است، گفت: اگر نیاز 

به واردات بود، وزارتخانه مجوز واردات صادر می کرد.

عسکری درباره وضعیت مراجعه افراد برای ابراز مالیات در تیرماه 
اظهارداش��ت: در روزهای آخر تیر حدود 430 هزار اظهارنامه 
مالیاتی دریافت کردیم، این در حالی است که در روزهای پیش 
از آن روزانه حدود 200 تا 250 هزار اظهارنامه دریافت می شد، 
نظام مالیاتی روزانه تا یک میلیون اظهارنامه مالیاتی می تواند 
دریافت و ثبت کند. وی از مودیان مالیاتی درخواست کرد فقط 
در روزهای آخر تیرماه که پایان مهلت ارائه اظهارنامه مالیاتی 
اس��ت، مراجعه نکنند و در ادامه گفت: البته این به معنای این 

نیست که با محدودیت مواجه هستیم یا ظرفیت خالی نداریم 
اما مودی��ان در روزهای پیش از تیرماه ه��م می تواند برای ارائه 
اظهارنامه مراجعه کنند، اما اینکه مودیان فقط در روزهای آخر 
مراجعه می کنند، این باعث ازدحام می شود. وی در پاسخ به این 
سوال که از چه زمانی اخذ مالیات از خانه های خالی از سکنه را 
آغاز خواهید کرد؟ گفت: اخذ مالیات از خانه های خالی از سکنه 
به سازمان امور مالیاتی کشور ابلاغ نشده است و به محض ابلاغ 

آن را اجرایی خواهیم کرد. 

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از ایکانومیک تایمز، شرکت ملی 
آلومینیوم هند )نالکو( در نظر دارد تا به محض برداشته شدن 
تحریم ها، یک کارخان��ه ذوب آلومینیوم و نیروگاه تولید برق 
وابسته به آن به ارزش 2.6 میلیارد دلار را در ایران احداث کند. 
تاپان کومار چاند، مدیرعامل این شرکت هفته آینده با مقامات 
وزارت خارجه هند و سفیر ایران در دهلی نو به منظور پیشبرد 
این برنامه دیدار خواهد ک��رد. وی در این مورد گفت، ترجیح 
می دهد تا یک شریک ایرانی داشته باشد تا انرژی ارزانی برای 

فعالیت این واحد صنعتی دریافت کند تا بتواند سالیانه یک 
میلیون تن شمش آلومینیوم تولید کند. بر اساس این گزارش، 
نالکو ماده خام این تاسیسات را از پالایش��گاه خود در ایالت 
اودیشای در شرق هند تامین خواهد کرد. چاند توضیح داد: 
احداث هر کارخانه جدید 2 تا 3 س��ال زمان می برد. کیوکل،  
یک شرکت دولتی دیگر هند، ماه گذش��ته اعلام کرد که  با 
فروش سالیانه 200 میلیون دلار گندله سنگ آهن به ارزش 

200 میلیون دلار به ایران موافقت کرده است.

مهدی کرباسیان گفت: براس��اس برنامه ریزی های انجام شده، 
قرار است در برنامه ششم توسعه، ظرفیت تولید فولاد کشور به 
40 میلیون تن، آلومنیوم به 900 ه��زار تن و مس به 450 هزار 
تن برسد که به این ترتیب، 9 میلیارد دلار سرمایه گذاری در این 
پروژه های زیرساختی صورت خواهد گرفت. معاون وزیر صنعت، 
معدن و تجارت افزود: زیرس��اخت، چالش شماره یک معدن و 
صنایع معدنی کشور است و آب در فلات مرکزی ایران به شدت 
کمیاب است و فراهم آوردن آن، هزینه زیادی می طلبد. از سوی 

دیگر، رساندن خدمات زیرساختی به معادن به خصوص در حوزه 
آب، برق و گاز، سرمایه گذاری بسیاری می طلبد و به دلیل اینکه 
در یافتن معدن و نقطه قرار گرفتن آن، به دلیل خدادادی بودن 
هیچگونه مکانیابی وجود ندارد، اما برای صنایع معدنی می توان 
چالش های مکان یابی را جبران کرد. وی تصریح کرد: در این میان، 
برای انتقال زیرساخت، چند مجری مشخص شده و قانون گذار هم 
تاکید دارد و از محل قانون، انتفاعی که نصیب سازمان می شود، 

برای فراهم آوردن زیرساخت ها هزینه خواهیم کرد.

احداث کارخانه تولید شمش آلومینیوم ۲.6 میلیارد دلاری  آماری از ثبت سفارش واردات برنج نداریم

ظرفیت فولاد 4۰ میلیون تن می شودمالیات خانه های خالی اجرا نشد

گروه اقتصاد

ایرج ندیمی، با اشاره به قانون رفع موانع تولید، اظهار داشت: به گفته مسئولان دولتی 
بیش از 60 درصد مشکل واحدها ی تولیدی تامین نقدینگی است که شامل سرمایه 
در گردش، معوق��ات بانکی،  تأمین قطعات و مواد اولیه می ش��ود. عضو کمیس��یون 
اقتصادی مجلس با اشاره به چند کارکرد قانون رفع موانع تولید تصریح کرد: پرداخت 
بدهی دولت به بانک ها و پیمان��کاران از طریق تهاتر و ایج��اد فرصت های اقتصادی 
تعریف ش��ده و همچنین بانک ها نیز می توانند برای افزایش سرمایه از طریق فروش 

اموال مازاد اقدام کنند. 

این نماینده مجلس با بیان اینکه باید در ش��رایط کنونی سرعت بیشتری به کارهای 
اقتصادی بدهیم تا موجب نگرانی و خروج سرمایه نش��ود، یادآور شد: یکی از کارها 
می تواند جذاب کردن بازار سرمایه گذاری و جذب نقدینگی سرگردان در کنار تضمین 
دولت برای انجام فعالیت های اقتصادی باشد، به گونه ای که نگرانی از واردات و قاچاق 
آن کالاها وجود نداشته باشد. ندیمی مشکل عمده تولید را شرایط اقتصادی و سیاسی 
دانست و خاطر نش��ان کرد: نباید مدیران بخش تولید ناکارآمد خوانده شوند، بلکه 

می توان برای شکوفایی این بخش به تولید امید داد.

صفدر پیرمرادی با بیان اینکه س��ال گذش��ته 50 تا 60 هزار تن مرغ گوشتی صادر 
ش��د افزود : باتوجه به تولید حدود 3 میلیون تن مرغ گوشتی در کشور و مازاد تولید 
1 میلیون و 200 هزار تنی ، صادرات این میزان رقم بالایی نیست هرچند مشکلات 
منطقه ای و تحریم ها علت کاهش صادرات مرغ گوش��تی بود ک��ه  امیدواریم با لغو 

تحریم ها ، صادرات ما افزایش یابد .
 وی با اعتقاد به این که صنعت مرغداری دین خود را متناسب با اقتصاد مقاومتی ادا 
کرده و نباید تولیداتش را با زیان بفروشد، گفت : برای اینکه تولید کننده زیان نبیند 

باید گوش��ت مرغ به قیمت هرکیلو 7000 تا 7500 تومان به دس��ت مصرف کننده 
برسد. پیرمرادی افزود: قیمت تمام شده تولید هرکیلو مرغ زنده 4800 تومان است 
که در برخی موارد کیلویی 3200 تا 3500 تومان فروخته ش��د که مابه التفاوت آن 

زیان تولید کننده است. 
وی ابراز امیدواری کرد، دولت ترتیب��ی اتخاذ کند تا تولیدکنندگان مرغ گوش��تی 
 زیان نبینند چ��را که در ص��ورت ادامه ای��ن روند چرخ��ه این صنع��ت بطور کلی 

متوقف می شود.

بررسی موانع تولید با حضور ۲ وزیر و رئیس کل بانک مرکزی

شرایط اقتصادی برای بخش خصوصی هموار نیست
نایب رئیس انجمن تولیدکنندگان خوراک دام و طیور:

مرغ زیر ۷۰۰۰ تومان ضرر است
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در ادبیات اقتص��ادی و موضوع��ات اقتصاد 

پور
ی 

صر
ی م

طف
توسعه، طبقه متوسط همیشه به عنوان موتور مص

توسعه اقتصادی یک کشور معرفی می شود و 
توصیه اغلب سیاس��ت های توس��عه و رفاه، 
حمایت از طبقه متوس��ط، طراحی سیستم 
مالیاتی برای فشار کمتر به این قشر و تلاش 
 ب��رای گس��ترش ابع��اد ای��ن قش��ر در کلی��ت 

جامعه است.
در حوزه صنعت نیز این گفتار تعمیم یافته و حمایت 
از بن��گاه های کوچک و متوس��ط به عن��وان کلید 
توسعه صنعتی قلمداد ش��ده و از همین رو موضوع 
شهرک ها صنعتی، تمرکزگرایی در صنایع کوچک، 
اعطای تس��هیلات به این بن��گاه ها و رف��ع موانع 

 تولید در این بخ��ش از صنع��ت از اهمیت خاصی 
برخ��وردار اس��ت.  در تعاریف بین المل��ل، صنایع 
کوچ��ک، صنایعی ب��ا اش��تغال 10 ال��ی 50 نفر و 
صنایعی با اش��تغال 50 الی 100 نف��ر نیز در زمره 

صنایع متوسط طبقه بندی می شوند.

وضعیت شهرک های صنعتی در استان
اصفهان به عنوان صنعتی ترین استان کشور با وجود 
در اختیار داشتن صنایع مادر و بنگاه های مقیاس 
وس��یع در خود، صنایع کوچک متعددی در اغلب 
رش��ته های صنعتی و معدنی را نیز در اختیار دارد 
که سهم بالایی در تولید ناخالص 46 هزار میلیارد 

تومانی استان ایفا می کنند. 

تعداد شهرک های صنعتی استان اصفهان در حال 
حاضر بالغ بر 64 عدد است که بیشترین تمرکز آن 
در مرکز و کاشان به چش��م می خورد و که بیشتر 
خوشه های صنایع فلزی، طلا، فرش ماشینی، آجر، 
نس��اجی، فرش ماش��ینی و محصولات پلاستیکی 
را شامل می ش��وند و بر اس��اس آماری که رییس 
شهرک-های صنعتی استان ارائه کرده 40 الی 60 
اشتغال صنعتی اس��تان در گرو فعالیت بنگاه های 

کوچک و متوسط است. 
ب��ا این ح��ال همچن��ان وضعیت صنای��ع کوچک 
در اس��تان روی خوش��ی به خود ندی��ده و در پی 
اتفاق��ات ناخوش��ایند داخلی و خارج��ی در حوزه 
اقتصاد س��طح تولیدات این بنگاه ها س��یر نزولی 

 طی می کن��د و بعض��ا در آس��تانه تعطیل��ی قرار
 گرفته اند.

مشکلات س�رمایه در گردش و نیاز به تغییر 
سیاست کلان استان

فعالان حوزه کس��ب و کارهای متوس��ط مش��کل 
اصلی وضعی��ت فعلی صنایع متوس��ط و کوچک را 
نامهربانی نظام بانکی در اعطای سرمایه در گردش 
و بعضا خطای سیاس��ت گذاری کشوری و استانی 
می دانند چرا که تصمیمات کلان اس��تان و کشور 
به دلیل تریبون گس��ترده ای که در اختیار صنایع 
بزرگ قرار گرفته عمدتا به صنای��ع بزرگ محدود 
می ش��ود و بانک ها نیز به اجبار یا به تمایل، منابع 
خود را صرف این بنگاه ها کرده و در همین راس��تا 
و به دلیل توان کم نقدینگی بن��گاه های کوچکتر، 
 بیشترین فش��ار متوجه بنگاه های کوچک مقیاس

 می شود.
دومین مشکلی که فعالان این حوزه را آزاد می دهد 
خطرات و ریسک های موجود در صنعت و مشکلات 
بیمه ای این صنایع است که در اغلب اوقات از توان 
مالی آن ها خارج اس��ت، با این حال خوش��بختانه 
شرکت ش��هرک های صنعتی اعلام کرده در سال 
جاری انعقاد تفاهم نامه س��ازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتي ایران با شرکت بیمه ایران برای 

رفع این مشکل عملیاتی می شود.
با این حال روز حمایت از صنای��ع کوچک نزدیک 
اس��ت و انتظار می رود در این روز اخبار خوشی از 
حمایت نهادهای تصمیم گذار از بنگاه های کوچک 
و متوسط شاهد باشیم چرا که این بنگاه ها شاهرگ 
اقتصاد و اشتغال استان هستند و حیات اقتصادی 
استان در گروه توجه و حمایت از این دست صنایع 

است.

خبر اول
اتکای 60 درصدی اشتغال صنعت به صنایع متوسطگروه اقتصاد

اگر انسان در بین سال خمسی بمیرد آیا به منافع بین سالش که لزوم تغییر در رویکود کلان به شهرک های صنغتی
باقیمانده خمس واجب می شود؟

حضرت آیت الله خامنه ای: با مرگ انسان سال خمسی او 
فرا می رسد و ورثه باید خمس منافع باقیمانده را بدهند. 

اصول و ضوابط مطلوب تولید 
در تحقق اقتصاد مقاومتی

مهم ترین اصول و ضوابط مطلوب تولید در مس��یر تحقق اقتصاد 
مقاومتی را می توان چنین بر شمرد:

 1- اصل عدم حرمت و فساد انگیزی اقتصادی.
۲- اصل نیازمندی عمومی و توجه به تأمین و رفع اساسی آن.

3- توجه به اصل منفعت عمومی.
 4- گسترش وجدان کاری در فعالیت های اقتصادی.

 5- گس��ترش مس��ؤولیت پذیری اجتماعی در گسترش صحیح 
فعالیت ها و عملکردهای اقتصادی.

 6- رشد آستانه تجمل عمومی مردم در فشارها، تنگناها و تحریم 
های اقتصادی. 

???
???

احکام
گروه اقتصاد

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

خبر

وزیر رفاه اعلام کرد:
تلاش برای رفع مشکلات 

صنفی اصحاب رسانه

 علی ربیعی در جمع خبرنگاران با اش��اره به مسائل صنفی 
خبرنگاران و اقداماتی که در این زمینه توسط وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی ب��ا همکاری وزارت فرهنگ و ارش��اد 
اسلامی انجام خواهد شد، اظهار داش��ت: مسائلی از قبیل 
حرفه ای شدن و افزایش مهارت خبرنگاری را دنبال می کنیم 
و در این باره استانداردهایی را هم با همکاری وزارت ارشاد 
و س��ازمان آموزش فنی و حرفه ای کش��ور تدوین کرده و 
گواهینامه هایی را ه��م اعطاء خواهیم ک��رد. وی در مورد 
امنیت ش��غلی خبرنگاران گفت: بیمه، آموزش و حمایت 
از تش��کل هایی مرتبط برنامه ریزی هایی صورت گرفته و 
خدماتی ارائه خواهیم ک��رد. ربیعی درباره می��زان درآمد 
خبرنگاران و کاری که انجام می دهن��د، در مورد وضعیت 
شغلی و درآمدی خبرنگاران گفت: در این باره هم آگاه هستم 
و قطعاً با شغل خبرنگاری نمی توان امرار معاش کرد و این 
موضوع واقعیت دارد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره 
وضعیت اشتغال در کشور به موضوع تحلیل و اقداماتی که در 
شورای عالی اشتغال صورت پذیرفته اشاره کرد و گفت: در 
تحلیل ها نیاز بازار کار به اشتغال و افق های دراز مدت مورد 
بررسی قرار گرفتند؛ میزان ایجاد اشتغال در کشور بستگی 
به میزان رشد اقتصادی و سرمایه گذاری دارد. وی افزود: انواع 
شغل هایی که در بخش های سرمایه بر خرد و متوسط نیاز 
است، اگر مورد بررس��ی قرار گیرد و تصمیم فعلی بر حوزه 
کشاورزی متمرکز ش��ده که براس��اس آن 20 شغل مورد 

تأکید قرار گرفته است.

آگهی مناقصه  فراخوان تکمیل بانک اطلاعاتی متقاضیان سرمایه گذاری 
)نوبت اول(و  مشارکت در پروژه های شهرداری اصفهان 

سازمان عمران شهرداری اصفهان  دفتر سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان 

شهرداری اصفهان در نظر دارد بانک اطلاعاتی از مشخصات اشخاص حقیقی، حقوقی، سازمان ها 
و نهادهایی که متقاضی س�رمایه گذاری و مش�ارکت با ش�هرداری اصفهان در بخش های زیر 
هستند، تشکیل داده و به فراخور هر پروژه از توانمندی های این اشخاص در طراحی و اجرای پروژه 

ها استفاده نماید. 
1- پروژه های ورزشی 

2- پروژه های فرهنگی، تفریحی،  گردشگری 
3- پروژه های مسکونی، تجاری، اداری 

لذا از کلیه علاقمندان دعوت می گردد اطلاعات مربوط به سوابق و توانمندی های خود را حداکثر 
تا تاریخ 94/6/15 از طریق پس�ت الکترونیک و یا پس�ت به امور س�رمایه گذاری و مشارکت های 

شهرداری اصفهان ارسال نمایند. 
investmun@gmail.com :آدرس پست الکترونیک

آدرس پس�تی: اصفه�ان، بوس�تان س�عدی، مقابل صدا و س�یما، طبق�ه فوقانی بانک مل�ت، امور 
سرمایه گذاری و مشارکت های شهرداری اصفهان، کدپستی 81756-66735

تلفن: 03136287120
فاکس: 03136287119

www.ipoim.com :وب سایت

سازمان عمران شهرداری اصفهان در  نظر دارد عملیات ذیل را از طریق مناقصه عمومی واگذار نماید 
1-عملیات حفاری، سبدگذاری و بتن ریزی شمع های پروژه تقاطع غیر همسطح استقلال 

2-عملیات خاکبرداری، نخاله برداری، تخریب  آسفالت و بتن و حمل نخاله حاصله به محدوده های 
مجاز در پروژه تقاطع غیرهمسطح استقلال.

3-عملیات حمل مصالح از مجتمع تولیدی صفه به محل پروژه تقاطع غیر همسطح استقلال.
4-عملیات قالب بندی پروژه تقاطع غیر همسطح استقلال 

5-عملیات آرماتوربندی پروژه تقاطع غیرهمسطح استقلال 
6-فاز سوم لکه گیری مکانیزه در معابر سطح شهر اصفهان  

متقاضیان شرکت در مناقصه می توانند با ارایه رزومه کاری متناسب جهت دریافت اسناد از تاریخ 
نشر آگهی لغایت 94/5/26 به سازمان عمران شهرداری اصفهان واقع در خیابان 22 بهمن، مجموعه   
اداری امیرکبیر مراجعه و پیش�نهادهای خ�ود را تا پایان وقت اداری م�ورخ 94/5/27 به دبیرخانه 

سازمان تحویل نمایند. 
تلفن: 031-32670813

www.Isfahan.ir/sazmanomran :وب سایت



چند روزی است که ش��هرمان حال و هوای میزبانی شهدا را به 
خود گرفته و خود را برای پذیرایی از این شهیدان آماده می کند. 
اصفهان پیش از این نیز نشان داده است که در میزبانی از شهدا 

چه قابلیت هایی دارد و حق مطلب را ادا می کند.
در این راستا پایگاه خبری رویش با مشارکت خانه عکس جبهه 
فرهنگی انقاب اس��امی، اداره کل بنیاد شهید استان و کانون 
عکس انجمن سینمای جوانان اصفهان اقدام به برگزاری مسابقه 
عکاسی با عنوان» مرواریدهای زنده رود« با همین موضوع کرده 
است. بر این اساس شرکت کنندگان می توانند با ارسال تصاویری 
که از مراسم تشییع شهدا در استان اصفهان تهیه می کنند، در این 
مسابقه شرکت و از جوایز ارزنده آن بهره مند شوند. به نحوی که 
آثار خود را با  مروارید های زنده رود در اینستاگرام منتشر کنند 

و یا بر رویcd  به دبیرخانه تحویل دهند. همچنین ارسال اثر به 
ایمیل morvarid.zenderod@chmail.ir و یا ارس��ال 
به ش��ماره09216504656 در تلگرام و واتساپ، به همراه نام و 
نام خانوادگی صاحب اثر و شماره تلفن تماس و مشخص کردن 
بخش مورد نظر امکان پذیر است. قابل ذکر است؛ هنگام ارسال 
آثار، بایستی وسیله ثبت عکس را که از دوربین عکاسی یا تلفن 
همراه است، مشخص کنند. در ضمن هر نفر می تواند حداکثر 10 
عکس در مسابقه شرکت دهد و عکس های ارسالی باید قابلیت 

چاپ در سایز 50 در 75 سانتیمتر داشته باشد. 
 این فراخوان که ش��امل دو بخش عکاس��ی حرفه ای و عکس به 
وسیله تلفن همراه اس��ت، از اثرات برتر در هر دو بخش در هفته 
دفاع مقدس تقدیر به عمل خواهد آمد و ب��ه برگزیدگان هر دو 

بخش کمک هزینه س��فر به عتب��ات عالیات و مش��هد مقدس 
تعلق خواهد گرفت. ضمنا ب��ه غیر از جوایز اصل��ی از 50 نفر از 

شرکت کنندگان برتر تقدیر به عمل خواهد آمد.
برگزارکنندگان می توانند عکس های دریافت شده را با حفظ نام 

شرکت کننده به هرشکلی منتشر کنند.
گفتنی است؛ شرکت کنندگان برای ارس��ال آثار خود به نشانی 
دبیرخانه، می توانند به اصفهان، خیابان آیت الله ش��مس آبادی، 
اداره کل بنیاد امور ایثارگران استان اصفهان، معاونت فرهنگی 
و امور اجتماعی- امور هنری و نمایش��ی مراجع��ه کنند و برای 
کسب اطاعات بیشتر با شماره تلفن 32333825-031 تماس 
بگیرند. ضمنا مهلت ارسال آثار تایکم شهریور ماه سال جاری در 

نظر گرفته شده است. 

یادواره شهدای غواص در مسجد 
نورباران برگزار می شود

در راستای گرامیداش��ت ش��هدای غواص یادواره ای در مسجد  نور 
باران اصفهان با شعار »یونس گم گش��ته باز آید .... « برگزار می شود.

این مراسم که امش��ب برابر با 18 مرداد ماه پس از نماز مغرب و اعشا 
برگزار می ش��ود، به گفته  عبد الرسول اس��ماعیلی، مدیر مجتمع 
فرهنگی باران در این مراس��م به پاسداشت ش��هدای غواص ضمن 
اجرای برنامه  های ویژه، حجت الاس��ام و المس��لمین محمد رضا 
زائری، مدیر مجموعه فرهنگی سرچش��مه تهران که از کارشناسان 
 فعال فرهنگی کش��ور اس��ت، حض��ور دارد و ب��ه  ایراد س��خنرانی 
می پردازد. وی افزود: عاوه بر این آقای محمد ایزدخواستی و آقای 
کاظمینی از مداحان دعوت ش��ده در مراسم هس��تند که در وصف 
ش��هدای غواص، مدیحه  س��رایی  می کنند. اس��ماعیلی با اشاره به 
اینکه این مراس��م  با همکاری 18 مرکز فعال فرهنگی شهر اصفهان 
مهیا شده اس��ت، عنوان کرد: از جمله این مراکز مجموعه فرهنگی 
 ش��هید بهش��تی، مجموع فرهنگی باران، مجموعه فرهنگی شهید

 اژه ای، مجموعه فرهنگی شهید مفتح، مجموعه فرهنگی عاشوراییان، 
مجموعه فرهنگی نورباران، مجموعه فرهنگی 15 خرداد، مجموعه 
فرهنگی بچه های انق��اب و مجموعه فرهنگی یاران خورش��ید و 
تعداد دیگری از این مجموعه فرهنگی هاست. وی این برنامه را کاری 
نو خواند و اظه��ار امیدواری کرد: از اینک��ه همچنان مراکز فرهنگی 
 بتوانند با برگزاری جلسات مشترک، به تقویت انسجام و وحدت این 
حوزه های فعال کمک شود.گفتنی است؛ عاقه مندان برای شرکت 
 در این مراسم می توانند به مسجد نور باران واقع در خیابان بزرگمهر 

چهار راه نورباران  حضور یابند.

انتشار کتاب نقش آفرینان ایران
به همت سرپرستی روزنامه قدس در استان اصفهان و در راستای 
معرفی و شناسایی هنرمندان هنرهای س��نتی استان اصفهان و 
سایر استان های کشور، کتاب نقش آفرینان ایران منتشر شد. این 
کتاب که حاوی معرفی هنرمندان رش��ته های مختلف هنرهای 
سنتی است در قطع وزیری به چاپ رسیده و در اختیار  گردشگران 

و عاقه مندان قرار می گیرد. 

 »هیچکس نبود بیدارمان کند« 
در تالار فرشچیان بر صحنه می رود 

نمایش هیچکس نبود بیدارمان کند به کارگردانی پیام دهکردی 
از 20 تا 22 مردادم��اه ب��ه روی صحنه م��ی رود. هیچکس نبود 
بیدارمان کند به عنوان س��ومین تجربه کارگردانی پیام دهکردی 
 در تئاتر در اصفهان اجرا می شود. این نمایش که به روایت زندگی 
خانواده ای در سال های دهه 30 می پردازد، روایتی از انسان معاصر 
و رنج هایش را به تصویر می کش��د. عاقه مندان می توانند جهت 
تماشای این نمایش از 20 تا 22 مردادماه به مجتمع فرهنگی هنری 

فرشچیان واقع در ابتدای خیابان توحید، مراجعه کنند. 

 نخستین جشنواره  بین المللی 
نقاشی کودکان بیمار

نخستین جش��نواره بین المللی نقاش��ی کودکان بیمار با موضوع 
س��امت و با ش��رکت200 نقاش��ی از ک��ودکان بیمار که س��ابقه 
بیماری های حاد دارند و در بیمارستان بستری شده اند در تاریخ 16 
مهرماه در تهران برگزار می شود. این جشنواره به همت گروه هنر و 
سامت که متشکل از جمعی از هنرمندان و ورزشکاران است، برگزار 
می شود و کودکان عاقه مند به شرکت در این جشنواره تا تاریخ 31 

مردادماه مهلت دارند آثار خود با موضوع سامت را ارسال کنند.

اخبار کوتاهخبر ویژه
در میزبانی از شهدا؛

مسابقه عکاسی مرواریدهای زنده رود برگزار می شود

در جوامع ام��روزی زنان و مردان دوش��ادوش 
یکدیگر کار می کنند تا ش��اید مرهمی باشند 
بر زخم های زندگی خویش. برکس��ی پوشیده 
نیست که انس��ان موجودی است کمال طلب و 
تنوع پسند و این صفات انسانی شامل زنان نیز 
می ش��ود و از هرفرصتی برای اثبات شایستگی 
های خود استفاده می کنند. همچنین دستیابی 
به جامع��ه ای برخ��وردار از دانش پیش��رفته و 
همچنین تولید فناوری متکی بر منابع انسانی از 

 طریق تقوی��ت مهارت ه��ای زن��ان و افزایش
 فرصت های اش��تغالزایی مناس��ب برای زنان 
فرصت��ی را جهت تبیی��ن نقش موث��ر زنان به 
عنوان یک مادر و یک زن مس��لمان در جامعه 
اسامی فراهم می کند. در همین راستا مجموعه 
فرهنگ��ی تخصصی باغ بانوان نوش وابس��ته به 

سازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان 
بازارچه »دستاوردهای خوداشتغالی بانوان« را 
در طول روزهای دوشنبه تا چهارشنبه برپا می 
کند.  این  بازارچه  میزبان دس��تاوردهای بانوان 
هنرمند و توانمندی است که محصولات تولیدی 
خود را با هدف تمرکز بر  روی اقتصاد خانواده در 

این مکان در معرض دی��د بانوان قرار می دهند.  
 این بازارچه با تکیه بر توانمندی بانوان به مدت 
سه روز در هفته از ساعت 8 تا 13 ظهر در محل 
باغ  نوش  دایر  است. عاقه مندان برای آشنایی و 
بازدید از این بازارچه می توانند در روزهای معین 
ش��ده، به مجموعه فرهنگی تخصصی باغ نوش 
واقع در خانه  اصفه��ان،  خیابان  نوبهار مراجعه و 
یا برای کسب اطاعات بیشتر نیز با شماره تلفن 

34341816 تماس حاصل نمایید. 

چهارمی��ن نمایش��گاه طرح ه��ا و کارتون های 
مطبوعاتی اعضای خانه کاریکات��ور اصفهان تا 
روز 21 م��رداد ماه در گالری نق��ش خانه حوزه 
هنری در معرض دید عاقه مندان قرار می گیرد.

این نمایشگاه  شامل 46 اثر از20 کارتونیست و 
کاریکاتوریست است که این آثار طی چهار ماهه 
اول سال 94 در روزنامه اصفهان امروز به صورت 
روزانه منتش��ر شده اس��ت. گفتنی است؛ آیین 

گشایش این نمایشگاه همزمان با روز خبرنگار 
در ساعت 17 بعدازظهر روزگذشته برگزار شد.

عاقه مندان به بازدید از این نمایشگاه می توانند 
تا روز چهارش��نبه به گالری نقش خانه واقع در 

خیابان آمادگاه مراجع��ه کنند. همچنین واحد 
تئاتر حوزه هنری استان اصفهان، یکشنبه این 
هفته نیز طبق روال معمول اق��دام به برگزاری 
پاتوق یکشنبه های تئاتر خود کرده است. پاتوق 

یکش��نبه های تئاتر که با حض��ور مرتضی نیک 
پایان در س��اعت 18بعدازظهر ام��روز در موزه 
خط برگزار خواهد شد نمایشنامه » موش کور« 
خوانده می شود.کارش��ناس ای��ن برنامه طبق 
نشست های دیگر محسن رهنما خواهد بود که 
پس از خواندن این نمایش��نامه به نقد و بررسی 
آن خواهن��د پرداخت. در ای��ن برنامه جمعی از 
کارشناسان فعال تئاتر نیز حضور خواهند داشت.

به مدت سه روز در هفته برپا می شود؛
دستاوردهای خود اشتغالی بانوان در باغ نوش 

به همت حوزه هنری اصفهان برپا می شود؛
نمایشگاه کارتون های مطبوعاتی و پاتوق یکشنبه های تئاتر

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا31
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س�یدتقی نوربخش، مدیرعامل س�ازمان 
تامین اجتماعی: به رغم عدم تخصیص اعتباری 
از مح��ل هدفمندی یارانه ها، بیم��ه خبرنگاری 
قطع نش��ده و از منابع داخلی خود آن را پوشش 
می دهیم. همچنین به منظ��ور حمایت ویژه از 
خبرنگاران تفاهمنامه ای به مناسبت روز خبرنگار 
به امضا می رسد که بر اساس آن از سوی سازمان 
تامین اجتماعی تسهیاتی برای خبرنگاران در 
نظر گرفته می ش��ود. ضمنا  آیین نامه هایی که 
باید در دولت تصویب شود مانند پوشش بیمه ای 

خبرنگاران مدنظر است.

جنتی، وزیر ارش�اد: در شرایطی که ما در 
آن به س��ر می بریم و با توجه به چهره ای که 
از ما در دنیا س��اخته اند، ما نیاز ش��دیدی به 
بهره گیری از دیپلماسی رس��انه ای داریم و 
شدیداً نیاز داریم که در چهره خودمان یک 
تغییر ایجاد کنیم و لذا تعامات بین رسانه ای 
و ظرفیت س��ازی جدی��د و می��دان دادن به 
روزنامه نگاران، بخصوص روزنامه نگاران آشنا 
به مسائل بین المللی، گامی اساسی است که 
باید به عنوان یک سیاست جدی مورد توجه 

دولت قرار گیرد.

محمدحسین قربانی، سخنگوی کمیسیون 
بهداش�ت و درمان: موفقیت نظام س��امت 
در کش��ور منوط به انباشت منابع با س��از و کار 
بیمه ای است و با توجه به انتظارات و شعارهای 
مطرح ش��ده و اس��تراتژی ها در خصوص بیمه 
سامت، برای مدیریت کردن بیمه سامت باید به 
تجمیع بیمه ها و بیمه پایه توجه کرد. بنابراین اگر 
نتوان منابع بیمه ها را پرداخت کرد به طورحتم 
مشکات بسیاری نظیر جابه جایی منابع، عدم 
عملیاتی شدن طرح های حوزه سامت و افزایش 

پرداختی ها از جیب مردم ایجاد می شود.

حجت الاس�ام س�ید س�جاد ایزده�ی، 
استادپژوهشگاه فرهنگ و اندیشه اسامی: 
برای تولید دانش باید موانع فکری و ذهنی رفع 
ش��ود به طور مثال درحال حاضر دانش��جویان 
همچنان در فضای موج��ود کتاب های قدیمی 
حوزه علوم انسانی تحصیل می کنند و برخی از 
اساتید نیز دلباخته دانش  های غربی هستند. با 
تمام تاش هایی که در حوزه پژوهش و تحقیق 
در علوم انسانی انجام شده است هنوز به نتیجه 
مطلوب نرسیده ایم؛ چرا که افراد و نهادهای فعال 

در این حوزه جزیره ای عمل می کنند.

ترفندهایی برای آغاز صبحی دلپذیر
اگر آهنگ صبح برای شما همانند کشیدن ناخن بر روی تخته سیاه 
است یا تصور اشعه های خورش��ید صبحگاهی از میان پنجره باعث 
انقباض غیر ارادی ماهیچه های شما می شود، این مقاله برای شماست. 
تنها به این خاطر که شما در حالت کلی فرد سحرخیزی نیستید به این 
معنا نیست که نمی توانید برنامه صبحگاهی منظمی داشته و از صبح 
 لذت نبرید. ترفندهای زیر ساعت های صبحگاهی را برای شما راحت تر

 می کند و حتی باعث می شود روز فعال تر و کاراتری داشته باشید.

  کشش
بعد از یک خواب طولانی مدت که باعث شده است که بدن شما برای 
س��اعت های زیادی در یک حالت باقی بماند، اختصاص زمانی برای 
نرمش آهسته و کشش عضات باعث می ش��ود در ابتدای روز حس 
بهتری داشته باشید. اگر این کار برای نوزادان که بیشتر از دیگران به 
خواب نیاز دارند جواب می دهد مطمئن باشید برای شما هم جواب 

می دهد.

  صبح خود را به جای لبنیات با پروتئین ها آغاز کنید 
حبوبات و غات ممکن است معمول ترین صبحانه برای افراد باشد، اما 
لزوما بهترین انتخاب برای ساعات آغازین روز نخواهد بود. غذا سوخت 
بدن شما را تامین می کند و پروتئین ها می تواند انتخاب بهتری باشد. 
سعی کنید صبح خود را با وعده غذایی پروتئین دار همانند تخم مرغ 
آغاز کنید. در این حالت بدن برای هضم آن باید تاش بیشتری کند 
که این باعث می شود حس خواب کمتر به سراغ شما آید و در نتیجه 

انرژی لازم را برای طول روز در اختیار خواهید داشت.

  صبح خود را شب قبل آغاز کنید
 تنها اختصاص چند دقیقه در شب برای آماده شدن روز کاری که در 
پیش است می تواند زمان زیادی را در صبح برای شما ذخیره کند. قبل 
از اینکه به تختخواب بروید، لباس��ی که می خواهید روز بعد سر کار 
بپوشید را آماده کنید همچنین یک لیست از کارهایی که باید روز بعد 
انجام دهید تهیه کنید.  نه تنها این کار باعث می شود که روز بعد زمانی 
را ذخیره کنید، بلکه باعث می شود روز بعد استرس کمتری داشته 

باشید. این یک بازی برد - برد است.

  اجازه دهید نور داخل بیاید 
فرقی ندارد نور طبیعی باشد یا مصنوعی،  روشنایی سیگنال هایی به 
ذهن شما ارسال می کند که زمان بیداری است و باعث توقف تولید 
ماتونین می شود که هورمون خواب آور اس��ت. نور باعث می شود 

موتور شما روشن شود.

  ورزش کنید
 می دانید که مرحله بعد چیس��ت؟ ورزش باعث می شود سالم تر و 
قوی تر شوید. دکترها، متخصصان جسم و روح همگی اعتقاد دارند 
که ورزش روانه باعث بهبود شرایط جسمی و طول عمر می شود. اگر 
نیاز به دلایل بیشتری دارید بهتر است بدانید که بسیاری از افراد موفق 
هر روز معمولا قبل از صبحانه ورزش می کنند. برای اینکه روز بهتری 

داشته باشید بهتر است کمی خودتان را تکان دهید.

بیمه خبرنگاران قطع 
نشده است

 لزوم دیپلماسی 
رسانه ای 

 شکست         طرح تحول 
سامت    بدون تجمیع بیمه

در تولید دانش موانع 
ذهنی رفع شود 

دانستنی
ترجمه: 

امیرحسین واعظ

اذان صبح/  04:52  
طلوع آفتاب/ 06:22  
اذان ظهر/ 13:09  
اذان مغرب/ 20:14  
نیمه شب شرعی/ 00:24

مثبت 17 /  شبکه  1 ،  17:15
مستند ایران / شبکه  1 ، 19:35 
مجموعه تعبیر وارونه یک رویا/ شبکه  1 ، 22:00
مردم چی میگن؟/ شبکه 3 ، 15:40  
شب های تابستان/ شبکه  3 ، 22:50     

قدس /نهنگ عنبر/گینس
ساحل / دوران عاشقی
سپاهان  /گینس
خانواده   / عصر یخبندان
فرهنگیان   / آتیش بازی/ نهنگ عنبر
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